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Drogi czytelniku,  
masz przed sobą skrypt do kursu audio Gramatyka angielska na poziomie B1 dla średnio 
zaawansowanych.  
Kurs powstał w oparciu o nauczanie kontekstowe, co oznacza, że nie będziesz uczył się tylko słówek, 
ale również i zdań, w których można zastosować dane słownictwo. W tym kursie znajdziesz ponad 1200 
słówek i ćwiczeń sprawdzających.  
Poszczególne lekcje gramatyki podzielone tematycznie zostały ułożone od najłatwiejszych po 
trudniejsze.  
Jak najlepiej korzystać z kursu? Wybierz sobie lekcję, od której chcesz rozpocząć. Każda lekcja posiada 
6 ścieżek dźwiękowych. W każdej lekcji zapoznasz się najpierw ze słówkami (dźwięk 1. i 2.). Potem 
powtórz krótko zasady gramatyczne danego tematu (dźwięk 3.). Następnie przejdź do całych zdań 
(dźwięk 4. i 5.). Kiedy już będziesz potrafił tłumaczyć zdania z angielskiego do polskiego (dźwięk 5.) w 
trakcie przerwy przed polskim tłumaczeniem, osiągnąłeś wyznaczony cel.  
Żebyś przyzwyczaił się do angielskiego tekstu mówionego, każda 6. ścieżka dźwiękowa posiada tylko 
zdania w języku angielskim. Po całym bloku ćwiczeń powinieneś je rozumieć, jeżeli tak nie będzie, w 
tym skrypcie znajdziesz część tekstową.   
W każdej części panuje taka zasada, że w momencie opanowania słuchania dźwięków z angielskiego 
do polskiego (lekcja 1, 4- ćwiczenia słuchajcie) przechodzisz do tłumaczenia z polskiego do angielskiego 
(lekcja 2, 5 – ćwiczenia przetłumacz).  
W ramach jednej lekcji nie trzeba korzystać ze wszystkich dźwięków, możesz poświęcić uwagę na 
słuchanie tego, który najbardziej Ci odpowiada. Lecz radzę, by w danej lekcji przynajmniej raz 
wysłuchać wszystkich ścieżek audio.  
W skrypcie znajdziesz spis do playlisty (jeżeli czegoś nie zrozumiesz), fiszki obustronne, dzięki którym 
można się uczyć i powtarzać nawet wtedy, kiedy nie można słuchać dźwięków. A dla tych, którzy 
chętnie się sprawdzają, przygotowany jest test z każdej lekcji z kluczem odpowiedzi.  
Instrukcja obsługi:  

1) Wybierz lekcję, którą chcesz opanować.  

2) Potnij obustronne fiszki i podziel je sobie na słówka i zdania.  

3) Wysłuchaj kilka razy ścieżki dźwiękowej 1. i 2., następnie przeglądaj fiszki do momentu ich 

opanowania.  

4) Powtórz sobie podstawy budowy zdań słuchając ścieżki 3.  

5) Przynajmniej raz wysłuchaj ścieżki 4. i 5., gdzie usłyszysz zdanie, które zawiera zjawisko 

gramatyczne, o którym jest mowa w lekcji.  

6) Najwięcej czasu poświęć na same zdania. Ćwicz je również za pomocą fiszek. Czy rozumiesz 

zdania po angielsku prędzej nim zabrzmi polskie tłumaczenie? Potrafisz przetłumaczyć zdanie 

polskie wcześniej nim zabrzmi tłumaczenie angielskie? Kiedy słuchasz 6. ścieżki dźwiękowej, 

jesteś w stanie przetłumaczyć zdanie na polski jeszcze wcześniej, nim zabrzmi jej angielskie 

tłumaczenie? Jeżeli odpowiedzi na te pytania są pozytywne, oznacza to, że masz drogę wolną 

do odkrywania nowej lekcji. Gratulacje! 

Opanowanie jednej krótkiej lekcji nie powinno trwać Ci dłużej niż tydzień. Swe osiągnięcia możesz 
zapisywać w tabeli, którą znajdziesz na kolejnej stronie. Znajdziesz w niej również ,,szybką‘‘ listę 
lekcji.  
Jeżeli chcesz o coś zapytać lub masz jakiś pomysł na udoskonalenie czy wymianę zdań, napisz do 
mnie wiadomość na tomas@audioacademyeu.eu. Chętnie pomogę Ci w nauce.  
 
Życzę mile spędzonych dni i trzymam kciuki podczas nauki,  
 
Tomász 
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001_Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_ słownictwo – 
słuchaj!  

•  growth •  wzrost 

•  deal •  radzić sobie z czymś, sprzedawać 

•  spread •  rozciągnąć, rozwinąć 

•  recognize •  rozpoznać 

•  childhood •  dzieciństwo 

•  realize •  uświadomić sobie, zdawać sobie sprawę 

•  notice •  zauważyć, zwrócić uwagę 

•  basic •  podstawowy 

•  just •  tylko 

•  note •  notatka 

•  meaning •  znaczenie 

•  wear •  nosić 

•  garbage •  Śmieci 

•  studio •  studio, małe mieszkanie 

•  content •  zawartość 

•  focus •  skupiać się 

•  appearance •  wygląd 

•  grab •  chwycić, wziąć 

•  scared •  przerażony 

•  however •  jednak 

•  church •  kościół 

•  size •  rozmiar 

•  towards •  w kierunku 

•  attention •  Uwaga 

•  operate •  działać 

•  tight •  mocno 

•  purchase •  zakup 

•  contain •  zawierać 
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•  most •  większość 

•  investment •  inwestycja 

•  permission •  pozwolenie 

•  free •  wolny 

•  alive •  żywy 

•  firm •  stanowczy 

•  being •  istota 

•  expression •  wyraz 

•  bear •  znieść to 

•  expect •  oczekiwać 

•  immediately •  natychmiast 

•  term •  semestr 

•  art •  sztuka 

•  effort •  wysiłek 

•  arrive •  przyjechać 

•  tongue •  język 

•  chest •  Klatka piersiowa 

•  historical •  historyczny 

•  appointment •  spotkanie 

•  serve •  służyć 

•  unit •  jednostka 

•  leg •  noga 

•  access •  dostęp 

•  economy •  ekonomiczny, oszczędny 

•  indicate •  oznaczać 

•  prefer •  woleć 

•  straight •  prosto 

•  staff •  personel 

•  dump •  wyrzucić 

•  economy •  gospodarka 

•  fine •  kara, mandat 
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•  properly •  prawidłowo 

•  same •  to samo 

•  newspaper •  Gazeta 

•  matter •  przeszkadzać, mieć znaczenie 

•  loose •  uwolnić 

•  collect •  zbierać, kolekcjonować 

•  enough •  dość 

•  weigh •  waga, ważyć 

•  text •  wysłać wiadomość 

•  related •  związane z 

•  such •  taki 

•  slide •  ślizgać się, przesuwać się 

•  average •  średni 

•  valuable •  cenny 

•  gear •  koło zębate, bieg (w samochodzie) 

•  occur •  pojawić się, występować 

•  fold •  zagięcie, założenie 

•  belt •  pas 

•  slip •  poślizg 

•  sink •  umywalka, zlew 

•  band •  zespół 

•  rich •  bogaty 

•  hate •  nienawidzić 

•  access •  podłączyć się 

•  pull •  Ciągnąć 

•  fear •  strach 

•  airline •  linia lotnicza 

•  county •  Hrabstwo 

•  crack •  pęknięcie 

•  mean •  znaczyć 

•  breath •  oddech 
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•  run •  biegać, prowadzić 

•  pour •  nalać 

•  fish •  ryba 

•  seek •  szukać 

•  medical •  medyczny 

•  stretch •  rozciągać 

•  bench •  ławka 

•  frame •  rama, ramka 

•  draft •  projekt, koncepcja 

•  even •  nawet 

•  attach •  załączyć 

•  deal •  handel, umowa 

•  drop •  upuścić, rzucić 

•  smell •  zapach 

•  angle •  kąt 

•  available •  dostępny 

•  skill •  umiejętność 

•  early •  wcześnie 

•  behave •  zachowywać się 

•  health •  zdrowie 

•  argue •  kłócić się 

•  solve •  rozwiązać 

•  guarantee •  gwarancja 

•  research •  Badania 

•  additional •  dodatkowy 

•  forth •  naprzód 

•  be right •  mieć rację 

•  bake •  piec 

•  fishing •  wędkarstwo 

•  lawyer •  prawnik 

•  resource •  źródło 
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•  fit •  pasować 

•  coast •  Wybrzeże 

•  twist •  przekręcić 

•  neat •  schludny 

•  package •  paczka 

•  setting •  ustawienie 

•  human •  ludzki 

 

002_Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_ Słownictwo - 
przetłumacz!  

•  zawierać •  contain 

•  wyraz •  expression 

•  wygląd •  appearance 

•  radzić sobie z czymś, sprzedawać •  deal 

•  strach •  fear 

•  nienawidzić •  hate 

•  wysiłek •  effort 

•  nalać •  pour 

•  rozciągać •  stretch 

•  większość •  most 

•  kąt •  angle 

•  przyjechać •  arrive 

•  koło zębate, bieg (w samochodzie) •  gear 

•  paczka •  package 

•  historyczny •  historical 

•  umywalka, zlew •  sink 

•  uwolnić •  loose 

•  rozwiązać •  solve 

•  znaczyć •  mean 

•  prosto •  straight 

•  ławka •  bench 
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•  średni •  average 

•  kara, mandat •  fine 

•  pęknięcie •  crack 

•  gwarancja •  guarantee 

•  zagięcie, założenie •  fold 

•  zawartość •  content 

•  szukać •  seek 

•  zauważyć, zwrócić uwagę •  notice 

•  mocno •  tight 

•  chwycić, wziąć •  grab 

•  piec •  bake 

•  noga •  leg 

•  przeszkadzać, mieć znaczenie •  matter 

•  służyć •  serve 

•  istota •  being 

•  inwestycja •  investment 

•  semestr •  term 

•  stanowczy •  firm 

•  w kierunku •  towards 

•  uświadomić sobie, zdawać sobie sprawę •  realize 

•  podstawowy •  basic 

•  personel •  staff 

•  Badania •  research 

•  pozwolenie •  permission 

•  rama, ramka •  frame 

•  zespół •  band 

•  wzrost •  growth 

•  natychmiast •  immediately 

•  podłączyć się •  access 

•  zapach •  smell 

•  wcześnie •  early 
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•  oczekiwać •  expect 

•  umiejętność •  skill 

•  schludny •  neat 

•  dostępny •  available 

•  pasować •  fit 

•  zachowywać się •  behave 

•  Śmieci •  garbage 

•  prawnik •  lawyer 

•  pas •  belt 

•  zdrowie •  health 

•  bogaty •  rich 

•  wędkarstwo •  fishing 

•  działać •  operate 

•  jednak •  however 

•  znaczenie •  meaning 

•  handel, umowa •  deal 

•  jednostka •  unit 

•  ekonomiczny, oszczędny •  economy 

•  upuścić, rzucić •  drop 

•  projekt, koncepcja •  draft 

•  tylko •  just 

•  wyrzucić •  dump 

•  biegać, prowadzić •  run 

•  związane z •  related 

•  zbierać, kolekcjonować •  collect 

•  woleć •  prefer 

•  przerażony •  scared 

•  rozciągnąć, rozwinąć •  spread 

•  rozpoznać •  recognize 

•  oznaczać •  indicate 

•  spotkanie •  appointment 
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•  waga, ważyć •  weigh 

•  źródło •  resource 

•  poślizg •  slip 

•  Gazeta •  newspaper 

•  żywy •  alive 

•  linia lotnicza •  airline 

•  medyczny •  medical 

•  Uwaga •  attention 

•  dostęp •  access 

•  kościół •  church 

•  załączyć •  attach 

•  rozmiar •  size 

•  skupiać się •  focus 

•  taki •  such 

•  dość •  enough 

•  znieść to •  bear 

•  mieć rację •  be right 

•  prawidłowo •  properly 

•  Klatka piersiowa •  chest 

•  wolny •  free 

•  ryba •  fish 

•  notatka •  note 

•  Hrabstwo •  county 

•  gospodarka •  economy 

•  ślizgać się, przesuwać się •  slide 

•  nosić •  wear 

•  ustawienie •  setting 

•  Ciągnąć •  pull 

•  wysłać wiadomość •  text 

•  dzieciństwo •  childhood 

•  to samo •  same 
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•  kłócić się •  argue 

•  dodatkowy •  additional 

•  studio, małe mieszkanie •  studio 

•  język •  tongue 

•  cenny •  valuable 

•  przekręcić •  twist 

•  Wybrzeże •  coast 

•  nawet •  even 

•  sztuka •  art 

•  oddech •  breath 

•  pojawić się, występować •  occur 

•  zakup •  purchase 

•  naprzód •  forth 

•  ludzki •  human 
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Lekcja 01.-podsumowanie czasu teraźniejszego 
 
Czas teraźniejszy stosujemy dla czynności obowiązujących powszechnie, które zdarzają się tylko 
czasem lub dzieją się stale.  
Czasownik to speak – mówić 
Zdanie twierdzące: 
I speak  Ja mówię. 
W trzeciej osobie liczby pojedynczej dodajemy do czasownika końcówkę –s 
He speaks On mówi. 
Przeczenie tworzymy za pomocą czasownika DO i przeczenia NOT. W rozmowie częściej używamy 
formy DON´T. 
I do not speak   I don´t speak  Ja nie mówię. 
You do not speak You don´t speak Ty nie mówisz. 
 
W trzeciej osobie używamy formy DOES NOT (DOESN´T) i już nie dodajemy końcowego –s do 
czasownika, tak jak to było w zdaniu oznajmującym. 
He does not speak. He doesn´t speak.  On nie mówi. 
She does not speak.       She doesn´t speak.  Ona nie mówi. 
 
Dla liczby mnogiej zastosujemy ponownie formy DO NOT, ewentualnie DON´T 
We do not speak. We don´t speak. My nie mówimy. 
Pytanie twierdzące tworzymy dodając formę DO, w trzeciej osobie DOES, stawiając ją przed zdaniem 
w formie oznajmującej.  
I speak English  Mówię po angielsku. Do I speak English? Czy mówię po angielsku? 
You speak English.  Mówisz po angielsku. Do you speak English? Czy mówisz po angielsku? 
 
 
Czas teraźniejszy prosty stosuje się również w zdaniach z przysłówkami always – zawsze, usualy – 
zazwyczaj, often – często, sometimes – niekiedy, never –nigdy 
I always read on Sundays.  Czytam zawsze w niedziele. 
I never speak German.    Nigdy nie mówię po angielsku. 
Sometimes I walk to the office. Czasami chodzę do biura. 
I often see him.   Często go widuję. 
 
W odróżnieniu od czasu teraźniejszego prostego z lekcji minionej, czas teraźniejszy ciągły używa się 
do opisu akcji, która właśnie się dzieje lub nie dzieje, która zaplanowanie nastanie w przyszłości. Jest 
ona tworzona za pomocą podmiotu, czasownika być i czasownika samodzielnego znaczeniowo 
z końcówką–ing. 
Czasownik znaczeniowy z końcówką ing tworzy z czasownika angielskiego formę przejściową, która 
odpowiada polskiemu zakończeniu -ący. Zatem GOING to idący, SPEAKING to mówiący, DOING to 
robiący itp. 
I am waiting   Ja jestem czekającym Ja czekam 
You are reading  Ty jesteś czytającym Ty czytasz 
 
Przeczenie i pytanie tworzymy za pomocą czasownika pomocniczego TO BE 
I am not working. Nie jestem pracującym.  Nie pracuję. 
He is not watching TV. Nie jest oglądającym TV.  Nie ogląda TV. 
Are you reading? Czy jesteście czytającymi?   Czy czytasz? 
What are you doing? Co jesteś robiący?          Co robisz? 
Oprócz tego, że czas ten wykorzystujemy opisując akcję, która właśnie przebiega, stosujemy go 
również, by wyrazić przyszłość, tak jak w tych przykładach: 
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What are you doing tonight?  Co robisz dzisiaj wieczorem? 
Tonight I am going to the cinema. Dzisiaj wieczorem idę do kina. 
 
Rozróżniamy tryb rozkazujący twierdzący i przeczący. 
Zrób to! albo Nie rób tego! 
W języku angielskim nie rozróżniamy rozkazu dla liczby pojedynczej i mnogiej. Jeżeli rozkazuje jedna 
osoba lub grupa (Zrób to, zróbcie to), forma w języku angielskim jest taka sama dla liczby pojedynczej 
i mnogiej.  
 
Rozkaz pozytywny tworzymy z bezokolicznika czasownika w ten sposób, że odrzucimy część 
bezokolicznikową TO: 
TO GO – iść  GO!  Idź! Idźcie! 
TO SPEAK – mówić SPEAK!   Mów! Mówcie! 
 
Rozkaz przeczący utworzę poprzez dodanie DON´T przed rozkazem pozytywnym.  
DON´T GO! Nie idź! Nie idźcie! 
DON´T SPEAK! Nie mów! Nie mówcie! 
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004_Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_ Ćwiczenia 
sprawdzające – słuchaj!  

•  Sit over there on the bench. •  Usiądź tam na ławce. 

•  I get up early in the morning. •  Wstaję wcześnie rano. 

•  What kind of art do you prefer? •  Jaki rodzaj sztuki preferujesz? 

•  Lay your head on my chest. •  Połóż głowę na mojej piersi. 

•  I need it immediately. •  Potrzebuję tego natychmiast. 

•  They sell medical equipment. •  Sprzedają sprzęt medyczny. 

•  He lives in The Cork county. •  On mieszka w hrabstwie Cork. 

•  Does it fit well? •  Czy to dobrze pasuje? 

•  Drop your weapons. •  Rzuć broń. 

•  We need some historical data. •  Potrzebujemy trochę danych 

historycznych. 

•  What do you expect? •  Czego oczekujesz? 

•  Do you watch TOP GEAR? •  Czy oglądasz TOP GEAR? 

•  Look at the crack! •  Popatrz na tę szczelinę. 

•  Go straight and then turn left. •  Idź prosto, a następnie skręć w lewo. 

•  She comes from a rich family. •  On pochodzi z bogatej rodziny. 

•  He belongs to the staff. •  On należy do personelu. 

•  It doesn´t matter. •  To nie ma znaczenia. 

•  You have nice legs. •  Masz ładne nogi. 

•  He is a lawyer. •  On jest prawnikiem. 

•  Where does it belong? •  Gdzie należy to położyć? 

•  I like him. However, he does not like me. •  Lubię go. Jednak on mnie nie lubi. 

•  Mind the different angle! •  Uważaj na różnicę w kącie! 

•  Hold your tongue. •  Trzymaj język za zębami. 

•  Bring forth what you have. •  Pochwal się tym, co masz. 

•  Please lay the content of the bag on the 

table. 

•  Proszę położyć zawartość torby na stole. 

•  He is such a good person. •  On jest takim dobrym człowiekiem 

•  I don´t care. •  Nie obchodzi mnie to. 

•  Fasten your seatbelt. •  Zapnij pasy. 
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•  Do you remember? •  Pamiętasz? 

•  He arrives every Saturday. •  Przyjeżdża w każdą sobotę. 

•  Does it have a guarantee? •  Czy to ma gwarancję? 

•  It smells nice. •  Ładnie to pachnie. 

•  What does it contain? •  Co zawiera? 

•  What´s the meaning of this? •  Jakie to ma znaczenie? Co to ma znaczyć? 

•  How much does it weigh? •  Ile to waży? 

•  He works in HR (human resource) 

department. 

•  Pracuje w dziale kadr (HR). 

•  I love freshly baked rolls. •  Uwielbiam świeżo upieczone bułki. 

•  His size is fifty five. •  Jego rozmiar to pięćdziesiąt pięć. 

•  We need a market research. •  Potrzebujemy badania rynku. 

•  What does it indicate? •  Co to oznacza? 

•  The economy is not good. •  Gospodarka nie jest dobra. 

•  It is very kind of you. •  To bardzo miło z twojej strony. 

•  Do you buy newspaper? •  Kupujesz gazety? 

•  Look at the expression in his face. •  Spójrz na wyraz jego twarzy. 

•  Do you know the settings? •  Czy znasz to ustawienie? 

•  He is a human being. •  On jest istotą ludzką. 

•  Don´t be scared! •  Nie bój się! Nie bądź przerażony! 

•  He owns the company. •  On jest właścicielem firmy. 

•  Hold me tight. •  Trzymaj mnie mocno. 

•  Pull to open! •  Pociągnij aby otworzyć! 

•  We need some data about the investment. •  Potrzebujemy jakichś danych o tej 

inwestycji. 

•  Please find attached •  W załączeniu ... 

•  Try to focus! •  Spróbuj się skupić! 

•  Don´t you want to dump it? •  Nie chcesz to wyrzucić? 

•  I don´t mind. •  Mnie to nie przeszkadza. 

•  Are you alive? •  Żyjesz? 

•  He runs the company. •  Prowadzi tę firmę. 

•  We need seven units. •  Potrzebujemy siedmiu jednostek. 
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•  Where does the company operate? •  Gdzie działa ta firma? 

•  I often remember my childhood days. •  Często wspominam na swoje dzieciństwo. 

•  Do you like fish? •  Lubisz ryby? 

•  Please read carefully the draft of the 

contract. 

•  Przeczytaj, proszę, uważnie projekt tej 

umowy. 

•  I need five packages. •  Potrzebuję pięciu paczek. 

•  I hate it. •  Nienawidzę tego. 

•  Don´t stand there with your arms folded. •  Nie stój tam z założonymi rękami. 

•  Stretch your legs before you begin. •  Rozciągnij nogi, zanim zaczniesz. 

•  He has the same hair. •  On ma te same włosy. 

•  Loose the nut! •  Uwolnij tę nakrętkę! 

•  Do you prefer wine to beer? •  Wolisz wino od piwa? 

•  Spread your wings and fly away! •  Rozwiń skrzydła i odleć! 

•  Do not slip! The floor is wet. •  Nie poślizgnij się! Podłoga jest mokra. 

•  Do you go fishing? •  Czy łowisz ryby? 

•  Does he play in a band? •  Czy on gra w zespole? 

•  Do you recognize him? •  Poznajesz go? 

•  Pay attention! •  Uważaj! 

•  It occurs from time to time. •  Od czasu do czasu się to pojawia. 

•  What skills does he have? •  Jakie on posiada umiejętności? 

•  What does it mean? •  Co to znaczy? 

•  Why don´t you twist it and turn it? •  Dlaczego tego nie przekręcasz i nie 

odwrócisz? 

•  Do it properly! •  Zrób to poprawnie! 

•  I need access to company account. •  Potrzebuję dostępu do konta firmowego. 

•  I have got enough. •  Mam dość. 

•  It is even better •  To nawet jeszcze lepiej. 

•  He works for purchasing. •  Pracuje w dziale zakupów. 

•  She collects stamps. •  Ona zbiera znaczki. On jest kolekcjonerem 

znaczków. 

•  He lives in a studio. •  Mieszka w małym mieszkaniu. 

•  Seek and find. •  Szukaj i znajdź. 



 22 

•  It is just a game. •  To tylko gra. 

•  Behave yourself! •  Zachowuj się! 

•  We need an additional investment. •  Potrzebujemy dodatkowej inwestycji. 

•  He often wears jeans and a t-shirt. •  Często nosi dżinsy i koszulkę. 

•  He lives near the west coast. •  On mieszka niedaleko zachodniego 

wybrzeża. 

•  Make a little effort. •  Postaraj się trochę (oddaj trochę wysiłku). 

•  Go through the sliding door. •  Przejdź przez te drzwi przesuwane. 

•  You don´t realize the consequences. •  Nie zdajesz sobie sprawy z konsekwencji. 

•  We support new ideas. •  Wspieramy nowe pomysły. 

•  Do not leave your valuables in the room. •  Nie zostawiaj w pokoju swoich cennych 

rzeczy. 

•  Health is very important. •  Zdrowie jest bardzo ważne. 

•  Look at this neat lawn. •  Spójrz na ten schludny trawnik. 

•  We always travel with these airlines. •  Zawsze podróżujemy z tymi liniami 

lotniczymi. 

•  Pour yourself a glass of wine. •  Nalej sobie kieliszek wina. 

•  Solve the problem! •  Rozwiąż problem! 

•  Be firm. •  Bądź stanowczy. 

•  most •  większość 

•  Just grab it and go! •  Po prostu weź to i idź! 

•  You are right. •  Masz rację. 

•  I miss you. •  Tęsknię za Tobą. Brak mi Ciebie. 

•  She speaks only basic English. •  Mówi tylko podstawowym angielskim. 

•  Do not fear! •  Nie bój się! 

•  Beware of the frame! •  Uważaj na tę ramkę! 

•  Do we have a deal? •  Jesteśmy umówieni? Umowa stoi? 

•  Most people have the most questions. •  Większość ludzi ma najwięcej pytań. 

•  Go towards this building. •  Idź w kierunku tego budynku. 

•  Do you have an appointment? •  Czy masz umówione spotkanie? 

•  Does the price include breakfast? •  Czy cena zawiera śniadanie? 

•  Leave it in the sink. •  Pozostaw to w zlewie. 
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•  Do not judge the appearance! •  Nie oceniaj wyglądu! 

•  Notice the first on the right. •  Zwróć uwagę na pierwszego z prawej. 

•  When does the school term finish? •  Kiedy kończy się semestr? 

•  Does it serve well? •  Czy dobrze to służy? 

•  I pay rent once a month. •  Płacę czynsz raz w miesiącu. 

•  We expect economic growth. •  Spodziewamy się wzrostu gospodarczego. 

•  Do I have your permission? •  Czy mam twoje pozwolenie? 

•  Please refer to related articles. •  Proszę, zapoznaj się ze powiązanymi 

artykułami. 

•  They make 1000 € a month in average. •  Zarabiają średnio 1000 € miesięcznie. 

•  Human body is very complicated. •  Ciało ludzkie jest bardzo skomplikowane. 

 

005_Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_ Ćwiczenia 
sprawdzające – przetłumacz!  

•  Mieszka w małym mieszkaniu. •  He lives in a studio. 

•  W załączeniu ... •  Please find attached 

•  On jest prawnikiem. •  He is a lawyer. 

•  On jest istotą ludzką. •  He is a human being. 

•  Proszę położyć zawartość torby na stole. •  Please lay the content of the bag on the 

table. 

•  Spójrz na ten schludny trawnik. •  Look at this neat lawn. 

•  Szukaj i znajdź. •  Seek and find. 

•  Gospodarka nie jest dobra. •  The economy is not good. 

•  Uważaj! •  Pay attention! 

•  Czy to dobrze pasuje? •  Does it fit well? 

•  Nie poślizgnij się! Podłoga jest mokra. •  Do not slip! The floor is wet. 

•  Uważaj na tę ramkę! •  Beware of the frame! 

•  Zapnij pasy. •  Fasten your seatbelt. 

•  Żyjesz? •  Are you alive? 

•  większość •  most 

•  On mieszka w hrabstwie Cork. •  He lives in The Cork county. 

•  Pochwal się tym, co masz. •  Bring forth what you have. 
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•  Bądź stanowczy. •  Be firm. 

•  Uwielbiam świeżo upieczone bułki. •  I love freshly baked rolls. 

•  Wstaję wcześnie rano. •  I get up early in the morning. 

•  Czy znasz to ustawienie? •  Do you know the settings? 

•  Potrzebuję tego natychmiast. •  I need it immediately. 

•  Usiądź tam na ławce. •  Sit over there on the bench. 

•  Masz rację. •  You are right. 

•  Potrzebujemy jakichś danych o tej 

inwestycji. 

•  We need some data about the investment. 

•  Gdzie należy to położyć? •  Where does it belong? 

•  On jest takim dobrym człowiekiem •  He is such a good person. 

•  Czy oglądasz TOP GEAR? •  Do you watch TOP GEAR? 

•  Nie zdajesz sobie sprawy z konsekwencji. •  You don´t realize the consequences. 

•  Ona zbiera znaczki. On jest kolekcjonerem 

znaczków. 

•  She collects stamps. 

•  To nie ma znaczenia. •  It doesn´t matter. 

•  Potrzebujemy trochę danych 

historycznych. 

•  We need some historical data. 

•  Czy dobrze to służy? •  Does it serve well? 

•  Sprzedają sprzęt medyczny. •  They sell medical equipment. 

•  Rozwiąż problem! •  Solve the problem! 

•  Czy on gra w zespole? •  Does he play in a band? 

•  Pracuje w dziale kadr (HR). •  He works in HR (human resource) 

department. 

•  Większość ludzi ma najwięcej pytań. •  Most people have the most questions. 

•  Nie bój się! •  Do not fear! 

•  Idź w kierunku tego budynku. •  Go towards this building. 

•  Po prostu weź to i idź! •  Just grab it and go! 

•  Gdzie działa ta firma? •  Where does the company operate? 

•  Co zawiera? •  What does it contain? 

•  Nienawidzę tego. •  I hate it. 

•  To bardzo miło z twojej strony. •  It is very kind of you. 

•  Prowadzi tę firmę. •  He runs the company. 
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•  Wspieramy nowe pomysły. •  We support new ideas. 

•  Często wspominam na swoje dzieciństwo. •  I often remember my childhood days. 

•  Potrzebuję pięciu paczek. •  I need five packages. 

•  Ile to waży? •  How much does it weigh? 

•  Jesteśmy umówieni? Umowa stoi? •  Do we have a deal? 

•  To nawet jeszcze lepiej. •  It is even better 

•  Nie obchodzi mnie to. •  I don´t care. 

•  To tylko gra. •  It is just a game. 

•  Przejdź przez te drzwi przesuwane. •  Go through the sliding door. 

•  Spodziewamy się wzrostu gospodarczego. •  We expect economic growth. 

•  Mówi tylko podstawowym angielskim. •  She speaks only basic English. 

•  On jest właścicielem firmy. •  He owns the company. 

•  Uwolnij tę nakrętkę! •  Loose the nut! 

•  Jakie to ma znaczenie? Co to ma znaczyć? •  What´s the meaning of this? 

•  Rozciągnij nogi, zanim zaczniesz. •  Stretch your legs before you begin. 

•  Płacę czynsz raz w miesiącu. •  I pay rent once a month. 

•  Potrzebujemy dodatkowej inwestycji. •  We need an additional investment. 

•  Często nosi dżinsy i koszulkę. •  He often wears jeans and a t-shirt. 

•  Ładnie to pachnie. •  It smells nice. 

•  Spójrz na wyraz jego twarzy. •  Look at the expression in his face. 

•  Potrzebuję dostępu do konta firmowego. •  I need access to company account. 

•  Dlaczego tego nie przekręcasz i nie 

odwrócisz? 

•  Why don´t you twist it and turn it? 

•  Zawsze podróżujemy z tymi liniami 

lotniczymi. 

•  We always travel with these airlines. 

•  Nie oceniaj wyglądu! •  Do not judge the appearance! 

•  Jego rozmiar to pięćdziesiąt pięć. •  His size is fifty five. 

•  Trzymaj mnie mocno. •  Hold me tight. 

•  Nalej sobie kieliszek wina. •  Pour yourself a glass of wine. 

•  Postaraj się trochę (oddaj trochę wysiłku). •  Make a little effort. 

•  Czy łowisz ryby? •  Do you go fishing? 

•  Jaki rodzaj sztuki preferujesz? •  What kind of art do you prefer? 
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•  Rozwiń skrzydła i odleć! •  Spread your wings and fly away! 

•  Przyjeżdża w każdą sobotę. •  He arrives every Saturday. 

•  Zdrowie jest bardzo ważne. •  Health is very important. 

•  Nie stój tam z założonymi rękami. •  Don´t stand there with your arms folded. 

•  Pracuje w dziale zakupów. •  He works for purchasing. 

•  Co to oznacza? •  What does it indicate? 

•  Co to znaczy? •  What does it mean? 

•  Pamiętasz? •  Do you remember? 

•  Pozostaw to w zlewie. •  Leave it in the sink. 

•  Potrzebujemy siedmiu jednostek. •  We need seven units. 

•  Popatrz na tę szczelinę. •  Look at the crack! 

•  On pochodzi z bogatej rodziny. •  She comes from a rich family. 

•  Czy mam twoje pozwolenie? •  Do I have your permission? 

•  Zarabiają średnio 1000 € miesięcznie. •  They make 1000 € a month in average. 

•  Kupujesz gazety? •  Do you buy newspaper? 

•  Poznajesz go? •  Do you recognize him? 

•  Mnie to nie przeszkadza. •  I don´t mind. 

•  Uważaj na różnicę w kącie! •  Mind the different angle! 

•  Idź prosto, a następnie skręć w lewo. •  Go straight and then turn left. 

•  Nie bój się! Nie bądź przerażony! •  Don´t be scared! 

•  Przeczytaj, proszę, uważnie projekt tej 

umowy. 

•  Please read carefully the draft of the 

contract. 

•  On mieszka niedaleko zachodniego 

wybrzeża. 

•  He lives near the west coast. 

•  Lubisz ryby? •  Do you like fish? 

•  Wolisz wino od piwa? •  Do you prefer wine to beer? 

•  Rzuć broń. •  Drop your weapons. 

•  Tęsknię za Tobą. Brak mi Ciebie. •  I miss you. 

•  On ma te same włosy. •  He has the same hair. 

•  Proszę, zapoznaj się ze powiązanymi 

artykułami. 

•  Please refer to related articles. 

•  Masz ładne nogi. •  You have nice legs. 
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•  Spróbuj się skupić! •  Try to focus! 

•  Trzymaj język za zębami. •  Hold your tongue. 

•  Czy to ma gwarancję? •  Does it have a guarantee? 

•  Nie zostawiaj w pokoju swoich cennych 

rzeczy. 

•  Do not leave your valuables in the room. 

•  Zwróć uwagę na pierwszego z prawej. •  Notice the first on the right. 

•  Lubię go. Jednak on mnie nie lubi. •  I like him. However, he does not like me. 

•  Czy masz umówione spotkanie? •  Do you have an appointment? 

•  Mam dość. •  I have got enough. 

•  Czy cena zawiera śniadanie? •  Does the price include breakfast? 

•  Jakie on posiada umiejętności? •  What skills does he have? 

•  Od czasu do czasu się to pojawia. •  It occurs from time to time. 

•  Połóż głowę na mojej piersi. •  Lay your head on my chest. 

•  Czego oczekujesz? •  What do you expect? 

•  On należy do personelu. •  He belongs to the staff. 

•  Potrzebujemy badania rynku. •  We need a market research. 

•  Pociągnij aby otworzyć! •  Pull to open! 

•  Kiedy kończy się semestr? •  When does the school term finish? 

•  Nie chcesz to wyrzucić? •  Don´t you want to dump it? 

•  Zachowuj się! •  Behave yourself! 

•  Zrób to poprawnie! •  Do it properly! 

•  Ciało ludzkie jest bardzo skomplikowane. •  Human body is very complicated. 

 

006_Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_Wysluchaj po 
angielsku 

•  Where does the company operate? •  Gdzie działa ta firma? 

•  I don´t care. •  Nie obchodzi mnie to. 

•  It is just a game. •  To tylko gra. 

•  They sell medical equipment. •  Sprzedają sprzęt medyczny. 

•  Does it fit well? •  Czy to dobrze pasuje? 

•  Do you prefer wine to beer? •  Wolisz wino od piwa? 
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•  It is even better •  To nawet jeszcze lepiej. 

•  How much does it weigh? •  Ile to waży? 

•  Don´t be scared! •  Nie bój się! Nie bądź przerażony! 

•  He often wears jeans and a t-shirt. •  Często nosi dżinsy i koszulkę. 

•  I have got enough. •  Mam dość. 

•  What does it contain? •  Co zawiera? 

•  Stretch your legs before you begin. •  Rozciągnij nogi, zanim zaczniesz. 

•  I hate it. •  Nienawidzę tego. 

•  We need some historical data. •  Potrzebujemy trochę danych 

historycznych. 

•  Spread your wings and fly away! •  Rozwiń skrzydła i odleć! 

•  Does the price include breakfast? •  Czy cena zawiera śniadanie? 

•  She collects stamps. •  Ona zbiera znaczki. On jest kolekcjonerem 

znaczków. 

•  Beware of the frame! •  Uważaj na tę ramkę! 

•  Solve the problem! •  Rozwiąż problem! 

•  Do not judge the appearance! •  Nie oceniaj wyglądu! 

•  Sit over there on the bench. •  Usiądź tam na ławce. 

•  The economy is not good. •  Gospodarka nie jest dobra. 

•  Do you go fishing? •  Czy łowisz ryby? 

•  I miss you. •  Tęsknię za Tobą. Brak mi Ciebie. 

•  Do not leave your valuables in the room. •  Nie zostawiaj w pokoju swoich cennych 

rzeczy. 

•  Does it have a guarantee? •  Czy to ma gwarancję? 

•  He is a lawyer. •  On jest prawnikiem. 

•  He lives in a studio. •  Mieszka w małym mieszkaniu. 

•  Do you like fish? •  Lubisz ryby? 

•  Please find attached •  W załączeniu ... 

•  We need an additional investment. •  Potrzebujemy dodatkowej inwestycji. 

•  Do you have an appointment? •  Czy masz umówione spotkanie? 

•  Please read carefully the draft of the 

contract. 

•  Przeczytaj, proszę, uważnie projekt tej 

umowy. 

•  They make 1000 € a month in average. •  Zarabiają średnio 1000 € miesięcznie. 
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•  Do you remember? •  Pamiętasz? 

•  Are you alive? •  Żyjesz? 

•  He runs the company. •  Prowadzi tę firmę. 

•  He owns the company. •  On jest właścicielem firmy. 

•  You have nice legs. •  Masz ładne nogi. 

•  Does it serve well? •  Czy dobrze to służy? 

•  It doesn´t matter. •  To nie ma znaczenia. 

•  Seek and find. •  Szukaj i znajdź. 

•  Go through the sliding door. •  Przejdź przez te drzwi przesuwane. 

•  Do not fear! •  Nie bój się! 

•  You are right. •  Masz rację. 

•  Don´t stand there with your arms folded. •  Nie stój tam z założonymi rękami. 

•  What skills does he have? •  Jakie on posiada umiejętności? 

•  Make a little effort. •  Postaraj się trochę (oddaj trochę wysiłku). 

•  Lay your head on my chest. •  Połóż głowę na mojej piersi. 

•  Mind the different angle! •  Uważaj na różnicę w kącie! 

•  We need a market research. •  Potrzebujemy badania rynku. 

•  Fasten your seatbelt. •  Zapnij pasy. 

•  Please lay the content of the bag on the 

table. 

•  Proszę położyć zawartość torby na stole. 

•  Try to focus! •  Spróbuj się skupić! 

•  Why don´t you twist it and turn it? •  Dlaczego tego nie przekręcasz i nie 

odwrócisz? 

•  What does it mean? •  Co to znaczy? 

•  Pull to open! •  Pociągnij aby otworzyć! 

•  Please refer to related articles. •  Proszę, zapoznaj się ze powiązanymi 

artykułami. 

•  Just grab it and go! •  Po prostu weź to i idź! 

•  His size is fifty five. •  Jego rozmiar to pięćdziesiąt pięć. 

•  He is such a good person. •  On jest takim dobrym człowiekiem 

•  Hold your tongue. •  Trzymaj język za zębami. 

•  Do we have a deal? •  Jesteśmy umówieni? Umowa stoi? 
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•  I love freshly baked rolls. •  Uwielbiam świeżo upieczone bułki. 

•  Where does it belong? •  Gdzie należy to położyć? 

•  Look at this neat lawn. •  Spójrz na ten schludny trawnik. 

•  When does the school term finish? •  Kiedy kończy się semestr? 

•  Behave yourself! •  Zachowuj się! 

•  What´s the meaning of this? •  Jakie to ma znaczenie? Co to ma znaczyć? 

•  Pay attention! •  Uważaj! 

•  Do not slip! The floor is wet. •  Nie poślizgnij się! Podłoga jest mokra. 

•  We need seven units. •  Potrzebujemy siedmiu jednostek. 

•  We expect economic growth. •  Spodziewamy się wzrostu gospodarczego. 

•  Do I have your permission? •  Czy mam twoje pozwolenie? 

•  He works for purchasing. •  Pracuje w dziale zakupów. 

•  It is very kind of you. •  To bardzo miło z twojej strony. 

•  We support new ideas. •  Wspieramy nowe pomysły. 

•  I need five packages. •  Potrzebuję pięciu paczek. 

•  He works in HR (human resource) 

department. 

•  Pracuje w dziale kadr (HR). 

•  Leave it in the sink. •  Pozostaw to w zlewie. 

•  Be firm. •  Bądź stanowczy. 

•  What do you expect? •  Czego oczekujesz? 

•  Do you watch TOP GEAR? •  Czy oglądasz TOP GEAR? 

•  I need it immediately. •  Potrzebuję tego natychmiast. 

•  Do it properly! •  Zrób to poprawnie! 

•  Do you recognize him? •  Poznajesz go? 

•  Look at the crack! •  Popatrz na tę szczelinę. 

•  She speaks only basic English. •  Mówi tylko podstawowym angielskim. 

•  Bring forth what you have. •  Pochwal się tym, co masz. 

•  Health is very important. •  Zdrowie jest bardzo ważne. 

•  I pay rent once a month. •  Płacę czynsz raz w miesiącu. 

•  It occurs from time to time. •  Od czasu do czasu się to pojawia. 

•  Do you buy newspaper? •  Kupujesz gazety? 
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•  We always travel with these airlines. •  Zawsze podróżujemy z tymi liniami 

lotniczymi. 

•  He lives near the west coast. •  On mieszka niedaleko zachodniego 

wybrzeża. 

•  She comes from a rich family. •  On pochodzi z bogatej rodziny. 

•  I don´t mind. •  Mnie to nie przeszkadza. 

•  Does he play in a band? •  Czy on gra w zespole? 

•  What kind of art do you prefer? •  Jaki rodzaj sztuki preferujesz? 

•  most •  większość 

•  Go straight and then turn left. •  Idź prosto, a następnie skręć w lewo. 

•  Don´t you want to dump it? •  Nie chcesz to wyrzucić? 

•  Notice the first on the right. •  Zwróć uwagę na pierwszego z prawej. 

•  We need some data about the investment. •  Potrzebujemy jakichś danych o tej 

inwestycji. 

•  Loose the nut! •  Uwolnij tę nakrętkę! 

•  Hold me tight. •  Trzymaj mnie mocno. 

•  I need access to company account. •  Potrzebuję dostępu do konta firmowego. 

•  He belongs to the staff. •  On należy do personelu. 

•  He has the same hair. •  On ma te same włosy. 

•  What does it indicate? •  Co to oznacza? 

•  He is a human being. •  On jest istotą ludzką. 

•  I often remember my childhood days. •  Często wspominam na swoje dzieciństwo. 

•  Most people have the most questions. •  Większość ludzi ma najwięcej pytań. 

•  Pour yourself a glass of wine. •  Nalej sobie kieliszek wina. 

•  Do you know the settings? •  Czy znasz to ustawienie? 

•  He lives in The Cork county. •  On mieszka w hrabstwie Cork. 

•  It smells nice. •  Ładnie to pachnie. 

•  He arrives every Saturday. •  Przyjeżdża w każdą sobotę. 

•  Look at the expression in his face. •  Spójrz na wyraz jego twarzy. 

•  Drop your weapons. •  Rzuć broń. 

•  Go towards this building. •  Idź w kierunku tego budynku. 

•  I get up early in the morning. •  Wstaję wcześnie rano. 
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•  I like him. However, he does not like me. •  Lubię go. Jednak on mnie nie lubi. 

•  You don´t realize the consequences. •  Nie zdajesz sobie sprawy z konsekwencji. 

•  Human body is very complicated. •  Ciało ludzkie jest bardzo skomplikowane. 
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Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_karty 

most 
Most people have the most 

questions. 

What kind of art do you 

prefer? 

He owns the company. He has the same hair. Do you like fish? 

I have got enough. I get up early in the morning. 
She speaks only basic 

English. 

Does the price include 

breakfast? 
I don´t mind. I don´t care. 

We need some historical 

data. 

We need some data about the 

investment. 
We need a market research. 

Do you remember? 
When does the school term 

finish? 
It doesn´t matter. 
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Jaki rodzaj sztuki 

preferujesz? 

Większość ludzi ma 

najwięcej pytań. 
większość 

Lubisz ryby? On ma te same włosy. On jest właścicielem firmy. 

Mówi tylko podstawowym 

angielskim. 
Wstaję wcześnie rano. Mam dość. 

Nie obchodzi mnie to. Mnie to nie przeszkadza. Czy cena zawiera śniadanie? 

Potrzebujemy badania rynku. 
Potrzebujemy jakichś danych 

o tej inwestycji. 

Potrzebujemy trochę danych 

historycznych. 

To nie ma znaczenia. Kiedy kończy się semestr? Pamiętasz? 
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He lives near the west coast. What does it mean? 
They sell medical 

equipment. 

We support new ideas. Do you go fishing? We expect economic growth. 

I pay rent once a month. He runs the company. Does it serve well? 

We need seven units. Do you buy newspaper? Do you prefer wine to beer? 

She comes from a rich 

family. 
What do you expect? I need it immediately. 

He belongs to the staff. Do you know the settings? 
Where does the company 

operate? 
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Sprzedają sprzęt medyczny. Co to znaczy? 
On mieszka niedaleko 

zachodniego wybrzeża. 

Spodziewamy się wzrostu 

gospodarczego. 
Czy łowisz ryby? Wspieramy nowe pomysły. 

Czy dobrze to służy? Prowadzi tę firmę. Płacę czynsz raz w miesiącu. 

Wolisz wino od piwa? Kupujesz gazety? 
Potrzebujemy siedmiu 

jednostek. 

Potrzebuję tego natychmiast. Czego oczekujesz? 
On pochodzi z bogatej 

rodziny. 

Gdzie działa ta firma? Czy znasz to ustawienie? On należy do personelu. 
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He often wears jeans and a t-

shirt. 
Does he play in a band? She collects stamps. 

Does it have a guarantee? It smells nice. 
We always travel with these 

airlines. 

I hate it. I need five packages. Do I have your permission? 

I often remember my 

childhood days. 
I love freshly baked rolls. How much does it weigh? 

He arrives every Saturday. You have nice legs. 
I like him. However, he does 

not like me. 

I need access to company 

account. 

We need an additional 

investment. 
He works for purchasing. 
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Ona zbiera znaczki. On jest 

kolekcjonerem znaczków. 
Czy on gra w zespole? 

Często nosi dżinsy i 

koszulkę. 

Zawsze podróżujemy z tymi 

liniami lotniczymi. 
Ładnie to pachnie. Czy to ma gwarancję? 

Czy mam twoje pozwolenie? Potrzebuję pięciu paczek. Nienawidzę tego. 

Ile to waży? 
Uwielbiam świeżo upieczone 

bułki. 

Często wspominam na swoje 

dzieciństwo. 

Lubię go. Jednak on mnie 

nie lubi. 
Masz ładne nogi. Przyjeżdża w każdą sobotę. 

Pracuje w dziale zakupów. 
Potrzebujemy dodatkowej 

inwestycji. 

Potrzebuję dostępu do konta 

firmowego. 
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Do we have a deal? Does it fit well? It occurs from time to time. 

They make 1000 € a month 

in average. 

You don´t realize the 

consequences. 
What does it contain? 

What skills does he have? He lives in The Cork county. He lives in a studio. 

Don´t you want to dump it? 
He works in HR (human 

resource) department. 
What does it indicate? 

Do you watch TOP GEAR? Do you recognize him? 
Do you have an 

appointment? 

I miss you. 
Why don´t you twist it and 

turn it? 
Where does it belong? 
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Od czasu do czasu się to 

pojawia. 
Czy to dobrze pasuje? 

Jesteśmy umówieni? Umowa 

stoi? 

Co zawiera? 
Nie zdajesz sobie sprawy z 

konsekwencji. 

Zarabiają średnio 1000 € 

miesięcznie. 

Mieszka w małym 

mieszkaniu. 

On mieszka w hrabstwie 

Cork. 

Jakie on posiada 

umiejętności? 

Co to oznacza? Pracuje w dziale kadr (HR). Nie chcesz to wyrzucić? 

Czy masz umówione 

spotkanie? 
Poznajesz go? Czy oglądasz TOP GEAR? 

Gdzie należy to położyć? 
Dlaczego tego nie 

przekręcasz i nie odwrócisz? 

Tęsknię za Tobą. Brak mi 

Ciebie. 
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Don´t be scared! Try to focus! 
Please refer to related 

articles. 

Please lay the content of the 

bag on the table. 
Beware of the frame! 

Go straight and then turn 

left. 

Pay attention! Solve the problem! Do it properly! 

Go towards this building. 
Do not leave your valuables 

in the room. 
Do not judge the appearance! 

Notice the first on the right. Make a little effort. 
Look at the expression in his 

face. 

Spread your wings and fly 

away! 
Fasten your seatbelt. Sit over there on the bench. 
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Proszę, zapoznaj się ze 

powiązanymi artykułami. 
Spróbuj się skupić! 

Nie bój się! Nie bądź 
przerażony! 

Idź prosto, a następnie skręć 
w lewo. 

Uważaj na tę ramkę! 
Proszę położyć zawartość 

torby na stole. 

Zrób to poprawnie! Rozwiąż problem! Uważaj! 

Nie oceniaj wyglądu! 
Nie zostawiaj w pokoju 

swoich cennych rzeczy. 

Idź w kierunku tego 

budynku. 

Spójrz na wyraz jego twarzy. 
Postaraj się trochę (oddaj 

trochę wysiłku). 

Zwróć uwagę na pierwszego 

z prawej. 

Usiądź tam na ławce. Zapnij pasy. Rozwiń skrzydła i odleć! 
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Drop your weapons. Be firm. Mind the different angle! 

Pull to open! Seek and find. Go through the sliding door. 

Please read carefully the 

draft of the contract. 
Hold me tight. Do not fear! 

Don´t stand there with your 

arms folded. 
Bring forth what you have. Just grab it and go! 

Leave it in the sink. Do not slip! The floor is wet. Please find attached 

Behave yourself! Lay your head on my chest. Loose the nut! 
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Uważaj na różnicę w kącie! Bądź stanowczy. Rzuć broń. 

Przejdź przez te drzwi 

przesuwane. 
Szukaj i znajdź. Pociągnij aby otworzyć! 

Nie bój się! Trzymaj mnie mocno. 
Przeczytaj, proszę, uważnie 

projekt tej umowy. 

Po prostu weź to i idź! Pochwal się tym, co masz. 
Nie stój tam z założonymi 

rękami. 

W załączeniu ... 
Nie poślizgnij się! Podłoga 

jest mokra. 
Pozostaw to w zlewie. 

Uwolnij tę nakrętkę! Połóż głowę na mojej piersi. Zachowuj się! 
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Hold your tongue. Look at the crack! Look at this neat lawn. 

Pour yourself a glass of 

wine. 

Stretch your legs before you 

begin. 
He is such a good person. 

It is even better It is just a game. Health is very important. 

You are right. The economy is not good. His size is fifty five. 

It is very kind of you. What´s the meaning of this? Are you alive? 

He is a lawyer. He is a human being. 
Human body is very 

complicated. 
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Spójrz na ten schludny 

trawnik. 
Popatrz na tę szczelinę. Trzymaj język za zębami. 

On jest takim dobrym 

człowiekiem 

Rozciągnij nogi, zanim 

zaczniesz. 
Nalej sobie kieliszek wina. 

Zdrowie jest bardzo ważne. To tylko gra. To nawet jeszcze lepiej. 

Jego rozmiar to pięćdziesiąt 
pięć. 

Gospodarka nie jest dobra. Masz rację. 

Żyjesz? 
Jakie to ma znaczenie? Co to 

ma znaczyć? 

To bardzo miło z twojej 

strony. 

Ciało ludzkie jest bardzo 

skomplikowane. 
On jest istotą ludzką. On jest prawnikiem. 
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Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_test 

•  W załączeniu ... ................................ •  Uwielbiam świeżo 

upieczone bułki. 

................................ 

•  Po prostu weź to i 

idź! 
................................ •  Nie obchodzi mnie 

to. 

................................ 

•  Wspieramy nowe 

pomysły. 

................................ •  Uwolnij tę 
nakrętkę! 

................................ 

•  Postaraj się trochę 
(oddaj trochę 
wysiłku). 

................................ •  Nienawidzę tego. ................................ 

•  Potrzebuję dostępu 

do konta firmowego. 

................................ •  Od czasu do czasu 

się to pojawia. 

................................ 

•  większość ................................ •  Zapnij pasy. ................................ 

•  Gdzie działa ta 

firma? 

................................ •  Czy to ma 

gwarancję? 

................................ 

•  Potrzebuję pięciu 

paczek. 

................................ •  Wolisz wino od 

piwa? 

................................ 

•  Czy oglądasz TOP 

GEAR? 

................................ •  Czego oczekujesz? ................................ 

•  Pozostaw to w 

zlewie. 

................................ •  Żyjesz? ................................ 

•  Czy masz 

umówione spotkanie? 

................................ •  Jakie to ma 

znaczenie? Co to ma 

znaczyć? 

................................ 

•  Potrzebujemy 

dodatkowej 

inwestycji. 

................................ •  Przeczytaj, proszę, 
uważnie projekt tej 

umowy. 

................................ 

•  Potrzebujemy 

jakichś danych o tej 

inwestycji. 

................................ •  Nie bój się! ................................ 

•  To bardzo miło z 

twojej strony. 

................................ •  On jest takim 

dobrym człowiekiem 

................................ 

•  Płacę czynsz raz w 

miesiącu. 

................................ •  Czy mam twoje 

pozwolenie? 

................................ 

•  Nie zdajesz sobie 

sprawy z 

konsekwencji. 

................................ •  On jest istotą 
ludzką. 

................................ 

•  Uważaj! ................................ •  Lubię go. Jednak 

on mnie nie lubi. 

................................ 
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•  Tęsknię za Tobą. 
Brak mi Ciebie. 

................................ •  Trzymaj język za 

zębami. 

................................ 

•  Gospodarka nie 

jest dobra. 

................................ •  To tylko gra. ................................ 

•  Jaki rodzaj sztuki 

preferujesz? 

................................ •  Nalej sobie 

kieliszek wina. 

................................ 

•  Szukaj i znajdź. ................................ •  Zarabiają średnio 

1000 € miesięcznie. 

................................ 

•  Poznajesz go? ................................ •  On jest 

właścicielem firmy. 

................................ 

•  Co to oznacza? ................................ •  Zrób to poprawnie! ................................ 

•  Potrzebujemy 

siedmiu jednostek. 

................................ •  Pamiętasz? ................................ 

•  Uważaj na tę 
ramkę! 

................................ •  Większość ludzi 

ma najwięcej pytań. 
................................ 

•  Uważaj na różnicę 
w kącie! 

................................ •  Masz ładne nogi. ................................ 

•  Idź prosto, a 

następnie skręć w 

lewo. 

................................ •  Co to znaczy? ................................ 

•  Ile to waży? ................................ •  Połóż głowę na 

mojej piersi. 

................................ 

•  On jest 

prawnikiem. 

................................ •  Mam dość. ................................ 

•  Jego rozmiar to 

pięćdziesiąt pięć. 
................................ •  Zawsze 

podróżujemy z tymi 

liniami lotniczymi. 

................................ 

•  Nie poślizgnij się! 
Podłoga jest mokra. 

................................ •  Rzuć broń. ................................ 

•  Kiedy kończy się 
semestr? 

................................ •  Mówi tylko 

podstawowym 

angielskim. 

................................ 

•  Ciało ludzkie jest 

bardzo 

skomplikowane. 

................................ •  On ma te same 

włosy. 

................................ 

•  Potrzebujemy 

trochę danych 

historycznych. 

................................ •  Pochwal się tym, 

co masz. 

................................ 



 49 

•  Rozwiń skrzydła i 

odleć! 
................................ •  Jakie on posiada 

umiejętności? 

................................ 

•  On należy do 

personelu. 

................................ •  Gdzie należy to 

położyć? 

................................ 

•  Kupujesz gazety? ................................ •  Popatrz na tę 
szczelinę. 

................................ 

•  Czy łowisz ryby? ................................ •  Czy cena zawiera 

śniadanie? 

................................ 

•  Jesteśmy 

umówieni? Umowa 

stoi? 

................................ •  Przyjeżdża w 

każdą sobotę. 
................................ 

•  Potrzebuję tego 

natychmiast. 

................................ •  Mieszka w małym 

mieszkaniu. 

................................ 

•  Nie bój się! Nie 

bądź przerażony! 

................................ •  Trzymaj mnie 

mocno. 

................................ 

•  Często nosi dżinsy 

i koszulkę. 
................................ •  Prowadzi tę firmę. ................................ 

•  Proszę położyć 
zawartość torby na 

stole. 

................................ •  Lubisz ryby? ................................ 

•  Pracuje w dziale 

zakupów. 

................................ •  Pracuje w dziale 

kadr (HR). 

................................ 

•  Wstaję wcześnie 

rano. 

................................ •  Zwróć uwagę na 

pierwszego z prawej. 

................................ 

•  Spójrz na ten 

schludny trawnik. 

................................ •  To nawet jeszcze 

lepiej. 

................................ 

•  Zdrowie jest 

bardzo ważne. 

................................ •  Idź w kierunku 

tego budynku. 

................................ 

•  Potrzebujemy 

badania rynku. 

................................ •  Mnie to nie 

przeszkadza. 

................................ 

•  Często 

wspominam na swoje 

dzieciństwo. 

................................ •  Dlaczego tego nie 

przekręcasz i nie 

odwrócisz? 

................................ 

•  To nie ma 

znaczenia. 

................................ •  Proszę, zapoznaj 

się ze powiązanymi 

artykułami. 

................................ 
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Lekcja 01 – podsumowanie czasu teraźniejszego_klucz 

•  W załączeniu ... •  Please find 

attached 

•  Uwielbiam świeżo 

upieczone bułki. 

•  I love freshly 

baked rolls. 

•  Po prostu weź to i 

idź! 
•  Just grab it and go! •  Nie obchodzi mnie 

to. 

•  I don´t care. 

•  Wspieramy nowe 

pomysły. 

•  We support new 

ideas. 

•  Uwolnij tę 
nakrętkę! 

•  Loose the nut! 

•  Postaraj się trochę 
(oddaj trochę 
wysiłku). 

•  Make a little effort. •  Nienawidzę tego. •  I hate it. 

•  Potrzebuję dostępu 

do konta firmowego. 

•  I need access to 

company account. 

•  Od czasu do czasu 

się to pojawia. 

•  It occurs from time 

to time. 

•  większość •  most •  Zapnij pasy. •  Fasten your 

seatbelt. 

•  Gdzie działa ta 

firma? 

•  Where does the 

company operate? 

•  Czy to ma 

gwarancję? 

•  Does it have a 

guarantee? 

•  Potrzebuję pięciu 

paczek. 

•  I need five 

packages. 

•  Wolisz wino od 

piwa? 

•  Do you prefer wine 

to beer? 

•  Czy oglądasz TOP 

GEAR? 

•  Do you watch TOP 

GEAR? 

•  Czego oczekujesz? •  What do you 

expect? 

•  Pozostaw to w 

zlewie. 

•  Leave it in the 

sink. 

•  Żyjesz? •  Are you alive? 

•  Czy masz 

umówione spotkanie? 

•  Do you have an 

appointment? 

•  Jakie to ma 

znaczenie? Co to ma 

znaczyć? 

•  What´s the 

meaning of this? 

•  Potrzebujemy 

dodatkowej 

inwestycji. 

•  We need an 

additional 

investment. 

•  Przeczytaj, proszę, 
uważnie projekt tej 

umowy. 

•  Please read 

carefully the draft of 

the contract. 

•  Potrzebujemy 

jakichś danych o tej 

inwestycji. 

•  We need some data 

about the investment. 

•  Nie bój się! •  Do not fear! 

•  To bardzo miło z 

twojej strony. 

•  It is very kind of 

you. 

•  On jest takim 

dobrym człowiekiem 

•  He is such a good 

person. 

•  Płacę czynsz raz w 

miesiącu. 

•  I pay rent once a 

month. 

•  Czy mam twoje 

pozwolenie? 

•  Do I have your 

permission? 

•  Nie zdajesz sobie 

sprawy z 

konsekwencji. 

•  You don´t realize 

the consequences. 

•  On jest istotą 
ludzką. 

•  He is a human 

being. 
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•  Uważaj! •  Pay attention! •  Lubię go. Jednak 

on mnie nie lubi. 

•  I like him. 

However, he does not 

like me. 

•  Tęsknię za Tobą. 
Brak mi Ciebie. 

•  I miss you. •  Trzymaj język za 

zębami. 

•  Hold your tongue. 

•  Gospodarka nie 

jest dobra. 

•  The economy is 

not good. 

•  To tylko gra. •  It is just a game. 

•  Jaki rodzaj sztuki 

preferujesz? 

•  What kind of art do 

you prefer? 

•  Nalej sobie 

kieliszek wina. 

•  Pour yourself a 

glass of wine. 

•  Szukaj i znajdź. •  Seek and find. •  Zarabiają średnio 

1000 € miesięcznie. 

•  They make 1000 € 

a month in average. 

•  Poznajesz go? •  Do you recognize 

him? 

•  On jest 

właścicielem firmy. 

•  He owns the 

company. 

•  Co to oznacza? •  What does it 

indicate? 

•  Zrób to poprawnie! •  Do it properly! 

•  Potrzebujemy 

siedmiu jednostek. 

•  We need seven 

units. 

•  Pamiętasz? •  Do you remember? 

•  Uważaj na tę 
ramkę! 

•  Beware of the 

frame! 

•  Większość ludzi 

ma najwięcej pytań. 
•  Most people have 

the most questions. 

•  Uważaj na różnicę 
w kącie! 

•  Mind the different 

angle! 

•  Masz ładne nogi. •  You have nice 

legs. 

•  Idź prosto, a 

następnie skręć w 

lewo. 

•  Go straight and 

then turn left. 

•  Co to znaczy? •  What does it 

mean? 

•  Ile to waży? •  How much does it 

weigh? 

•  Połóż głowę na 

mojej piersi. 

•  Lay your head on 

my chest. 

•  On jest 

prawnikiem. 

•  He is a lawyer. •  Mam dość. •  I have got enough. 

•  Jego rozmiar to 

pięćdziesiąt pięć. 
•  His size is fifty 

five. 

•  Zawsze 

podróżujemy z tymi 

liniami lotniczymi. 

•  We always travel 

with these airlines. 

•  Nie poślizgnij się! 
Podłoga jest mokra. 

•  Do not slip! The 

floor is wet. 

•  Rzuć broń. •  Drop your 

weapons. 

•  Kiedy kończy się 
semestr? 

•  When does the 

school term finish? 

•  Mówi tylko 

podstawowym 

angielskim. 

•  She speaks only 

basic English. 

•  Ciało ludzkie jest 

bardzo 

skomplikowane. 

•  Human body is 

very complicated. 

•  On ma te same 

włosy. 

•  He has the same 

hair. 
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•  Potrzebujemy 

trochę danych 

historycznych. 

•  We need some 

historical data. 

•  Pochwal się tym, 

co masz. 

•  Bring forth what 

you have. 

•  Rozwiń skrzydła i 

odleć! 
•  Spread your wings 

and fly away! 

•  Jakie on posiada 

umiejętności? 

•  What skills does he 

have? 

•  On należy do 

personelu. 

•  He belongs to the 

staff. 

•  Gdzie należy to 

położyć? 

•  Where does it 

belong? 

•  Kupujesz gazety? •  Do you buy 

newspaper? 

•  Popatrz na tę 
szczelinę. 

•  Look at the crack! 

•  Czy łowisz ryby? •  Do you go fishing? •  Czy cena zawiera 

śniadanie? 

•  Does the price 

include breakfast? 

•  Jesteśmy 

umówieni? Umowa 

stoi? 

•  Do we have a deal? •  Przyjeżdża w 

każdą sobotę. 
•  He arrives every 

Saturday. 

•  Potrzebuję tego 

natychmiast. 

•  I need it 

immediately. 

•  Mieszka w małym 

mieszkaniu. 

•  He lives in a 

studio. 

•  Nie bój się! Nie 

bądź przerażony! 

•  Don´t be scared! •  Trzymaj mnie 

mocno. 

•  Hold me tight. 

•  Często nosi dżinsy 

i koszulkę. 
•  He often wears 

jeans and a t-shirt. 

•  Prowadzi tę firmę. •  He runs the 

company. 

•  Proszę położyć 
zawartość torby na 

stole. 

•  Please lay the 

content of the bag on 

the table. 

•  Lubisz ryby? •  Do you like fish? 

•  Pracuje w dziale 

zakupów. 

•  He works for 

purchasing. 

•  Pracuje w dziale 

kadr (HR). 

•  He works in HR 

(human resource) 

department. 

•  Wstaję wcześnie 

rano. 

•  I get up early in the 

morning. 

•  Zwróć uwagę na 

pierwszego z prawej. 

•  Notice the first on 

the right. 

•  Spójrz na ten 

schludny trawnik. 

•  Look at this neat 

lawn. 

•  To nawet jeszcze 

lepiej. 

•  It is even better 

•  Zdrowie jest 

bardzo ważne. 

•  Health is very 

important. 

•  Idź w kierunku 

tego budynku. 

•  Go towards this 

building. 

•  Potrzebujemy 

badania rynku. 

•  We need a market 

research. 

•  Mnie to nie 

przeszkadza. 

•  I don´t mind. 

•  Często 

wspominam na swoje 

dzieciństwo. 

•  I often remember 

my childhood days. 

•  Dlaczego tego nie 

przekręcasz i nie 

odwrócisz? 

•  Why don´t you 

twist it and turn it? 

•  To nie ma 

znaczenia. 

•  It doesn´t matter. •  Proszę, zapoznaj 

się ze powiązanymi 

artykułami. 

•  Please refer to 

related articles. 
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007_Lekcja 02_przyimki zaawansowane_ Słownictwo – słuchaj!  

•  into •  w 

•  print •  wydrukować 

•  design •  projekt 

•  above •  powyżej, nad 

•  until •  aż do 

•  over •  nad 

•  introduction •  wprowadzenie 

•  shoulder •  ramię 

•  southern •  południowy 

•  fortune •  fortuna 

•  feedback •  informacje zwrotne 

•  attack •  atak 

•  editor •  redaktor 

•  into •  do 

•  along •  wzdłuż 

•  devil •  diabeł 

•  midnight •  północ 

•  as …. as •  tak ... jak 

•  monitor •  nadzorować 

•  unless •  dopóki nie 

•  weather •  pogoda 

•  candle •  świeca 

•  wheel •  koło, kierownica 

•  friend •  przyjaciel 

•  like •  lubić, podobać się 

•  representative •  przedstawiciel 

•  secretary •  sekretarka 

•  analyst •  analityk 

•  historian •  historyk 
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•  prepare •  przygotować 

•  evidence •  dowód 

•  since •  od 

•  assistant •  asystent 

•  for •  dla 

•  within •  wewnątrz 

•  dust •  kurz 

•  until •  aż do 

•  behind •  za 

•  along •  wzdłuż 

•  through •  przez 

•  reach •  dosięgnąć 

•  like •  jak 

•  nurse •  pielęgniarka 

•  throughout •  poprzez 

•  adult •  dorosły 

•  under •  pod 

•  massive •  masywny, ogromny 

•  clerk •  urzędnik 

•  parent •  rodzic 

•  ratio •  stosunek 

 

008_Lekcja 02_przyimki zaawansowane_ Słownictwo – przetłumacz!  

•  fortuna •  fortune 

•  wzdłuż •  along 

•  nad •  over 

•  diabeł •  devil 

•  przyjaciel •  friend 

•  tak ... jak •  as …. as 

•  sekretarka •  secretary 

•  dorosły •  adult 
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•  dosięgnąć •  reach 

•  aż do •  until 

•  od •  since 

•  jak •  like 

•  pielęgniarka •  nurse 

•  asystent •  assistant 

•  wydrukować •  print 

•  wzdłuż •  along 

•  redaktor •  editor 

•  dowód •  evidence 

•  północ •  midnight 

•  w •  into 

•  informacje zwrotne •  feedback 

•  pogoda •  weather 

•  pod •  under 

•  atak •  attack 

•  lubić, podobać się •  like 

•  przedstawiciel •  representative 

•  wewnątrz •  within 

•  do •  into 

•  aż do •  until 

•  urzędnik •  clerk 

•  poprzez •  throughout 

•  przygotować •  prepare 

•  nadzorować •  monitor 

•  analityk •  analyst 

•  rodzic •  parent 

•  projekt •  design 

•  koło, kierownica •  wheel 

•  dopóki nie •  unless 

•  historyk •  historian 
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•  wprowadzenie •  introduction 

•  ramię •  shoulder 

•  świeca •  candle 

•  dla •  for 

•  powyżej, nad •  above 

•  południowy •  southern 

•  za •  behind 

•  kurz •  dust 

•  masywny, ogromny •  massive 

•  przez •  through 

•  stosunek •  ratio 
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009_Lekcja 02_przyimki zaawansowane 
 

Around     około 

I will see him around six o´clock.  Zobaczę go około szóstej. 

 

In front of     przed  

I will wait for you in front of the supermarket.  Poczekam na ciebie przed supermarketem. 

 

Instead     zamiast 

Take her instead of him.   Weź ją zamiast niego. 

 

Off      poza 

We are speaking off the record.  Rozmawiamy nieoficjalnie. 

 

Till, until     do 

Keep doing it until tomorrow.  Zrób to do jutra. 

 

Under      pod 

I will help you under one condition. Pomogę ci pod jednym warunkiem.  
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010_Lekcja 02_przyimki zaawansowane_ Ćwiczenia sprawdzające – 
słuchaj!  

•  It is over. We fly over the sea. •  To koniec. Lecimy nad morzem. 

•  As a parent you know what I mean. •  Jako rodzic wiesz, co mam na myśli. 

•  He came as a representative of the 

company. 

•  Przybył jako przedstawiciel firmy. 

•  She works as a secretary. •  Ona pracuje jako sekretarka. 

•  He jumped into the water •  Wskoczył do wody 

•  He works as a historian. •  On pracuje jako historyk. 

•  What is the weather like? •  Jaka jest pogoda? 

•  She works as an assistant. •  On pracuje jako asystent. 

•  She works as a nurse. •  Ona pracuje jako pielęgniarka. 

•  The training will last until Friday. •  Szkolenie potrwa do piątku. 

•  I walked along the river. •  Szedłem wzdłuż rzeki. 

•  He works as an analyst. •  On pracuje jako analityk. 

•  The city is under massive attack. •  Miasto jest pod ogromnym atakiem. 

•  Can you prepare it by Friday? •  Czy możesz to przygotować do piątku? 

•  Unless he comes. •  Dopóki nie przyjdzie. 

•  He works as a bank clerk. •  On pracuje jako urzędnik bankowy. 

•  They are under constant monitoring. •  Są pod stałym nadzorem. 

•  He works as a designer. •  Pracuje jako projektant. 

•  They are under attack. •  Są atakowani. 

•  Free as a bird •  Wolny jak ptak 

•  It seems to me that you lived your life like 

a candle in the wind. 

•  Wydaje mi się, że żyłaś swoje życie, jak 

świeca na wietrze. 

•  The parking is behind the building. •  Parking znajduje się za budynkiem. 

•  I´ll be home by midnight. •  Będę w domu przed północą. 

•  It is within the reach. •  Jest w zasięgu ręki. 

•  Wait until I come! •  Zaczekaj, aż przyjdę! 

•  He´s a very good friend of mine. •  Jest moim bardzo dobrym przyjacielem. 

•  As an adult he can do as he likes. •  Jako dorosły może sobie robić, co chce. 

•  I am looking back over my shoulder. •  Patrzę przez ramię do tyłu. 
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•  I am as blind as a bat. •  Jestem ślepy jak nietoperz. 

•  It is not within our reach. •  To nie jest w naszym zasięgu. 

•  He works as a chief-editor. •  Pracuje jako redaktor naczelny. 

•  This is in the southern area. •  To jest na południu. 

•  After a short introduction •  Po krótkim wprowadzeniu 

•  We must wait until the dust settles. •  Musimy poczekać, aż opadnie kurz. 

•  He works like a devil. •  On pracuje jak diabeł. 

•  It is like a wheel of fortune. •  To jest jak koło fortuny. 

•  What is the ratio between price and 

performance? 

•  Jaki jest stosunek ceny do wydajności? 

 

011_Lekcja 02_przyimki zaawansowane_ Ćwiczenia sprawdzające – 
przetłumacz!  

•  Miasto jest pod ogromnym atakiem. •  The city is under massive attack. 

•  Jestem ślepy jak nietoperz. •  I am as blind as a bat. 

•  On pracuje jak diabeł. •  He works like a devil. 

•  Dopóki nie przyjdzie. •  Unless he comes. 

•  Ona pracuje jako pielęgniarka. •  She works as a nurse. 

•  Przybył jako przedstawiciel firmy. •  He came as a representative of the 

company. 

•  On pracuje jako asystent. •  She works as an assistant. 

•  Wydaje mi się, że żyłaś swoje życie, jak 

świeca na wietrze. 

•  It seems to me that you lived your life like 

a candle in the wind. 

•  Jako dorosły może sobie robić, co chce. •  As an adult he can do as he likes. 

•  Są atakowani. •  They are under attack. 

•  Jako rodzic wiesz, co mam na myśli. •  As a parent you know what I mean. 

•  Jest moim bardzo dobrym przyjacielem. •  He´s a very good friend of mine. 

•  Pracuje jako redaktor naczelny. •  He works as a chief-editor. 

•  Jaka jest pogoda? •  What is the weather like? 

•  To jest na południu. •  This is in the southern area. 

•  To jest jak koło fortuny. •  It is like a wheel of fortune. 

•  Zaczekaj, aż przyjdę! •  Wait until I come! 
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•  Parking znajduje się za budynkiem. •  The parking is behind the building. 

•  Jest w zasięgu ręki. •  It is within the reach. 

•  Po krótkim wprowadzeniu •  After a short introduction 

•  Czy możesz to przygotować do piątku? •  Can you prepare it by Friday? 

•  Ona pracuje jako sekretarka. •  She works as a secretary. 

•  Szedłem wzdłuż rzeki. •  I walked along the river. 

•  On pracuje jako analityk. •  He works as an analyst. 

•  Wskoczył do wody •  He jumped into the water 

•  Patrzę przez ramię do tyłu. •  I am looking back over my shoulder. 

•  Szkolenie potrwa do piątku. •  The training will last until Friday. 

•  Wolny jak ptak •  Free as a bird 

•  Musimy poczekać, aż opadnie kurz. •  We must wait until the dust settles. 

•  Pracuje jako projektant. •  He works as a designer. 

•  Będę w domu przed północą. •  I´ll be home by midnight. 

•  To koniec. Lecimy nad morzem. •  It is over. We fly over the sea. 

•  On pracuje jako urzędnik bankowy. •  He works as a bank clerk. 

•  To nie jest w naszym zasięgu. •  It is not within our reach. 

•  On pracuje jako historyk. •  He works as a historian. 

•  Są pod stałym nadzorem. •  They are under constant monitoring. 

•  Jaki jest stosunek ceny do wydajności? •  What is the ratio between price and 

performance? 

 

012_Lekcja 02_przyimki zaawansowane_Wysluchaj po angielsku!  

•  I am as blind as a bat. •  Jestem ślepy jak nietoperz. 

•  We must wait until the dust settles. •  Musimy poczekać, aż opadnie kurz. 

•  He works as a designer. •  Pracuje jako projektant. 

•  They are under attack. •  Są atakowani. 

•  It is not within our reach. •  To nie jest w naszym zasięgu. 

•  They are under constant monitoring. •  Są pod stałym nadzorem. 

•  I am looking back over my shoulder. •  Patrzę przez ramię do tyłu. 

•  It is within the reach. •  Jest w zasięgu ręki. 
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•  He works as a chief-editor. •  Pracuje jako redaktor naczelny. 

•  The parking is behind the building. •  Parking znajduje się za budynkiem. 

•  Can you prepare it by Friday? •  Czy możesz to przygotować do piątku? 

•  I walked along the river. •  Szedłem wzdłuż rzeki. 

•  Free as a bird •  Wolny jak ptak 

•  I´ll be home by midnight. •  Będę w domu przed północą. 

•  He´s a very good friend of mine. •  Jest moim bardzo dobrym przyjacielem. 

•  He works as a historian. •  On pracuje jako historyk. 

•  The city is under massive attack. •  Miasto jest pod ogromnym atakiem. 

•  He works like a devil. •  On pracuje jak diabeł. 

•  As a parent you know what I mean. •  Jako rodzic wiesz, co mam na myśli. 

•  What is the weather like? •  Jaka jest pogoda? 

•  He jumped into the water •  Wskoczył do wody 

•  Wait until I come! •  Zaczekaj, aż przyjdę! 

•  It is over. We fly over the sea. •  To koniec. Lecimy nad morzem. 

•  She works as a nurse. •  Ona pracuje jako pielęgniarka. 

•  As an adult he can do as he likes. •  Jako dorosły może sobie robić, co chce. 

•  It seems to me that you lived your life like 

a candle in the wind. 

•  Wydaje mi się, że żyłaś swoje życie, jak 

świeca na wietrze. 

•  After a short introduction •  Po krótkim wprowadzeniu 

•  He works as a bank clerk. •  On pracuje jako urzędnik bankowy. 

•  She works as a secretary. •  Ona pracuje jako sekretarka. 

•  This is in the southern area. •  To jest na południu. 

•  Unless he comes. •  Dopóki nie przyjdzie. 

•  It is like a wheel of fortune. •  To jest jak koło fortuny. 

•  The training will last until Friday. •  Szkolenie potrwa do piątku. 

•  He came as a representative of the 

company. 

•  Przybył jako przedstawiciel firmy. 

•  She works as an assistant. •  On pracuje jako asystent. 

•  He works as an analyst. •  On pracuje jako analityk. 

•  What is the ratio between price and 

performance? 

•  Jaki jest stosunek ceny do wydajności? 
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Lekcja 02_przyimki zaawansowane_karty 
 

for like under 

weather design prepare 

friend secretary print 

wheel massive parent 

southern nurse analyst 

assistant midnight like 
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pod lubić, podobać się dla 

przygotować projekt pogoda 

wydrukować sekretarka przyjaciel 

rodzic masywny, ogromny koło, kierownica 

analityk pielęgniarka południowy 

jak północ asystent 
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into through over 

since within along 

above throughout behind 

attack adult editor 

feedback shoulder dust 

devil historian monitor 
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nad przez do 

wzdłuż wewnątrz od 

za poprzez powyżej, nad 

redaktor dorosły atak 

kurz ramię informacje zwrotne 

nadzorować historyk diabeł 
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candle clerk fortune 

representative into along 

as …. as until until 

reach unless introduction 

evidence ratio What is the weather like? 

He works as a designer. 
Can you prepare it by 

Friday? 

He´s a very good friend of 

mine. 
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fortuna urzędnik świeca 

wzdłuż w przedstawiciel 

aż do aż do tak ... jak 

wprowadzenie dopóki nie dosięgnąć 

Jaka jest pogoda? stosunek dowód 

Jest moim bardzo dobrym 

przyjacielem. 

Czy możesz to przygotować 
do piątku? 

Pracuje jako projektant. 
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She works as a secretary. 
The city is under massive 

attack. 

As a parent you know what I 

mean. 

This is in the southern area. She works as a nurse. He works as an analyst. 

She works as an assistant. I´ll be home by midnight. 
It is over. We fly over the 

sea. 

Free as a bird It is within the reach. 
The parking is behind the 

building. 

They are under attack. 
As an adult he can do as he 

likes. 
He works as a chief-editor. 

I am looking back over my 

shoulder. 

We must wait until the dust 

settles. 
He works like a devil. 
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Jako rodzic wiesz, co mam 

na myśli. 
Miasto jest pod ogromnym 

atakiem. 
Ona pracuje jako sekretarka. 

On pracuje jako analityk. 
Ona pracuje jako 

pielęgniarka. 
To jest na południu. 

To koniec. Lecimy nad 

morzem. 
Będę w domu przed północą. On pracuje jako asystent. 

Parking znajduje się za 

budynkiem. 
Jest w zasięgu ręki. Wolny jak ptak 

Pracuje jako redaktor 

naczelny. 

Jako dorosły może sobie 

robić, co chce. 
Są atakowani. 

On pracuje jak diabeł. 
Musimy poczekać, aż 

opadnie kurz. 
Patrzę przez ramię do tyłu. 
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He works as a historian. 
They are under constant 

monitoring. 

It seems to me that you lived 

your life like a candle in the 

wind. 

He works as a bank clerk. It is like a wheel of fortune. 
He came as a representative 

of the company. 

He jumped into the water I walked along the river. Wait until I come! 

The training will last until 

Friday. 
It is not within our reach. Unless he comes. 

After a short introduction I am as blind as a bat. 
What is the ratio between 

price and performance? 

-  -  -  
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Wydaje mi się, że żyłaś 
swoje życie, jak świeca na 

wietrze. 

Są pod stałym nadzorem. On pracuje jako historyk. 

Przybył jako przedstawiciel 

firmy. 
To jest jak koło fortuny. 

On pracuje jako urzędnik 

bankowy. 

Zaczekaj, aż przyjdę! Szedłem wzdłuż rzeki. Wskoczył do wody 

Dopóki nie przyjdzie. 
To nie jest w naszym 

zasięgu. 
Szkolenie potrwa do piątku. 

Jaki jest stosunek ceny do 

wydajności? 
Jestem ślepy jak nietoperz. Po krótkim wprowadzeniu 
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Lekcja 02_przyimki zaawansowane_test 

•  Ona pracuje jako sekretarka. ................................................................. 

•  Zaczekaj, aż przyjdę! ................................................................. 

•  Jako dorosły może sobie robić, co chce. ................................................................. 

•  Czy możesz to przygotować do piątku? ................................................................. 

•  On pracuje jako asystent. ................................................................. 

•  Szedłem wzdłuż rzeki. ................................................................. 

•  Musimy poczekać, aż opadnie kurz. ................................................................. 

•  Wydaje mi się, że żyłaś swoje życie, jak 

świeca na wietrze. 

................................................................. 

•  Przybył jako przedstawiciel firmy. ................................................................. 

•  Jako rodzic wiesz, co mam na myśli. ................................................................. 

•  Są pod stałym nadzorem. ................................................................. 

•  Jest w zasięgu ręki. ................................................................. 

•  Jestem ślepy jak nietoperz. ................................................................. 

•  Po krótkim wprowadzeniu ................................................................. 

•  Jaka jest pogoda? ................................................................. 

•  Szkolenie potrwa do piątku. ................................................................. 

•  Miasto jest pod ogromnym atakiem. ................................................................. 

•  Będę w domu przed północą. ................................................................. 

•  To jest jak koło fortuny. ................................................................. 

•  Pracuje jako redaktor naczelny. ................................................................. 

•  On pracuje jako urzędnik bankowy. ................................................................. 

•  Pracuje jako projektant. ................................................................. 

•  Ona pracuje jako pielęgniarka. ................................................................. 

•  Jest moim bardzo dobrym przyjacielem. ................................................................. 

•  To koniec. Lecimy nad morzem. ................................................................. 

•  Patrzę przez ramię do tyłu. ................................................................. 

•  Są atakowani. ................................................................. 

•  To jest na południu. ................................................................. 

•  Wskoczył do wody ................................................................. 

•  Jaki jest stosunek ceny do wydajności? ................................................................. 



 73 

•  Wolny jak ptak ................................................................. 

•  On pracuje jako analityk. ................................................................. 

•  On pracuje jak diabeł. ................................................................. 

•  Parking znajduje się za budynkiem. ................................................................. 

•  On pracuje jako historyk. ................................................................. 

•  Dopóki nie przyjdzie. ................................................................. 

•  To nie jest w naszym zasięgu. ................................................................. 
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Lekcja 02_przyimki zaawansowane_klucz 

•  Ona pracuje jako sekretarka. •  She works as a secretary. 

•  Zaczekaj, aż przyjdę! •  Wait until I come! 

•  Jako dorosły może sobie robić, co chce. •  As an adult he can do as he likes. 

•  Czy możesz to przygotować do piątku? •  Can you prepare it by Friday? 

•  On pracuje jako asystent. •  She works as an assistant. 

•  Szedłem wzdłuż rzeki. •  I walked along the river. 

•  Musimy poczekać, aż opadnie kurz. •  We must wait until the dust settles. 

•  Wydaje mi się, że żyłaś swoje życie, jak 

świeca na wietrze. 

•  It seems to me that you lived your life like 

a candle in the wind. 

•  Przybył jako przedstawiciel firmy. •  He came as a representative of the 

company. 

•  Jako rodzic wiesz, co mam na myśli. •  As a parent you know what I mean. 

•  Są pod stałym nadzorem. •  They are under constant monitoring. 

•  Jest w zasięgu ręki. •  It is within the reach. 

•  Jestem ślepy jak nietoperz. •  I am as blind as a bat. 

•  Po krótkim wprowadzeniu •  After a short introduction 

•  Jaka jest pogoda? •  What is the weather like? 

•  Szkolenie potrwa do piątku. •  The training will last until Friday. 

•  Miasto jest pod ogromnym atakiem. •  The city is under massive attack. 

•  Będę w domu przed północą. •  I´ll be home by midnight. 

•  To jest jak koło fortuny. •  It is like a wheel of fortune. 

•  Pracuje jako redaktor naczelny. •  He works as a chief-editor. 

•  On pracuje jako urzędnik bankowy. •  He works as a bank clerk. 

•  Pracuje jako projektant. •  He works as a designer. 

•  Ona pracuje jako pielęgniarka. •  She works as a nurse. 

•  Jest moim bardzo dobrym przyjacielem. •  He´s a very good friend of mine. 

•  To koniec. Lecimy nad morzem. •  It is over. We fly over the sea. 

•  Patrzę przez ramię do tyłu. •  I am looking back over my shoulder. 

•  Są atakowani. •  They are under attack. 

•  To jest na południu. •  This is in the southern area. 

•  Wskoczył do wody •  He jumped into the water 



 75 

•  Jaki jest stosunek ceny do wydajności? •  What is the ratio between price and 

performance? 

•  Wolny jak ptak •  Free as a bird 

•  On pracuje jako analityk. •  He works as an analyst. 

•  On pracuje jak diabeł. •  He works like a devil. 

•  Parking znajduje się za budynkiem. •  The parking is behind the building. 

•  On pracuje jako historyk. •  He works as a historian. 

•  Dopóki nie przyjdzie. •  Unless he comes. 

•  To nie jest w naszym zasięgu. •  It is not within our reach. 
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013_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing _ Słownictwo - 

słuchaj!  
•  remaining •  pozostały 

•  perspective •  perspektywa 

•  supermarket •  supermarket 

•  everything •  wszystko 

•  hopefully •  być może 

•  whatever •  cokolwiek 

•  knee •  kolano 

•  condition •  warunek 

•  record •  zapis 

•  exam •  egzamin 

•  remain •  pozostawać 

•  brief •  krótki 

•  deliver •  dostarczyć 

•  stay •  zostać 

•  participate •  uczestniczyć 

•  review •  przejrzeć 

•  alarm •  alarm 

•  get •  otrzymać 

•  attitude •  podejście 

•  nose •  nos 

•  achieve •  osiągnąć coś 

•  will •  będę 

•  exam •  egzamin 

•  while •  chwila 

•  resolve •  rozwiązać 

•  harm •  krzywda 

•  funeral •  pogrzeb 

•  extra •  dodatkowy 
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•  somehow •  jakoś 

•  section •  Sekcja 

•  record •  nagranie, zapis 

•  during •  podczas, w ciągu 

•  instead •  zamiast 

•  always •  zawsze 

•  briefly •  pokrótce 

•  political •  polityczny 

•  separate •  oddzielnie, osobno 

•  following •  następny, następujący 

•  affect •  wpływać 

•  around •  około 

•  cash •  gotówka 

•  stranger •  nieznajomy 

•  till •  do 

•  commission •  opłata 

•  tall •  wysoki 

•  temporary •  chwilowy 

 

014_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_ 
Słownictwo - przetłumacz!   

•  około •  around 

•  polityczny •  political 

•  perspektywa •  perspective 

•  krótki •  brief 

•  opłata •  commission 

•  wszystko •  everything 

•  chwila •  while 

•  przejrzeć •  review 

•  oddzielnie, osobno •  separate 

•  alarm •  alarm 
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•  będę •  will 

•  pogrzeb •  funeral 

•  dostarczyć •  deliver 

•  jakoś •  somehow 

•  następny, następujący •  following 

•  egzamin •  exam 

•  nieznajomy •  stranger 

•  zawsze •  always 

•  wpływać •  affect 

•  gotówka •  cash 

•  wysoki •  tall 

•  krzywda •  harm 

•  rozwiązać •  resolve 

•  pozostały •  remaining 

•  egzamin •  exam 

•  dodatkowy •  extra 

•  Sekcja •  section 

•  zamiast •  instead 

•  warunek •  condition 

•  do •  till 

•  supermarket •  supermarket 

•  kolano •  knee 

•  być może •  hopefully 

•  nos •  nose 

•  otrzymać •  get 

•  podczas, w ciągu •  during 

•  pokrótce •  briefly 

•  zostać •  stay 

•  zapis •  record 

•  cokolwiek •  whatever 

•  uczestniczyć •  participate 
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•  podejście •  attitude 

•  nagranie, zapis •  record 

•  osiągnąć coś •  achieve 

•  pozostawać •  remain 

•  chwilowy •  temporary 
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015_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing  
 
W języku angielskim istnieje trzy sposoby, by określić czas przyszły: 

• WILL 

Stosujemy wtedy, gdy opisujemy czas przyszły, o którym nie wiemy czy nastanie. Takie zdanie 
rozpoczyna się od I think – sądzę lub I don´t think – nie sądzę 
 
I think I will be at home   Sądzę, że będę w domu. 
I don´t think it will happen.   Nie sądzę, żeby to się stało. 
 
2) Czas teraźniejszy ciągły 
Stosujemy go w sytuacjach, które prawie na pewno nastaną- zostały zaplanowane. 
 
I am working tomorrow.  Jutro pracuję.  
I am not going to Prague next week. Nie pojadę do Pragi w następnym tygodniu. 
 
3) Połączenie GOING TO 
Używamy go, gdy chcemy powiedzieć, że do czegoś przygotowujemy się.  
 
I am going to do it.  Zamierzam to zrobić. 
What are you going to do? Co zamierzasz robić? 
It is going to rain.  Będzie padać. 
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016_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_ 
Ćwiczenia sprawdzające - słuchaj!   

•  I will fall to my knees. •  Upadnę na kolana. 

•  Somehow we´ll survive. •  Jakoś przetrwamy. Jakoś przeżyjemy. 

•  You won´t get far with this attitude. •  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. 

•  I will make it till tomorrow. •  Zrobię to do jutra. 

•  I will be there in a while. •  Będę tam za chwilę. 

•  I will be at home. •  Będę w domu. 

•  You will meet a dark tall stranger. •  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  He will speak only off the record. •  On będzie mówił tylko poza zapisem. 

•  We will meet at his funeral. •  Spotkamy się na jego pogrzebie. 

•  Hopefully they will be there on time. •  Być może będą tu na czas. 

•  They will do it for a small commission. •  Zrobią to za niewielką opłatę. 

•  He will make section chief soon. •  Wkrótce zostanie szefem sekcji. 

•  I will see him around six o´clock. •  Zobaczę go około szóstej. 

•  Shall we review the report? •  Czy przejrzymy ten raport? 

•  I will give you a different perspective. •  Dam wam inną perspektywę. 

•  Political correctness will kill us one day. •  Poprawność polityczna pewnego dnia nas 

zabije. 

•  This will alarm all people from the 

neighbourhood. 

•  To zaalarmuje wszystkich ludzi w 

sąsiedztwie. 

•  How shall we resolve it? •  Jak to rozwiążemy? 

•  You will meet a dark tall stranger. •  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  I will try to describe it briefly. •  Spróbuję pokrótce to opisać. 

•  I´ll wait for you in front of the 

supermarket. 

•  Poczekam na ciebie przed supermarketem. 

•  I´ll have some extra rice. •  Poproszę o dodatkowy ryż. 

•  From now we´ll go separate ways. •  Odtąd pójdziemy innymi drogami. 

•  What shall we do instead of it? •  Co robimy zamiast tego? 

•  I will help you under one condition. •  Pomogę ci pod jednym warunkiem. 

•  How will it affect our results? •  Jak to wpłynie na nasze wyniki? 
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•  It will be difficult to persuade her. •  Trudno ją będzie przekonać. 

•  I´ll be brief. •  Będę krótko. 

•  He´ll be there the following week. •  On tam będzie w następnym tygodniu. 

•  I will always love you. •  Zawsze będę cię kochał. 

•  What shall we do with the remaining 

stuff? 

•  Co robimy z pozostałymi rzeczami? 

•  I will give you everything I have. •  Dam ci wszystko, co mam. 

•  What will remain? •  Co pozostanie? 

•  How shall we achieve this? •  Jak to osiągnąć? 

•  You won´t get far with this approach. •  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. 

•  I am sure I will pass the exam. •  Jestem pewien, że zdam ten egzamin. 

•  How long will you stay? •  Jak długo pozostaniesz? 

•  I´ll do it during tomorrow. •  Zrobię to jutro. Zrobię to w ciągu 

jutrzejszego dnia. 

•  When will you deliver? •  Kiedy to dostarczysz? 

•  I don´t think he will pass the exam. •  Nie sądzę, że on zda ten egzamin. 

•  Will you pay cash or by a credit card? •  Zapłacisz gotówką, czy kartą kredytową? 

•  You will pay through the nose! •  Zapłacisz za to dużo forsy! 

•  You will feel some temporary pain. •  Poczujesz chwilowy ból. 

 

017_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_ 
Ćwiczenia sprawdzające - przetłumacz!   

•  Zrobię to jutro. Zrobię to w ciągu 

jutrzejszego dnia. 

•  I´ll do it during tomorrow. 

•  Zrobię to do jutra. •  I will make it till tomorrow. 

•  Jak to osiągnąć? •  How shall we achieve this? 

•  Dam wam inną perspektywę. •  I will give you a different perspective. 

•  Jak to rozwiążemy? •  How shall we resolve it? 

•  Poczekam na ciebie przed supermarketem. •  I´ll wait for you in front of the 

supermarket. 

•  Być może będą tu na czas. •  Hopefully they will be there on time. 

•  Trudno ją będzie przekonać. •  It will be difficult to persuade her. 

•  Jak długo pozostaniesz? •  How long will you stay? 
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•  Zobaczę go około szóstej. •  I will see him around six o´clock. 

•  Upadnę na kolana. •  I will fall to my knees. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. •  You won´t get far with this attitude. 

•  Zawsze będę cię kochał. •  I will always love you. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  You will meet a dark tall stranger. 

•  On tam będzie w następnym tygodniu. •  He´ll be there the following week. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  You will meet a dark tall stranger. 

•  Jak to wpłynie na nasze wyniki? •  How will it affect our results? 

•  Spotkamy się na jego pogrzebie. •  We will meet at his funeral. 

•  Zapłacisz za to dużo forsy! •  You will pay through the nose! 

•  Jakoś przetrwamy. Jakoś przeżyjemy. •  Somehow we´ll survive. 

•  Kiedy to dostarczysz? •  When will you deliver? 

•  Nie sądzę, że on zda ten egzamin. •  I don´t think he will pass the exam. 

•  Będę w domu. •  I will be at home. 

•  Wkrótce zostanie szefem sekcji. •  He will make section chief soon. 

•  Zapłacisz gotówką, czy kartą kredytową? •  Will you pay cash or by a credit card? 

•  Zrobią to za niewielką opłatę. •  They will do it for a small commission. 

•  On będzie mówił tylko poza zapisem. •  He will speak only off the record. 

•  Co robimy zamiast tego? •  What shall we do instead of it? 

•  Będę tam za chwilę. •  I will be there in a while. 

•  Co pozostanie? •  What will remain? 

•  Dam ci wszystko, co mam. •  I will give you everything I have. 

•  Będę krótko. •  I´ll be brief. 

•  Co robimy z pozostałymi rzeczami? •  What shall we do with the remaining 

stuff? 

•  Spróbuję pokrótce to opisać. •  I will try to describe it briefly. 

•  Pomogę ci pod jednym warunkiem. •  I will help you under one condition. 

•  Jestem pewien, że zdam ten egzamin. •  I am sure I will pass the exam. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. •  You won´t get far with this approach. 

•  Odtąd pójdziemy innymi drogami. •  From now we´ll go separate ways. 
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•  To zaalarmuje wszystkich ludzi w 

sąsiedztwie. 

•  This will alarm all people from the 

neighbourhood. 

•  Poproszę o dodatkowy ryż. •  I´ll have some extra rice. 

•  Poprawność polityczna pewnego dnia nas 

zabije. 

•  Political correctness will kill us one day. 

•  Czy przejrzymy ten raport? •  Shall we review the report? 

•  Poczujesz chwilowy ból. •  You will feel some temporary pain. 

 

018_Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_Wysluchaj 
po angielsku!   

•  How shall we achieve this? •  Jak to osiągnąć? 

•  I´ll wait for you in front of the 

supermarket. 

•  Poczekam na ciebie przed supermarketem. 

•  You won´t get far with this approach. •  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. 

•  How shall we resolve it? •  Jak to rozwiążemy? 

•  I am sure I will pass the exam. •  Jestem pewien, że zdam ten egzamin. 

•  I will fall to my knees. •  Upadnę na kolana. 

•  What shall we do with the remaining 

stuff? 

•  Co robimy z pozostałymi rzeczami? 

•  You won´t get far with this attitude. •  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. 

•  Political correctness will kill us one day. •  Poprawność polityczna pewnego dnia nas 

zabije. 

•  It will be difficult to persuade her. •  Trudno ją będzie przekonać. 

•  They will do it for a small commission. •  Zrobią to za niewielką opłatę. 

•  I will always love you. •  Zawsze będę cię kochał. 

•  This will alarm all people from the 

neighbourhood. 

•  To zaalarmuje wszystkich ludzi w 

sąsiedztwie. 

•  How will it affect our results? •  Jak to wpłynie na nasze wyniki? 

•  Shall we review the report? •  Czy przejrzymy ten raport? 

•  We will meet at his funeral. •  Spotkamy się na jego pogrzebie. 

•  He will make section chief soon. •  Wkrótce zostanie szefem sekcji. 

•  I´ll be brief. •  Będę krótko. 

•  I will make it till tomorrow. •  Zrobię to do jutra. 



 85 

•  Somehow we´ll survive. •  Jakoś przetrwamy. Jakoś przeżyjemy. 

•  I will be there in a while. •  Będę tam za chwilę. 

•  From now we´ll go separate ways. •  Odtąd pójdziemy innymi drogami. 

•  I will give you everything I have. •  Dam ci wszystko, co mam. 

•  How long will you stay? •  Jak długo pozostaniesz? 

•  I will see him around six o´clock. •  Zobaczę go około szóstej. 

•  I don´t think he will pass the exam. •  Nie sądzę, że on zda ten egzamin. 

•  He´ll be there the following week. •  On tam będzie w następnym tygodniu. 

•  Will you pay cash or by a credit card? •  Zapłacisz gotówką, czy kartą kredytową? 

•  I will try to describe it briefly. •  Spróbuję pokrótce to opisać. 

•  I will help you under one condition. •  Pomogę ci pod jednym warunkiem. 

•  When will you deliver? •  Kiedy to dostarczysz? 

•  I´ll do it during tomorrow. •  Zrobię to jutro. Zrobię to w ciągu 

jutrzejszego dnia. 

•  You will pay through the nose! •  Zapłacisz za to dużo forsy! 

•  You will meet a dark tall stranger. •  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  You will meet a dark tall stranger. •  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  I will be at home. •  Będę w domu. 

•  I´ll have some extra rice. •  Poproszę o dodatkowy ryż. 

•  He will speak only off the record. •  On będzie mówił tylko poza zapisem. 

•  What shall we do instead of it? •  Co robimy zamiast tego? 

•  Hopefully they will be there on time. •  Być może będą tu na czas. 

•  What will remain? •  Co pozostanie? 

•  I will give you a different perspective. •  Dam wam inną perspektywę. 

•  You will feel some temporary pain. •  Poczujesz chwilowy ból. 
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Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_karty 

I will be at home. I´ll do it during tomorrow. 
I will see him around six 

o´clock. 

I will always love you. 
I am sure I will pass the 

exam. 

Will you pay cash or by a 

credit card? 

How long will you stay? 
I will give you a different 

perspective. 

I´ll wait for you in front of 

the supermarket. 

I will be there in a while. 
What shall we do instead of 

it? 

I will give you everything I 

have. 

He´ll be there the following 

week. 

He will speak only off the 

record. 

He will make section chief 

soon. 

Political correctness will kill 

us one day. 
I´ll have some extra rice. 

From now we´ll go separate 

ways. 
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Zobaczę go około szóstej. 
Zrobię to jutro. Zrobię to w 

ciągu jutrzejszego dnia. 
Będę w domu. 

Zapłacisz gotówką, czy kartą 
kredytową? 

Jestem pewien, że zdam ten 

egzamin. 
Zawsze będę cię kochał. 

Poczekam na ciebie przed 

supermarketem. 
Dam wam inną perspektywę. Jak długo pozostaniesz? 

Dam ci wszystko, co mam. Co robimy zamiast tego? Będę tam za chwilę. 

Wkrótce zostanie szefem 

sekcji. 

On będzie mówił tylko poza 

zapisem. 

On tam będzie w następnym 

tygodniu. 

Odtąd pójdziemy innymi 

drogami. 
Poproszę o dodatkowy ryż. 

Poprawność polityczna 

pewnego dnia nas zabije. 
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Hopefully they will be there 

on time. 

I don´t think he will pass the 

exam. 

You will pay through the 

nose! 

Somehow we´ll survive. When will you deliver? I will make it till tomorrow. 

This will alarm all people 

from the neighbourhood. 

I will try to describe it 

briefly. 
I will fall to my knees. 

We will meet at his funeral. 
You will meet a dark tall 

stranger. 

You will meet a dark tall 

stranger. 

Shall we review the report? 
How will it affect our 

results? 

You won´t get far with this 

approach. 

How shall we achieve this? 
I will help you under one 

condition. 
What will remain? 
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Zapłacisz za to dużo forsy! 
Nie sądzę, że on zda ten 

egzamin. 
Być może będą tu na czas. 

Zrobię to do jutra. Kiedy to dostarczysz? 
Jakoś przetrwamy. Jakoś 

przeżyjemy. 

Upadnę na kolana. Spróbuję pokrótce to opisać. 
To zaalarmuje wszystkich 

ludzi w sąsiedztwie. 

Spotkasz wysokiego, 

śniadego nieznajomego. 

Spotkasz wysokiego, 

śniadego nieznajomego. 

Spotkamy się na jego 

pogrzebie. 

Z takim podejściem nie 

dojdziesz daleko. 

Jak to wpłynie na nasze 

wyniki? 
Czy przejrzymy ten raport? 

Co pozostanie? 
Pomogę ci pod jednym 

warunkiem. 
Jak to osiągnąć? 
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You won´t get far with this 

attitude. 

They will do it for a small 

commission. 
I´ll be brief. 

How shall we resolve it? 
What shall we do with the 

remaining stuff? 

It will be difficult to 

persuade her. 

You will feel some 

temporary pain. 
-  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  
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Będę krótko. 
Zrobią to za niewielką 

opłatę. 
Z takim podejściem nie 

dojdziesz daleko. 

Trudno ją będzie przekonać. 
Co robimy z pozostałymi 

rzeczami? 
Jak to rozwiążemy? 

-  -  Poczujesz chwilowy ból. 
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Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_test 

•  Kiedy to dostarczysz? ................................................................. 

•  Co robimy zamiast tego? ................................................................. 

•  Zrobią to za niewielką opłatę. ................................................................. 

•  Zawsze będę cię kochał. ................................................................. 

•  On będzie mówił tylko poza zapisem. ................................................................. 

•  Zobaczę go około szóstej. ................................................................. 

•  Zrobię to jutro. Zrobię to w ciągu 

jutrzejszego dnia. 

................................................................. 

•  Jak to wpłynie na nasze wyniki? ................................................................. 

•  Dam wam inną perspektywę. ................................................................. 

•  Zapłacisz gotówką, czy kartą kredytową? ................................................................. 

•  Pomogę ci pod jednym warunkiem. ................................................................. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. ................................................................. 

•  Jakoś przetrwamy. Jakoś przeżyjemy. ................................................................. 

•  Być może będą tu na czas. ................................................................. 

•  Upadnę na kolana. ................................................................. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

................................................................. 

•  Jak to osiągnąć? ................................................................. 

•  Zapłacisz za to dużo forsy! ................................................................. 

•  Będę w domu. ................................................................. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. ................................................................. 

•  Poprawność polityczna pewnego dnia nas 

zabije. 

................................................................. 

•  Czy przejrzymy ten raport? ................................................................. 

•  Spotkamy się na jego pogrzebie. ................................................................. 

•  Wkrótce zostanie szefem sekcji. ................................................................. 

•  Co pozostanie? ................................................................. 

•  Jak długo pozostaniesz? ................................................................. 

•  To zaalarmuje wszystkich ludzi w 

sąsiedztwie. 

................................................................. 

•  Co robimy z pozostałymi rzeczami? ................................................................. 
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•  Trudno ją będzie przekonać. ................................................................. 

•  Będę krótko. ................................................................. 

•  Poproszę o dodatkowy ryż. ................................................................. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

................................................................. 

•  Odtąd pójdziemy innymi drogami. ................................................................. 

•  Poczujesz chwilowy ból. ................................................................. 

•  Jestem pewien, że zdam ten egzamin. ................................................................. 

•  Jak to rozwiążemy? ................................................................. 

•  Zrobię to do jutra. ................................................................. 

•  Dam ci wszystko, co mam. ................................................................. 

•  Nie sądzę, że on zda ten egzamin. ................................................................. 

•  On tam będzie w następnym tygodniu. ................................................................. 

•  Poczekam na ciebie przed supermarketem. ................................................................. 

•  Będę tam za chwilę. ................................................................. 

•  Spróbuję pokrótce to opisać. ................................................................. 
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Lekcja 03_Czas przyszły – will, going to, koncówka- ing_klucz 

•  Kiedy to dostarczysz? •  When will you deliver? 

•  Co robimy zamiast tego? •  What shall we do instead of it? 

•  Zrobią to za niewielką opłatę. •  They will do it for a small commission. 

•  Zawsze będę cię kochał. •  I will always love you. 

•  On będzie mówił tylko poza zapisem. •  He will speak only off the record. 

•  Zobaczę go około szóstej. •  I will see him around six o´clock. 

•  Zrobię to jutro. Zrobię to w ciągu 

jutrzejszego dnia. 

•  I´ll do it during tomorrow. 

•  Jak to wpłynie na nasze wyniki? •  How will it affect our results? 

•  Dam wam inną perspektywę. •  I will give you a different perspective. 

•  Zapłacisz gotówką, czy kartą kredytową? •  Will you pay cash or by a credit card? 

•  Pomogę ci pod jednym warunkiem. •  I will help you under one condition. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. •  You won´t get far with this attitude. 

•  Jakoś przetrwamy. Jakoś przeżyjemy. •  Somehow we´ll survive. 

•  Być może będą tu na czas. •  Hopefully they will be there on time. 

•  Upadnę na kolana. •  I will fall to my knees. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  You will meet a dark tall stranger. 

•  Jak to osiągnąć? •  How shall we achieve this? 

•  Zapłacisz za to dużo forsy! •  You will pay through the nose! 

•  Będę w domu. •  I will be at home. 

•  Z takim podejściem nie dojdziesz daleko. •  You won´t get far with this approach. 

•  Poprawność polityczna pewnego dnia nas 

zabije. 

•  Political correctness will kill us one day. 

•  Czy przejrzymy ten raport? •  Shall we review the report? 

•  Spotkamy się na jego pogrzebie. •  We will meet at his funeral. 

•  Wkrótce zostanie szefem sekcji. •  He will make section chief soon. 

•  Co pozostanie? •  What will remain? 

•  Jak długo pozostaniesz? •  How long will you stay? 

•  To zaalarmuje wszystkich ludzi w 

sąsiedztwie. 

•  This will alarm all people from the 

neighbourhood. 
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•  Co robimy z pozostałymi rzeczami? •  What shall we do with the remaining 

stuff? 

•  Trudno ją będzie przekonać. •  It will be difficult to persuade her. 

•  Będę krótko. •  I´ll be brief. 

•  Poproszę o dodatkowy ryż. •  I´ll have some extra rice. 

•  Spotkasz wysokiego, śniadego 

nieznajomego. 

•  You will meet a dark tall stranger. 

•  Odtąd pójdziemy innymi drogami. •  From now we´ll go separate ways. 

•  Poczujesz chwilowy ból. •  You will feel some temporary pain. 

•  Jestem pewien, że zdam ten egzamin. •  I am sure I will pass the exam. 

•  Jak to rozwiążemy? •  How shall we resolve it? 

•  Zrobię to do jutra. •  I will make it till tomorrow. 

•  Dam ci wszystko, co mam. •  I will give you everything I have. 

•  Nie sądzę, że on zda ten egzamin. •  I don´t think he will pass the exam. 

•  On tam będzie w następnym tygodniu. •  He´ll be there the following week. 

•  Poczekam na ciebie przed supermarketem. •  I´ll wait for you in front of the 

supermarket. 

•  Będę tam za chwilę. •  I will be there in a while. 

•  Spróbuję pokrótce to opisać. •  I will try to describe it briefly. 
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019_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_ Słownictwo – 
słuchaj!  

•  foreign •  obcy, zagraniczny 

•  elsewhere •  gdzie indziej 

•  friendship •  przyjaźń 

•  comment •  komentarz 

•  unfortunately •  Niestety 

•  anybody •  ktokolwiek 

•  strange •  dziwne 

•  any •  jakiś, żaden 

•  justify •  usprawiedliwić 

•  explanation •  wyjaśnienie 

•  perfect •  idealny, doskonały 

•  insurance •  ubezpieczenie 

•  anywhere •  gdziekolwiek 

•  sense •  poczucie 

•  concerning •  dotyczyć 

•  pain •  ból 

•  sometimes •  czasami 

•  excitement •  podniecenie 

•  anyone •  ktokolwiek 

•  beyond •  za 

•  spiritual •  duchowy 

•  someone •  ktoś 

•  claim •  roszczenie 

•  enthusiasm •  entuzjazm 

•  anything •  coś, nic 

•  couple •  para 

•  somewhere •  gdzieś 

•  nothing •  nic 

•  recommend •  polecić 
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•  clue •  pomysł, myśl 

•  experience •  doświadczenie 

•  ground •  ziemia 

•  nowhere •  nigdzie 

•  something •  coś 

•  suggestion •  propozycja 

•  else •  inny 

•  somebody •  ktoś 

•  progress •  postęp 

•  saving •  oszczędność 

•  stomach •  żołądek 

•  fresh •  świeży 

•  bite •  gryźć 

 

020_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_ Słownictwo – 
przetłumacz!  

•  oszczędność •  saving 

•  obcy, zagraniczny •  foreign 

•  czasami •  sometimes 

•  podniecenie •  excitement 

•  dziwne •  strange 

•  świeży •  fresh 

•  doświadczenie •  experience 

•  polecić •  recommend 

•  ktoś •  someone 

•  ziemia •  ground 

•  Niestety •  unfortunately 

•  przyjaźń •  friendship 

•  propozycja •  suggestion 

•  komentarz •  comment 

•  żołądek •  stomach 
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•  duchowy •  spiritual 

•  roszczenie •  claim 

•  gdzie indziej •  elsewhere 

•  gdzieś •  somewhere 

•  jakiś, żaden •  any 

•  nic •  nothing 

•  pomysł, myśl •  clue 

•  nigdzie •  nowhere 

•  coś •  something 

•  poczucie •  sense 

•  para •  couple 

•  ktokolwiek •  anybody 

•  entuzjazm •  enthusiasm 

•  ubezpieczenie •  insurance 

•  dotyczyć •  concerning 

•  ktokolwiek •  anyone 

•  wyjaśnienie •  explanation 

•  idealny, doskonały •  perfect 

•  usprawiedliwić •  justify 

•  ból •  pain 

•  gdziekolwiek •  anywhere 

•  ktoś •  somebody 

•  za •  beyond 

•  postęp •  progress 

•  inny •  else 

•  coś, nic •  anything 

•  gryźć •  bite 
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021_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone 
 

Podstawowe formy zaimków nieokreślonych to jakiś, żaden a formy złożone to nikt, nic, 

nigdzie itp.  

Jeżeli przedmiot występuje w liczbie pojedynczej, wyraz jakiś, żaden wyrażamy poprzez 

zastosowanie przedimka nieokreślonego: 

 

I have a problem.  Mam jakiś problem. 

I don´t have a problem. Nie mam żadnego problemu. 

Do you have  problem?  Czy masz jakiś problem? 

 

Jeżeli przedmiot występuje w liczbie mnogiej lub jest niepoliczalny (np. pieniądze), w 

zależności od typu zdania stosujemy wyrazy SOME, ANY a NO. 

 

Zdanie oznajmujące twierdzące: SOME 

 

They have some books.   Oni mają jakieś książki. 

She has some money.   Ona ma jakieś pieniądze. 

 

W zdaniu oznajmującym negującym zastosujemy bądź ANY lub NO 

 

They don´t have any books.  Nie mają żadnych książek. 

 

Zdanie negujące możemy stworzyć również za pomocą NO, które umieścimy w zdaniu 

twierdzącym – ponieważ w zdaniu angielskim nie mogą być dwie negacje.  

 

They have no books.  Nie mają żadnych książek. 

 

W pytaniu ponownie zastosujemy ANY 

 

Do you have any books? Czy masz jakieś książki? 

Do you need any money? Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? 

 

Zaimki nieokreślone SOME, ANY i NO tworzą formy złożone z wyrazami body – ciało, 

thing – rzecz, time – czas, where – gdzie, how – jak 

 

Formy złożone z SOME: 

Somebody ktoś 
Somewhere gdzieś 
Somehow jakoś 
Something  coś 
Sometimes kiedyś 
 

Formy złożone z ANY to: 

 

ANYBODY – w zdaniu negującym nikt, w pytaniu ktoś, w zdaniu twierdzącym 

kiedykolwiek  

 

ANYTHING – w zdaniu negującym nic, w pytaniu coś, w zdaniu twierdzącym cokolwiek  



 100 

ANYWHERE – w pytaniu gdzieś, w zdaniu negującym nigdzie, w zdaniu twierdzącym 

gdziekolwiek 

 

ANYHOW – w pytaniu jakoś, w zdaniu pozytywnym jakkolwiek, w zdaniu negującym nijak 

 

Formy złożone z NO to: 

NOTHING – nic 

NOBODY – nikt 

NOWHERE – nigdzie 

 

NEVER jest negacją całkowitą. W zdaniu oznajmującym stawiamy ją przed czasownikiem. 

 

I never speak about it.  Nigdy nie mówię o tym. 

He never knows.   On nigdy nie wie. 

He never knew.   On nigdy nie wiedział. 

 

Jeżeli obok wyrazu NEVER występuje zaimek nieokreślony, musi być w formie ANY. 

He never asks anybody anything. On nigdy nie pyta się o nic. 
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022_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_ Ćwiczenia 
sprawdzające – słuchaj!  

•  Show some more enthusiasm! •  Pokaż trochę więcej entuzjazmu! 

•  What an excitement for nothing. •  Cóż za podniecenie z żadnego powodu! 

•  Find me somebody to love. •  Znajdź mi kogoś do kochania. 

•  It is in a foreign country. •  To jest w jakimś obcym kraju. 

•  You can go anywhere. •  Możesz iść gdziekolwiek. 

•  Can you recommend us something? •  Czy możesz nam coś polecić? 

•  Friendship never ends. •  Przyjaźń nigdy się nie kończy. 

•  Nobody is perfect. •  Nikt nie jest doskonały. 

•  He never takes notes. •  On nigdy nie robi notatek. 

•  There are some rules concerning the work 

here. 

•  Istnieją pewne zasady dotyczące pracy 

tutaj. 

•  Someone is trying to tell you something. •  Ktoś próbuje ci coś powiedzieć. 

•  Do you need anything? I do not need 

anything. 

•  Potrzebujesz czegoś? Nie potrzebuję 
niczego. 

•  I need some fresh air. •  Potrzebuję trochę świeżego powietrza. 

•  We need some spiritual support. •  Potrzebujemy jakiegoś wsparcia 

duchowego. 

•  I feel something strange in my stomach. •  Czuję w żołądku coś dziwnego. 

•  It is somewhere on the ground. •  Jest to gdzieś na ziemi. 

•  We have some savings. •  Mamy jakieś oszczędności. 

•  This is taking us nowhere. •  To do nikąd nie prowadzi. 

•  Do you have any experience with it? •  Czy masz z tym jakieś doświadczenie? 

•  Nothing else matters. •  Na niczym innym nie zależy. 

•  Unfortunately, he is not here anymore. •  Niestety już go tutaj nie ma. 

•  I am sure there is an explanation. •  Jestem pewien, że istnieje wyjaśnienie. 

•  Can anybody find it? •  Czy może to ktokolwiek znaleźć? 

•  No comment. •  Bez komentarza. 

•  I sometimes walk to my office. •  Czasami idę do biura na piechotę. 

•  Is there something I can do? •  Czy jest coś, co mogę zrobić? 

•  Any suggestions? •  Jakieś propozycje? 
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•  Nothing else matters. •  Na niczym innym nie zależy. 

•  Somewhere beyond the sea •  Gdzieś za morzem 

•  I have no clue. •  Nie mam pojęcia. 

•  It is elswhere. •  Jest gdzie indziej. 

•  Do you need any money? I don´t need any 

money. 

•  Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? Nie 

potrzebuję żadnych pieniędzy. 

•  He has no sense of humour. •  Nie ma żadnego poczucia humoru. 

•  I feel something strange in my stomach. •  Czuję w żołądku coś dziwnego. 

•  Anyone can cook. •  Ktokolwiek może gotować. 

•  He must be somewhere. •  On musi gdzieś być. 

•  All couples argue sometimes. •  Wszystkie pary czasami się kłócą. 

•  Nothing can justify violence. •  Nic nie może usprawiedliwiać przemocy. 

•  Do you feel any pain? •  Czy odczuwasz jakiś ból? 

•  Another one bites the dust. •  Następny gryzie kurz. (ma pecha) 

 

023_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_ Ćwiczenia 
sprawdzające – przetłumacz!  

•  Potrzebujemy jakiegoś wsparcia 

duchowego. 

•  We need some spiritual support. 

•  On nigdy nie robi notatek. •  He never takes notes. 

•  Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? Nie 

potrzebuję żadnych pieniędzy. 

•  Do you need any money? I don´t need any 

money. 

•  Na niczym innym nie zależy. •  Nothing else matters. 

•  Bez komentarza. •  No comment. 

•  To jest w jakimś obcym kraju. •  It is in a foreign country. 

•  Jest gdzie indziej. •  It is elswhere. 

•  Nic nie może usprawiedliwiać przemocy. •  Nothing can justify violence. 

•  Cóż za podniecenie z żadnego powodu! •  What an excitement for nothing. 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. •  I feel something strange in my stomach. 

•  Ktoś próbuje ci coś powiedzieć. •  Someone is trying to tell you something. 

•  Czy możesz nam coś polecić? •  Can you recommend us something? 

•  Potrzebuję trochę świeżego powietrza. •  I need some fresh air. 
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•  Nie ma żadnego poczucia humoru. •  He has no sense of humour. 

•  Potrzebujesz czegoś? Nie potrzebuję 
niczego. 

•  Do you need anything? I do not need 

anything. 

•  On musi gdzieś być. •  He must be somewhere. 

•  Przyjaźń nigdy się nie kończy. •  Friendship never ends. 

•  Istnieją pewne zasady dotyczące pracy 

tutaj. 

•  There are some rules concerning the work 

here. 

•  Jakieś propozycje? •  Any suggestions? 

•  To do nikąd nie prowadzi. •  This is taking us nowhere. 

•  Znajdź mi kogoś do kochania. •  Find me somebody to love. 

•  Możesz iść gdziekolwiek. •  You can go anywhere. 

•  Nie mam pojęcia. •  I have no clue. 

•  Czy odczuwasz jakiś ból? •  Do you feel any pain? 

•  Gdzieś za morzem •  Somewhere beyond the sea 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. •  I feel something strange in my stomach. 

•  Niestety już go tutaj nie ma. •  Unfortunately, he is not here anymore. 

•  Czy jest coś, co mogę zrobić? •  Is there something I can do? 

•  Wszystkie pary czasami się kłócą. •  All couples argue sometimes. 

•  Mamy jakieś oszczędności. •  We have some savings. 

•  Czy masz z tym jakieś doświadczenie? •  Do you have any experience with it? 

•  Nikt nie jest doskonały. •  Nobody is perfect. 

•  Pokaż trochę więcej entuzjazmu! •  Show some more enthusiasm! 

•  Czy może to ktokolwiek znaleźć? •  Can anybody find it? 

•  Jest to gdzieś na ziemi. •  It is somewhere on the ground. 

•  Jestem pewien, że istnieje wyjaśnienie. •  I am sure there is an explanation. 

•  Ktokolwiek może gotować. •  Anyone can cook. 

•  Na niczym innym nie zależy. •  Nothing else matters. 

•  Czasami idę do biura na piechotę. •  I sometimes walk to my office. 

•  Następny gryzie kurz. (ma pecha) •  Another one bites the dust. 
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024_Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_Wysluchaj po 
angielsku!  

•  Do you have any experience with it? •  Czy masz z tym jakieś doświadczenie? 

•  Anyone can cook. •  Ktokolwiek może gotować. 

•  I feel something strange in my stomach. •  Czuję w żołądku coś dziwnego. 

•  Nothing else matters. •  Na niczym innym nie zależy. 

•  It is elswhere. •  Jest gdzie indziej. 

•  This is taking us nowhere. •  To do nikąd nie prowadzi. 

•  He has no sense of humour. •  Nie ma żadnego poczucia humoru. 

•  He must be somewhere. •  On musi gdzieś być. 

•  Is there something I can do? •  Czy jest coś, co mogę zrobić? 

•  Somewhere beyond the sea •  Gdzieś za morzem 

•  Do you feel any pain? •  Czy odczuwasz jakiś ból? 

•  Do you need any money? I don´t need any 

money. 

•  Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? Nie 

potrzebuję żadnych pieniędzy. 

•  Any suggestions? •  Jakieś propozycje? 

•  Show some more enthusiasm! •  Pokaż trochę więcej entuzjazmu! 

•  Can anybody find it? •  Czy może to ktokolwiek znaleźć? 

•  I am sure there is an explanation. •  Jestem pewien, że istnieje wyjaśnienie. 

•  It is in a foreign country. •  To jest w jakimś obcym kraju. 

•  Do you need anything? I do not need 

anything. 

•  Potrzebujesz czegoś? Nie potrzebuję 
niczego. 

•  What an excitement for nothing. •  Cóż za podniecenie z żadnego powodu! 

•  Nobody is perfect. •  Nikt nie jest doskonały. 

•  Unfortunately, he is not here anymore. •  Niestety już go tutaj nie ma. 

•  Find me somebody to love. •  Znajdź mi kogoś do kochania. 

•  Nothing can justify violence. •  Nic nie może usprawiedliwiać przemocy. 

•  I have no clue. •  Nie mam pojęcia. 

•  I sometimes walk to my office. •  Czasami idę do biura na piechotę. 

•  There are some rules concerning the work 

here. 

•  Istnieją pewne zasady dotyczące pracy 

tutaj. 

•  No comment. •  Bez komentarza. 
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•  Someone is trying to tell you something. •  Ktoś próbuje ci coś powiedzieć. 

•  Nothing else matters. •  Na niczym innym nie zależy. 

•  I feel something strange in my stomach. •  Czuję w żołądku coś dziwnego. 

•  We need some spiritual support. •  Potrzebujemy jakiegoś wsparcia 

duchowego. 

•  You can go anywhere. •  Możesz iść gdziekolwiek. 

•  Friendship never ends. •  Przyjaźń nigdy się nie kończy. 

•  Can you recommend us something? •  Czy możesz nam coś polecić? 

•  We have some savings. •  Mamy jakieś oszczędności. 

•  It is somewhere on the ground. •  Jest to gdzieś na ziemi. 

•  I need some fresh air. •  Potrzebuję trochę świeżego powietrza. 

•  He never takes notes. •  On nigdy nie robi notatek. 

•  All couples argue sometimes. •  Wszystkie pary czasami się kłócą. 

•  Another one bites the dust. •  Następny gryzie kurz. (ma pecha) 
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Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_karty 

Do you need any money? I 

don´t need any money. 
Is there something I can do? 

I sometimes walk to my 

office. 

Someone is trying to tell you 

something. 
He has no sense of humour. Nothing else matters. 

Nothing else matters. Anyone can cook. Somewhere beyond the sea 

Do you need anything? I do 

not need anything. 
Nobody is perfect. 

All couples argue 

sometimes. 

I need some fresh air. We have some savings. 
It is somewhere on the 

ground. 

Can you recommend us 

something? 
It is in a foreign country. He must be somewhere. 
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Czasami idę do biura na 

piechotę. 
Czy jest coś, co mogę 

zrobić? 

Czy potrzebujesz jakichś 
pieniędzy? Nie potrzebuję 
żadnych pieniędzy. 

Na niczym innym nie zależy. 
Nie ma żadnego poczucia 

humoru. 

Ktoś próbuje ci coś 
powiedzieć. 

Gdzieś za morzem Ktokolwiek może gotować. Na niczym innym nie zależy. 

Wszystkie pary czasami się 
kłócą. 

Nikt nie jest doskonały. 
Potrzebujesz czegoś? Nie 

potrzebuję niczego. 

Jest to gdzieś na ziemi. Mamy jakieś oszczędności. 
Potrzebuję trochę świeżego 

powietrza. 

On musi gdzieś być. 
To jest w jakimś obcym 

kraju. 

Czy możesz nam coś 
polecić? 
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You can go anywhere. Do you feel any pain? Any suggestions? 

It is elswhere. 
What an excitement for 

nothing. 

I feel something strange in 

my stomach. 

Find me somebody to love. 
Unfortunately, he is not here 

anymore. 
No comment. 

There are some rules 

concerning the work here. 

I am sure there is an 

explanation. 
Can anybody find it? 

Friendship never ends. This is taking us nowhere. 
Do you have any experience 

with it? 

He never takes notes. 
We need some spiritual 

support. 

I feel something strange in 

my stomach. 
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Jakieś propozycje? Czy odczuwasz jakiś ból? Możesz iść gdziekolwiek. 

Czuję w żołądku coś 
dziwnego. 

Cóż za podniecenie z 

żadnego powodu! 
Jest gdzie indziej. 

Bez komentarza. Niestety już go tutaj nie ma. 
Znajdź mi kogoś do 

kochania. 

Czy może to ktokolwiek 

znaleźć? 

Jestem pewien, że istnieje 

wyjaśnienie. 

Istnieją pewne zasady 

dotyczące pracy tutaj. 

Czy masz z tym jakieś 
doświadczenie? 

To do nikąd nie prowadzi. 
Przyjaźń nigdy się nie 

kończy. 

Czuję w żołądku coś 
dziwnego. 

Potrzebujemy jakiegoś 
wsparcia duchowego. 

On nigdy nie robi notatek. 
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Nothing can justify violence. I have no clue. 
Show some more 

enthusiasm! 

Another one bites the dust. -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  
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Pokaż trochę więcej 

entuzjazmu! 
Nie mam pojęcia. 

Nic nie może 

usprawiedliwiać przemocy. 

-  -  
Następny gryzie kurz. (ma 

pecha) 
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Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_test 

•  Istnieją pewne zasady dotyczące pracy 

tutaj. 

................................................................. 

•  To do nikąd nie prowadzi. ................................................................. 

•  Potrzebuję trochę świeżego powietrza. ................................................................. 

•  Cóż za podniecenie z żadnego powodu! ................................................................. 

•  Jakieś propozycje? ................................................................. 

•  Następny gryzie kurz. (ma pecha) ................................................................. 

•  To jest w jakimś obcym kraju. ................................................................. 

•  Mamy jakieś oszczędności. ................................................................. 

•  Niestety już go tutaj nie ma. ................................................................. 

•  Nie ma żadnego poczucia humoru. ................................................................. 

•  Jest to gdzieś na ziemi. ................................................................. 

•  Bez komentarza. ................................................................. 

•  Czy jest coś, co mogę zrobić? ................................................................. 

•  Czy masz z tym jakieś doświadczenie? ................................................................. 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. ................................................................. 

•  Pokaż trochę więcej entuzjazmu! ................................................................. 

•  Wszystkie pary czasami się kłócą. ................................................................. 

•  Ktoś próbuje ci coś powiedzieć. ................................................................. 

•  Na niczym innym nie zależy. ................................................................. 

•  Znajdź mi kogoś do kochania. ................................................................. 

•  Czasami idę do biura na piechotę. ................................................................. 

•  Potrzebujemy jakiegoś wsparcia 

duchowego. 

................................................................. 

•  Nie mam pojęcia. ................................................................. 

•  Potrzebujesz czegoś? Nie potrzebuję 
niczego. 

................................................................. 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. ................................................................. 

•  Gdzieś za morzem ................................................................. 

•  Nic nie może usprawiedliwiać przemocy. ................................................................. 

•  Na niczym innym nie zależy. ................................................................. 
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•  Czy może to ktokolwiek znaleźć? ................................................................. 

•  Ktokolwiek może gotować. ................................................................. 

•  Czy odczuwasz jakiś ból? ................................................................. 

•  Jestem pewien, że istnieje wyjaśnienie. ................................................................. 

•  Czy możesz nam coś polecić? ................................................................. 

•  Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? Nie 

potrzebuję żadnych pieniędzy. 

................................................................. 

•  Przyjaźń nigdy się nie kończy. ................................................................. 

•  Nikt nie jest doskonały. ................................................................. 

•  Możesz iść gdziekolwiek. ................................................................. 

•  On musi gdzieś być. ................................................................. 

•  Jest gdzie indziej. ................................................................. 

•  On nigdy nie robi notatek. ................................................................. 

 

  



 114 

Lekcja 04_SOME, ANY, NO, NEVER i formy złożone_klucz 

•  Istnieją pewne zasady dotyczące pracy 

tutaj. 

•  There are some rules concerning the work 

here. 

•  To do nikąd nie prowadzi. •  This is taking us nowhere. 

•  Potrzebuję trochę świeżego powietrza. •  I need some fresh air. 

•  Cóż za podniecenie z żadnego powodu! •  What an excitement for nothing. 

•  Jakieś propozycje? •  Any suggestions? 

•  Następny gryzie kurz. (ma pecha) •  Another one bites the dust. 

•  To jest w jakimś obcym kraju. •  It is in a foreign country. 

•  Mamy jakieś oszczędności. •  We have some savings. 

•  Niestety już go tutaj nie ma. •  Unfortunately, he is not here anymore. 

•  Nie ma żadnego poczucia humoru. •  He has no sense of humour. 

•  Jest to gdzieś na ziemi. •  It is somewhere on the ground. 

•  Bez komentarza. •  No comment. 

•  Czy jest coś, co mogę zrobić? •  Is there something I can do? 

•  Czy masz z tym jakieś doświadczenie? •  Do you have any experience with it? 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. •  I feel something strange in my stomach. 

•  Pokaż trochę więcej entuzjazmu! •  Show some more enthusiasm! 

•  Wszystkie pary czasami się kłócą. •  All couples argue sometimes. 

•  Ktoś próbuje ci coś powiedzieć. •  Someone is trying to tell you something. 

•  Na niczym innym nie zależy. •  Nothing else matters. 

•  Znajdź mi kogoś do kochania. •  Find me somebody to love. 

•  Czasami idę do biura na piechotę. •  I sometimes walk to my office. 

•  Potrzebujemy jakiegoś wsparcia 

duchowego. 

•  We need some spiritual support. 

•  Nie mam pojęcia. •  I have no clue. 

•  Potrzebujesz czegoś? Nie potrzebuję 
niczego. 

•  Do you need anything? I do not need 

anything. 

•  Czuję w żołądku coś dziwnego. •  I feel something strange in my stomach. 

•  Gdzieś za morzem •  Somewhere beyond the sea 

•  Nic nie może usprawiedliwiać przemocy. •  Nothing can justify violence. 

•  Na niczym innym nie zależy. •  Nothing else matters. 
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•  Czy może to ktokolwiek znaleźć? •  Can anybody find it? 

•  Ktokolwiek może gotować. •  Anyone can cook. 

•  Czy odczuwasz jakiś ból? •  Do you feel any pain? 

•  Jestem pewien, że istnieje wyjaśnienie. •  I am sure there is an explanation. 

•  Czy możesz nam coś polecić? •  Can you recommend us something? 

•  Czy potrzebujesz jakichś pieniędzy? Nie 

potrzebuję żadnych pieniędzy. 

•  Do you need any money? I don´t need any 

money. 

•  Przyjaźń nigdy się nie kończy. •  Friendship never ends. 

•  Nikt nie jest doskonały. •  Nobody is perfect. 

•  Możesz iść gdziekolwiek. •  You can go anywhere. 

•  On musi gdzieś być. •  He must be somewhere. 

•  Jest gdzie indziej. •  It is elswhere. 

•  On nigdy nie robi notatek. •  He never takes notes. 
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025_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE  _ Słownictwo – 
słuchaj!  

•  variation •  zmiana, odmiana 

•  ruin •  ruina 

•  currently •  obecnie, aktualnie 

•  clothes •  ubranie 

•  transition •  przejście 

•  accident •  wypadek 

•  external •  zewnętrzny 

•  benefit •  korzyść 

•  improvement •  poprawa 

•  field •  pole 

•  point •  punkt, sens 

•  spot •  plama 

•  plenty •  dużo 

•  requirement •  wymaganie 

•  blame •  wina 

•  another •  inny 

•  consequence •  konsekwencja 

•  prove •  udowodnić 

•  layer •  warstwa 

•  collar •  kołnierz 

•  possibility •  możliwość 

•  difficulty •  trudność 

•  several •  kilka 

•  reason •  powód 

•  character •  znak 

•  highlight •  nacisk, podkreślenie 

•  duty •  cło 

•  alternative •  alternatywny 

•  gap •  luka, przepaść 
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•  entertainment •  rozrywka 

•  sentence •  wyrok 

•  lose •  stracić 

•  indication •  oznaka 

•  few •  mało 

•  tool •  narzędzie 

•  pursue •  kontynuować, wykonać 

•  peace •  pokój 

•  field •  działka 

•  doubt •  wątpić 

•  reply •  odpowiedzieć 

•  crew •  załoga 

•  cream •  śmietana, bita śmietana 

•  other •  inny 

•  legal •  prawny 

•  at least •  przynajmniej, co najmniej 

•  sentence •  zdanie 

•  duty •  obowiązek 

•  in front of •  przed (określenie miejsca) 

•  interaction •  interakcja 

•  wild •  dziki 

•  resist •  opierać się 

 

026_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE _ Słownictwo - 
przetłumacz!  

•  wypadek •  accident 

•  powód •  reason 

•  inny •  other 

•  alternatywny •  alternative 

•  pole •  field 

•  znak •  character 
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•  oznaka •  indication 

•  pokój •  peace 

•  rozrywka •  entertainment 

•  możliwość •  possibility 

•  narzędzie •  tool 

•  załoga •  crew 

•  przejście •  transition 

•  warstwa •  layer 

•  wymaganie •  requirement 

•  interakcja •  interaction 

•  odpowiedzieć •  reply 

•  konsekwencja •  consequence 

•  korzyść •  benefit 

•  trudność •  difficulty 

•  dużo •  plenty 

•  dziki •  wild 

•  mało •  few 

•  luka, przepaść •  gap 

•  kilka •  several 

•  wątpić •  doubt 

•  przynajmniej, co najmniej •  at least 

•  prawny •  legal 

•  wyrok •  sentence 

•  udowodnić •  prove 

•  ruina •  ruin 

•  plama •  spot 

•  stracić •  lose 

•  obowiązek •  duty 

•  kołnierz •  collar 

•  przed (określenie miejsca) •  in front of 

•  zewnętrzny •  external 
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•  wina •  blame 

•  obecnie, aktualnie •  currently 

•  zmiana, odmiana •  variation 

•  cło •  duty 

•  punkt, sens •  point 

•  działka •  field 

•  śmietana, bita śmietana •  cream 

•  inny •  another 

•  nacisk, podkreślenie •  highlight 

•  poprawa •  improvement 

•  zdanie •  sentence 

•  kontynuować, wykonać •  pursue 

•  ubranie •  clothes 

•  opierać się •  resist 
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027_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE  
 
Konstrukcję THERE IS, THERE ARE stosujemy wtedy, kiedy chcemy powiedzieć, że coś gdzieś jest lub 
istnieje  
Stosujemy ją w takiej kolejności: 
 

THERE IS lub ARE plus przedimek nieokreślony lub zaimek, plus co, plus gdzie. Na przykład: 
 

There is a book on the table.    Na stole jest książka. 
There are some problems in the company   W firmie są pewne problemy. 
 
Negację i pytanie tworzymy za pomocą czasownika być – negację za pomocą not a pytanie  poprzez 
zmianę szyku w zdaniu oznajmującym: 
 

There isn´t a book no the table.  Na stole nie ma książki. 
There aren´t any pictures on the wall.  Na ścianie nie ma obrazków. 
Is there a problem in the company?  Czy jest jakiś problem w firmie? 
Are there any pictures on the wall?  Czy są jakieś obrazki na ścianie? 
 
Bardzo często konstrukcja ta jest używana w połączeniu z zaimkami nieokreślonymi:  
There is nothing I can do.    Nic nie mogę zrobić. 
Is there anything I can do?   Czy jest coś co mogę zrobić? 
There is no time.    Nie ma czasu. 
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028_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE _ Ćwiczenia 
sprawdzające - słuchaj!   

•  There are consequences to this behaviour. •  Takie zachowanie ma konsekwencje. 

•  There is a very thin layer at the top. •  Na wierzchu jest bardzo cienka warstwa. 

•  Is there any interaction between the parts? •  Czy między częściami jest jakaś 
interakcja? 

•  There are lots of wild animals in the 

mountains. 

•  W górach jest dużo dzikich zwierząt. 

•  There is no point. •  To nie ma sensu. 

•  There are some tools we can use. •  Istnieje kilka narzędzi, z których możemy 

skorzystać. 

•  There is a conference about world peace. •  Jest tam konferencja na temat światowego 

pokoju. 

•  There are few houses in this street. •  Na tej ulicy jest mało domów. 

•  Is there another possibility? •  Czy jest tu inna możliwość? 

•  I hope there is still a chance. •  Mam nadzieję, że wciąż jest szansa. 

•  Is there an alternative solution? •  Czy istnieje alternatywne rozwiązanie? 

•  There are three mistakes in this sentence. •  W tym zdaniu występują trzy błędy. 

•  There is no reply to it. •  Nie ma na to odpowiedzi. 

•  Are there any other requirements? •  Czy są jakieś inne wymagania? 

•  Who is there to blame? •  Kto jest winien? 

•  There are some indications of 

improvement. 

•  Istnieją pewne oznaki poprawy. 

•  There are some external influences. •  Istnieją pewne zewnętrzne wpływy. 

•  There are some variations possible, but … •  Możliwe są pewne odmiany, ale ... 

•  Are there any entertainment possibilities? •  Czy są tam jakieś możliwości rozrywki? 

•  Are there any legal restrictions? •  Czy są jakieś ograniczenia prawne? 

•  How many characters are there in the line? •  Ile znaków jest w linii? 

•  Is there any progress in this project? •  Czy jest jakiś postęp w tym projekcie? 

•  There is a transition period in progress. •  Właśnie trwa okres przejściowy. 

•  There is no doubt about it? •  Co do tego, nie ma wątpliwości? 

•  There are both white and blue collars. •  Są tam zarówno białe i niebieskie 

kołnierze. 

•  How many orders are there to handle? •  Ile zamówień jest do wykonania? 
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•  There are several people there. •  Jest tam kilka osób. 

•  Is there a way to prove it? •  Czy istnieje sposób, aby to udowodnić? 

•  There are five people in the crew. •  Załoga, to pięć osób. 

•  There are plenty of activities we can do. •  Istnieje wiele rzeczy, które możemy robić. 

•  There is a gap between what he says and 

what he does. 

•  Jest duża przepaść między tym, co mówi, 

a tym, co robi. 

•  There are some other people there. •  Są tam jacyś inni ludzie. 

•  There are at least fifty people. •  Jest tam co najmniej pięćdziesiąt osób. 

•  Are there any benefits? •  Czy to ma jakieś korzyści? 

•  There are many duty-free shops. •  Jest tam wiele sklepów wolnocłowych. 

•  There is no need to change your clothes. •  Nie musisz zmieniać ubrania. Nie musisz 

się przebierać. 

•  There is nothing to lose. •  Nie ma nic do stracenia. 

•  There are some highlights from the 

musical. 

•  Oto kilka najwyraźniejszych utworów z 

musicalu. 

•  There was an accident in the airport. •  Na lotnisku był wypadek. 

•  There is no reason to do it. •  Nie ma powodu, aby to robić. 

•  There are currently no needs. •  W chwili obecnej niczego nam nie trzeba. 

•  There is a castle ruin on the hill. •  Na wzgórzu znajdują się ruiny zamku. 

•  Is there a refrigerator in the kitchen? •  Czy w kuchni jest lodówka? 

•  There is another problem. •  Tu jest inny problem. 

•  Are there any difficulties with it? •  Czy są z tym jakieś trudności? 

•  There are things you have to pursue. •  Są rzeczy, które musisz realizować. 

•  There are some strawberry fields there. •  Są tam jakieś pola truskawkowe. 

•  There is no point in resisting. •  Nie ma sensu się opierać. 

 

029_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE _ Ćwiczenia 
sprawdzające - przetłumacz!   

•  Istnieją pewne oznaki poprawy. •  There are some indications of 

improvement. 

•  Na lotnisku był wypadek. •  There was an accident in the airport. 

•  Czy są z tym jakieś trudności? •  Are there any difficulties with it? 

•  Możliwe są pewne odmiany, ale ... •  There are some variations possible, but … 



 123 

•  Istnieje wiele rzeczy, które możemy robić. •  There are plenty of activities we can do. 

•  Czy są jakieś inne wymagania? •  Are there any other requirements? 

•  Na wierzchu jest bardzo cienka warstwa. •  There is a very thin layer at the top. 

•  Są tam zarówno białe i niebieskie 

kołnierze. 

•  There are both white and blue collars. 

•  Nie musisz zmieniać ubrania. Nie musisz 

się przebierać. 
•  There is no need to change your clothes. 

•  Takie zachowanie ma konsekwencje. •  There are consequences to this behaviour. 

•  Ile znaków jest w linii? •  How many characters are there in the line? 

•  Istnieją pewne zewnętrzne wpływy. •  There are some external influences. 

•  W tym zdaniu występują trzy błędy. •  There are three mistakes in this sentence. 

•  Tu jest inny problem. •  There is another problem. 

•  Jest tam kilka osób. •  There are several people there. 

•  Jest duża przepaść między tym, co mówi, 

a tym, co robi. 

•  There is a gap between what he says and 

what he does. 

•  Właśnie trwa okres przejściowy. •  There is a transition period in progress. 

•  Kto jest winien? •  Who is there to blame? 

•  Czy między częściami jest jakaś 
interakcja? 

•  Is there any interaction between the parts? 

•  Nie ma nic do stracenia. •  There is nothing to lose. 

•  Na tej ulicy jest mało domów. •  There are few houses in this street. 

•  W górach jest dużo dzikich zwierząt. •  There are lots of wild animals in the 

mountains. 

•  To nie ma sensu. •  There is no point. 

•  Czy są jakieś ograniczenia prawne? •  Are there any legal restrictions? 

•  Co do tego, nie ma wątpliwości? •  There is no doubt about it? 

•  Nie ma powodu, aby to robić. •  There is no reason to do it. 

•  Jest tam konferencja na temat światowego 

pokoju. 

•  There is a conference about world peace. 

•  Mam nadzieję, że wciąż jest szansa. •  I hope there is still a chance. 

•  Jest tam wiele sklepów wolnocłowych. •  There are many duty-free shops. 

•  Czy istnieje sposób, aby to udowodnić? •  Is there a way to prove it? 

•  Są tam jacyś inni ludzie. •  There are some other people there. 
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•  Czy jest tu inna możliwość? •  Is there another possibility? 

•  Ile zamówień jest do wykonania? •  How many orders are there to handle? 

•  Jest tam co najmniej pięćdziesiąt osób. •  There are at least fifty people. 

•  W chwili obecnej niczego nam nie trzeba. •  There are currently no needs. 

•  Czy istnieje alternatywne rozwiązanie? •  Is there an alternative solution? 

•  Są tam jakieś pola truskawkowe. •  There are some strawberry fields there. 

•  Są rzeczy, które musisz realizować. •  There are things you have to pursue. 

•  Czy to ma jakieś korzyści? •  Are there any benefits? 

•  Na wzgórzu znajdują się ruiny zamku. •  There is a castle ruin on the hill. 

•  Czy w kuchni jest lodówka? •  Is there a refrigerator in the kitchen? 

•  Oto kilka najwyraźniejszych utworów z 

musicalu. 

•  There are some highlights from the 

musical. 

•  Czy są tam jakieś możliwości rozrywki? •  Are there any entertainment possibilities? 

•  Czy jest jakiś postęp w tym projekcie? •  Is there any progress in this project? 

•  Nie ma na to odpowiedzi. •  There is no reply to it. 

•  Załoga, to pięć osób. •  There are five people in the crew. 

•  Istnieje kilka narzędzi, z których możemy 

skorzystać. 
•  There are some tools we can use. 

•  Nie ma sensu się opierać. •  There is no point in resisting. 

 

  



 125 

030_Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE _Wysluchaj po 
angielsku!   
 

•  How many orders are there to handle? •  Ile zamówień jest do wykonania? 

•  There are many duty-free shops. •  Jest tam wiele sklepów wolnocłowych. 

•  There are some variations possible, but … •  Możliwe są pewne odmiany, ale ... 

•  There are some indications of 

improvement. 

•  Istnieją pewne oznaki poprawy. 

•  Are there any benefits? •  Czy to ma jakieś korzyści? 

•  There are lots of wild animals in the 

mountains. 

•  W górach jest dużo dzikich zwierząt. 

•  There are things you have to pursue. •  Są rzeczy, które musisz realizować. 

•  There is no reason to do it. •  Nie ma powodu, aby to robić. 

•  There are some highlights from the 

musical. 

•  Oto kilka najwyraźniejszych utworów z 

musicalu. 

•  How many characters are there in the line? •  Ile znaków jest w linii? 

•  There are currently no needs. •  W chwili obecnej niczego nam nie trzeba. 

•  There are some other people there. •  Są tam jacyś inni ludzie. 

•  There is no doubt about it? •  Co do tego, nie ma wątpliwości? 

•  Is there any progress in this project? •  Czy jest jakiś postęp w tym projekcie? 

•  Are there any entertainment possibilities? •  Czy są tam jakieś możliwości rozrywki? 

•  Are there any legal restrictions? •  Czy są jakieś ograniczenia prawne? 

•  Is there any interaction between the parts? •  Czy między częściami jest jakaś 
interakcja? 

•  There is no need to change your clothes. •  Nie musisz zmieniać ubrania. Nie musisz 

się przebierać. 

•  There is a very thin layer at the top. •  Na wierzchu jest bardzo cienka warstwa. 

•  Is there another possibility? •  Czy jest tu inna możliwość? 

•  There are plenty of activities we can do. •  Istnieje wiele rzeczy, które możemy robić. 

•  Is there a way to prove it? •  Czy istnieje sposób, aby to udowodnić? 

•  There are some strawberry fields there. •  Są tam jakieś pola truskawkowe. 

•  There are at least fifty people. •  Jest tam co najmniej pięćdziesiąt osób. 

•  Are there any difficulties with it? •  Czy są z tym jakieś trudności? 

•  Is there an alternative solution? •  Czy istnieje alternatywne rozwiązanie? 
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•  There are three mistakes in this sentence. •  W tym zdaniu występują trzy błędy. 

•  There is no reply to it. •  Nie ma na to odpowiedzi. 

•  Are there any other requirements? •  Czy są jakieś inne wymagania? 

•  Is there a refrigerator in the kitchen? •  Czy w kuchni jest lodówka? 

•  There is a gap between what he says and 

what he does. 

•  Jest duża przepaść między tym, co mówi, 

a tym, co robi. 

•  There is a castle ruin on the hill. •  Na wzgórzu znajdują się ruiny zamku. 

•  There was an accident in the airport. •  Na lotnisku był wypadek. 

•  There is no point. •  To nie ma sensu. 

•  Who is there to blame? •  Kto jest winien? 

•  There are few houses in this street. •  Na tej ulicy jest mało domów. 

•  There is another problem. •  Tu jest inny problem. 

•  There are five people in the crew. •  Załoga, to pięć osób. 

•  There is a conference about world peace. •  Jest tam konferencja na temat światowego 

pokoju. 

•  There are consequences to this behaviour. •  Takie zachowanie ma konsekwencje. 

•  There are both white and blue collars. •  Są tam zarówno białe i niebieskie 

kołnierze. 

•  There is a transition period in progress. •  Właśnie trwa okres przejściowy. 

•  There are some tools we can use. •  Istnieje kilka narzędzi, z których możemy 

skorzystać. 

•  There are several people there. •  Jest tam kilka osób. 

•  I hope there is still a chance. •  Mam nadzieję, że wciąż jest szansa. 

•  There is nothing to lose. •  Nie ma nic do stracenia. 

•  There are some external influences. •  Istnieją pewne zewnętrzne wpływy. 

•  There is no point in resisting. •  Nie ma sensu się opierać. 
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Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE_karty 

There are some other people 

there. 
There is another problem. 

There are few houses in this 

street. 

There are some strawberry 

fields there. 
There is no point. 

There are several people 

there. 

How many orders are there 

to handle? 

There are at least fifty 

people. 
There is no reason to do it. 

Is there an alternative 

solution? 
Are there any benefits? 

Are there any entertainment 

possibilities? 

I hope there is still a chance. There is nothing to lose. 
Are there any legal 

restrictions? 

How many characters are 

there in the line? 

Is there any progress in this 

project? 

There are many duty-free 

shops. 
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Na tej ulicy jest mało 

domów. 
Tu jest inny problem. Są tam jacyś inni ludzie. 

Jest tam kilka osób. To nie ma sensu. 
Są tam jakieś pola 

truskawkowe. 

Nie ma powodu, aby to 

robić. 
Jest tam co najmniej 

pięćdziesiąt osób. 

Ile zamówień jest do 

wykonania? 

Czy są tam jakieś 
możliwości rozrywki? 

Czy to ma jakieś korzyści? 
Czy istnieje alternatywne 

rozwiązanie? 

Czy są jakieś ograniczenia 

prawne? 
Nie ma nic do stracenia. 

Mam nadzieję, że wciąż jest 

szansa. 

Jest tam wiele sklepów 

wolnocłowych. 

Czy jest jakiś postęp w tym 

projekcie? 
Ile znaków jest w linii? 
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There is a conference about 

world peace. 

There are five people in the 

crew. 

Are there any difficulties 

with it? 

There are lots of wild 

animals in the mountains. 

There is a gap between what 

he says and what he does. 

Is there a refrigerator in the 

kitchen? 

There are three mistakes in 

this sentence. 

There is no need to change 

your clothes. 

There are some external 

influences. 

Is there another possibility? 
There was an accident in the 

airport. 

Are there any other 

requirements? 

There is a castle ruin on the 

hill. 

There are consequences to 

this behaviour. 
There is no reply to it. 

There are some tools we can 

use. 
There are currently no needs. 

There are plenty of activities 

we can do. 
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Czy są z tym jakieś 
trudności? 

Załoga, to pięć osób. 
Jest tam konferencja na 

temat światowego pokoju. 

Czy w kuchni jest lodówka? 

Jest duża przepaść między 

tym, co mówi, a tym, co 

robi. 

W górach jest dużo dzikich 

zwierząt. 

Istnieją pewne zewnętrzne 

wpływy. 

Nie musisz zmieniać 
ubrania. Nie musisz się 

przebierać. 

W tym zdaniu występują trzy 

błędy. 

Czy są jakieś inne 

wymagania? 
Na lotnisku był wypadek. Czy jest tu inna możliwość? 

Nie ma na to odpowiedzi. 
Takie zachowanie ma 

konsekwencje. 

Na wzgórzu znajdują się 
ruiny zamku. 

Istnieje wiele rzeczy, które 

możemy robić. 
W chwili obecnej niczego 

nam nie trzeba. 

Istnieje kilka narzędzi, z 

których możemy skorzystać. 
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Is there a way to prove it? 
Is there any interaction 

between the parts? 
There is no doubt about it? 

There are some variations 

possible, but … 

There is a very thin layer at 

the top. 
Who is there to blame? 

There are both white and 

blue collars. 

There is a transition period 

in progress. 

There are things you have to 

pursue. 

There are some highlights 

from the musical. 

There are some indications 

of improvement. 
There is no point in resisting. 

-  -  -  

-  -  -  
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Co do tego, nie ma 

wątpliwości? 

Czy między częściami jest 

jakaś interakcja? 

Czy istnieje sposób, aby to 

udowodnić? 

Kto jest winien? 
Na wierzchu jest bardzo 

cienka warstwa. 

Możliwe są pewne odmiany, 

ale ... 

Są rzeczy, które musisz 

realizować. 
Właśnie trwa okres 

przejściowy. 

Są tam zarówno białe i 

niebieskie kołnierze. 

Nie ma sensu się opierać. 
Istnieją pewne oznaki 

poprawy. 

Oto kilka najwyraźniejszych 

utworów z musicalu. 
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Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE_test 

•  Nie ma nic do stracenia. ................................................................. 

•  To nie ma sensu. ................................................................. 

•  Czy to ma jakieś korzyści? ................................................................. 

•  Czy jest jakiś postęp w tym projekcie? ................................................................. 

•  Jest tam wiele sklepów wolnocłowych. ................................................................. 

•  Są tam jakieś pola truskawkowe. ................................................................. 

•  Istnieją pewne zewnętrzne wpływy. ................................................................. 

•  Kto jest winien? ................................................................. 

•  Czy są tam jakieś możliwości rozrywki? ................................................................. 

•  Na tej ulicy jest mało domów. ................................................................. 

•  Co do tego, nie ma wątpliwości? ................................................................. 

•  Tu jest inny problem. ................................................................. 

•  Nie musisz zmieniać ubrania. Nie musisz 

się przebierać. 
................................................................. 

•  Jest tam konferencja na temat światowego 

pokoju. 

................................................................. 

•  Ile zamówień jest do wykonania? ................................................................. 

•  W tym zdaniu występują trzy błędy. ................................................................. 

•  Są tam jacyś inni ludzie. ................................................................. 

•  Jest tam co najmniej pięćdziesiąt osób. ................................................................. 

•  Jest duża przepaść między tym, co mówi, 

a tym, co robi. 

................................................................. 

•  Czy istnieje alternatywne rozwiązanie? ................................................................. 

•  Są tam zarówno białe i niebieskie 

kołnierze. 

................................................................. 

•  Nie ma sensu się opierać. ................................................................. 

•  Czy są jakieś inne wymagania? ................................................................. 

•  Są rzeczy, które musisz realizować. ................................................................. 

•  Możliwe są pewne odmiany, ale ... ................................................................. 

•  W górach jest dużo dzikich zwierząt. ................................................................. 

•  Nie ma powodu, aby to robić. ................................................................. 

•  Istnieje wiele rzeczy, które możemy robić. ................................................................. 
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•  Na wierzchu jest bardzo cienka warstwa. ................................................................. 

•  Załoga, to pięć osób. ................................................................. 

•  Właśnie trwa okres przejściowy. ................................................................. 

•  Czy jest tu inna możliwość? ................................................................. 

•  W chwili obecnej niczego nam nie trzeba. ................................................................. 

•  Mam nadzieję, że wciąż jest szansa. ................................................................. 

•  Na wzgórzu znajdują się ruiny zamku. ................................................................. 

•  Czy są z tym jakieś trudności? ................................................................. 

•  Istnieją pewne oznaki poprawy. ................................................................. 

•  Takie zachowanie ma konsekwencje. ................................................................. 

•  Ile znaków jest w linii? ................................................................. 

•  Czy istnieje sposób, aby to udowodnić? ................................................................. 
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Lekcja 05_Konstrukcja THERE IS, THERE ARE_klucz 

•  Nie ma nic do stracenia. •  There is nothing to lose. 

•  To nie ma sensu. •  There is no point. 

•  Czy to ma jakieś korzyści? •  Are there any benefits? 

•  Czy jest jakiś postęp w tym projekcie? •  Is there any progress in this project? 

•  Jest tam wiele sklepów wolnocłowych. •  There are many duty-free shops. 

•  Są tam jakieś pola truskawkowe. •  There are some strawberry fields there. 

•  Istnieją pewne zewnętrzne wpływy. •  There are some external influences. 

•  Kto jest winien? •  Who is there to blame? 

•  Czy są tam jakieś możliwości rozrywki? •  Are there any entertainment possibilities? 

•  Na tej ulicy jest mało domów. •  There are few houses in this street. 

•  Co do tego, nie ma wątpliwości? •  There is no doubt about it? 

•  Tu jest inny problem. •  There is another problem. 

•  Nie musisz zmieniać ubrania. Nie musisz 

się przebierać. 
•  There is no need to change your clothes. 

•  Jest tam konferencja na temat światowego 

pokoju. 

•  There is a conference about world peace. 

•  Ile zamówień jest do wykonania? •  How many orders are there to handle? 

•  W tym zdaniu występują trzy błędy. •  There are three mistakes in this sentence. 

•  Są tam jacyś inni ludzie. •  There are some other people there. 

•  Jest tam co najmniej pięćdziesiąt osób. •  There are at least fifty people. 

•  Jest duża przepaść między tym, co mówi, 

a tym, co robi. 

•  There is a gap between what he says and 

what he does. 

•  Czy istnieje alternatywne rozwiązanie? •  Is there an alternative solution? 

•  Są tam zarówno białe i niebieskie 

kołnierze. 

•  There are both white and blue collars. 

•  Nie ma sensu się opierać. •  There is no point in resisting. 

•  Czy są jakieś inne wymagania? •  Are there any other requirements? 

•  Są rzeczy, które musisz realizować. •  There are things you have to pursue. 

•  Możliwe są pewne odmiany, ale ... •  There are some variations possible, but … 

•  W górach jest dużo dzikich zwierząt. •  There are lots of wild animals in the 

mountains. 

•  Nie ma powodu, aby to robić. •  There is no reason to do it. 
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•  Istnieje wiele rzeczy, które możemy robić. •  There are plenty of activities we can do. 

•  Na wierzchu jest bardzo cienka warstwa. •  There is a very thin layer at the top. 

•  Załoga, to pięć osób. •  There are five people in the crew. 

•  Właśnie trwa okres przejściowy. •  There is a transition period in progress. 

•  Czy jest tu inna możliwość? •  Is there another possibility? 

•  W chwili obecnej niczego nam nie trzeba. •  There are currently no needs. 

•  Mam nadzieję, że wciąż jest szansa. •  I hope there is still a chance. 

•  Na wzgórzu znajdują się ruiny zamku. •  There is a castle ruin on the hill. 

•  Czy są z tym jakieś trudności? •  Are there any difficulties with it? 

•  Istnieją pewne oznaki poprawy. •  There are some indications of 

improvement. 

•  Takie zachowanie ma konsekwencje. •  There are consequences to this behaviour. 

•  Ile znaków jest w linii? •  How many characters are there in the line? 

•  Czy istnieje sposób, aby to udowodnić? •  Is there a way to prove it? 
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031_Lekcja 06_czasownik LET_ Słownictwo - słuchaj!   

•  emphasize •  podkreślić 

•  ship •  statek 

•  gather •  zbierać się 

•  myself •  sam siebie, sam sobie 

•  schedule •  harmonogram 

•  pizza •  pizza 

•  let •  pozwolić 

•  goal •  cel 

•  exercise •  ćwiczenie 

•  train •  pociąg 

•  practical •  praktyczny 

•  tackle •  stawić czoła 

•  mall •  centrum handlowe 

•  secret •  sekret 

•  snow •  śnieg 

•  boy •  chłopak 

•  discuss •  omawiać 

•  beach •  plaża 

•  bag •  torba 

•  exercise •  ćwiczenie 

•  clear •  jasny 

•  swim •  pływać 

•  split •  dzielić 

•  find •  znaleźć 

•  assure •  zapewnić 

•  shelter •  schronienie 

•  afternoon •  popołudnie 

•  pray •  modlić się 

•  pass •  przejść 

•  together •  razem 
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•  bet •  Zakład 

•  celebration •  uroczystość 

•  examination •  egzamin 

•  trip •  wycieczka 

•  pass •  podać 

•  guess •  zgadywać 

•  sea •  morze 

•  roll •  wałkować 

•  remind •  przypominać 

 

032_Lekcja 06_czasownik LET_ Słownictwo - przetłumacz!   

•  pływać •  swim 

•  omawiać •  discuss 

•  egzamin •  examination 

•  pozwolić •  let 

•  plaża •  beach 

•  śnieg •  snow 

•  statek •  ship 

•  przejść •  pass 

•  ćwiczenie •  exercise 

•  popołudnie •  afternoon 

•  podkreślić •  emphasize 

•  chłopak •  boy 

•  pizza •  pizza 

•  wycieczka •  trip 

•  uroczystość •  celebration 

•  wałkować •  roll 

•  morze •  sea 

•  schronienie •  shelter 

•  modlić się •  pray 

•  centrum handlowe •  mall 
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•  sekret •  secret 

•  Zakład •  bet 

•  dzielić •  split 

•  stawić czoła •  tackle 

•  pociąg •  train 

•  jasny •  clear 

•  razem •  together 

•  harmonogram •  schedule 

•  zgadywać •  guess 

•  podać •  pass 

•  sam siebie, sam sobie •  myself 

•  zapewnić •  assure 

•  praktyczny •  practical 

•  zbierać się •  gather 

•  torba •  bag 

•  ćwiczenie •  exercise 

•  znaleźć •  find 

•  cel •  goal 

•  przypominać •  remind 
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033_Lekcja 06_czasownik LET_wyjaśnienie 
 

Czasownik LET stosujemy, by utworzyć rozkaz zbiorowy LET´S. 

 

Let us go!  Let´s go!  Chodźmy! 

Let us do it!  Let´s do it!  Zróbmy to! 

 

Negację rozkazu zbiorowego tworzymy poprzez dołączenie NOT przed czasownik 

znaczeniowy: 

 

Let´s not go!     Nie chodźmy! 

Let´s not do it!    Nie róbmy tego! 

 

LET stosujemy również do tworzenia standardowego rozkazu w brzmieniu niech mi…, 

pozwól mi…  

 

Przed czasownikiem znaczeniowym, który występuje w bezokoliczniku, nie ma cząstki TO 

 

Let me go home.    Pozwól mi pójść do domu. 

Let me help you.    Pozwól, że ci pomogę. 
Let me know.     Daj mi znać.  
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034_Lekcja 06_czasownik LET_ Ćwiczenia sprawdzające - słuchaj!   

•  Let us tackle that ASAP. •  Stawmy temu czoła tak szybko, jak to 

możliwe. 

•  Let me emphasize the fact, that … •  Pozwolę sobie podkreślić, że ... 

•  Let´s make a trip somewhere far. •  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Boys. Let´s get to it. •  Chłopaki. Weźmy się za to. Zróbmy to. 

•  Let me tell you a secret. •  Pozwól, że zdradzę ci sekret. 

•  Let me introduce myself. •  Pozwól, że się przedstawię. 

•  Let me carry your bag. •  Pozwól mi wziąć twoją torbę. 

•  Let´s have a celebration by the sea. •  Zróbmy uroczystość nad morzem. 

•  Let us pray. •  Módlmy się. 

•  Let´s have a celebration by the sea. •  Zróbmy uroczystość nad morzem. 

•  Let me guess. •  Niech zgadnę. 

•  Let me inform you, that … •  Pozwól, że poinformuję cię, że ... 

•  Let´s sail on a ship. •  Popłyńmy statkiem. 

•  Let´s go to the beach. •  Chodźmy na plażę. 

•  Let me give you a practical example. •  Pozwól, że podam ci praktyczny przykład. 

•  Let us split 50:50 •  Podzielmy się 50:50. 

•  Let´s go by train. •  Jedźmy pociągiem. 

•  Let it snow. •  Niech pada śnieg. 

•  Let me check my schedule. •  Pozwól mi sprawdzić mój harmonogram. 

•  Let us go swimming. •  Chodźmy popływać. 

•  Let´s do it together. •  Zróbmy to razem. 

•  Let me help you. •  Pozwól, że ci pomogę. 

•  Let´s roll •  Zróbmy to. Przewałkujmy to. 

•  Let´s achieve this goal. •  Osiągnijmy ten cel 

•  Let´s make a trip somewhere far. •  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let me assure you •  Pozwól, że cię zapewnię. 

•  Let us meet in the afternoon. •  Spotkajmy się po południu. 

•  Let me make it clear. •  Pozwól mi to wyjaśnić. 
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•  Let us find some shelter. •  Znajdźmy jakieś schronienie. 

•  Let´s find it on the map. •  Znajdźmy to na mapie. 

•  Let´s start the examination. •  Rozpocznijmy egzamin. 

•  Let´s go to the mall. •  Chodźmy do centrum handlowego. 

•  Let me pass, please. •  Pozwól mi przejść, proszę. 

•  Let´s have some pizza. •  Zjedzmy jakąś pizzę. 

•  Let us all gather here at five. •  Zbierzmy się tutaj wszyscy o piątej. 

•  Let us discuss it later. •  Omówmy to później. 

•  Let me introduce myself. •  Pozwól, że się przedstawię. 

•  Let us bet. •  Załóżmy się. 

•  Let´s go to the bar. •  Chodźmy do baru. 

•  Let me remind you that … •  Pozwolę sobie przypomnieć ci, że ... 

 

035_Lekcja 06_czasownik LET_ Ćwiczenia sprawdzające - przetłumacz!   

•  Niech pada śnieg. •  Let it snow. 

•  Chodźmy na plażę. •  Let´s go to the beach. 

•  Zróbmy to. Przewałkujmy to. •  Let´s roll 

•  Pozwól mi to wyjaśnić. •  Let me make it clear. 

•  Osiągnijmy ten cel •  Let´s achieve this goal. 

•  Jedźmy pociągiem. •  Let´s go by train. 

•  Podzielmy się 50:50. •  Let us split 50:50 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. •  Let´s have a celebration by the sea. 

•  Chodźmy do centrum handlowego. •  Let´s go to the mall. 

•  Niech zgadnę. •  Let me guess. 

•  Zróbmy to razem. •  Let´s do it together. 

•  Zjedzmy jakąś pizzę. •  Let´s have some pizza. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let´s make a trip somewhere far. 

•  Pozwól, że się przedstawię. •  Let me introduce myself. 

•  Pozwolę sobie podkreślić, że ... •  Let me emphasize the fact, that … 

•  Pozwól mi wziąć twoją torbę. •  Let me carry your bag. 
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•  Rozpocznijmy egzamin. •  Let´s start the examination. 

•  Zbierzmy się tutaj wszyscy o piątej. •  Let us all gather here at five. 

•  Chodźmy do baru. •  Let´s go to the bar. 

•  Popłyńmy statkiem. •  Let´s sail on a ship. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let´s make a trip somewhere far. 

•  Chłopaki. Weźmy się za to. Zróbmy to. •  Boys. Let´s get to it. 

•  Załóżmy się. •  Let us bet. 

•  Stawmy temu czoła tak szybko, jak to 

możliwe. 

•  Let us tackle that ASAP. 

•  Omówmy to później. •  Let us discuss it later. 

•  Pozwól, że ci pomogę. •  Let me help you. 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. •  Let´s have a celebration by the sea. 

•  Pozwól, że się przedstawię. •  Let me introduce myself. 

•  Znajdźmy jakieś schronienie. •  Let us find some shelter. 

•  Pozwól, że cię zapewnię. •  Let me assure you 

•  Pozwól, że poinformuję cię, że ... •  Let me inform you, that … 

•  Pozwól, że podam ci praktyczny przykład. •  Let me give you a practical example. 

•  Pozwól, że zdradzę ci sekret. •  Let me tell you a secret. 

•  Pozwól mi przejść, proszę. •  Let me pass, please. 

•  Chodźmy popływać. •  Let us go swimming. 

•  Spotkajmy się po południu. •  Let us meet in the afternoon. 

•  Pozwól mi sprawdzić mój harmonogram. •  Let me check my schedule. 

•  Módlmy się. •  Let us pray. 

•  Znajdźmy to na mapie. •  Let´s find it on the map. 

•  Pozwolę sobie przypomnieć ci, że ... •  Let me remind you that … 

 

036_Lekcja 06_czasownik LET_Wysluchaj po angielsku!   

•  Let us all gather here at five. •  Zbierzmy się tutaj wszyscy o piątej. 

•  Let´s start the examination. •  Rozpocznijmy egzamin. 

•  Let us pray. •  Módlmy się. 

•  Let us meet in the afternoon. •  Spotkajmy się po południu. 
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•  Let us find some shelter. •  Znajdźmy jakieś schronienie. 

•  Let´s find it on the map. •  Znajdźmy to na mapie. 

•  Let´s sail on a ship. •  Popłyńmy statkiem. 

•  Let us split 50:50 •  Podzielmy się 50:50. 

•  Let me check my schedule. •  Pozwól mi sprawdzić mój harmonogram. 

•  Let´s have a celebration by the sea. •  Zróbmy uroczystość nad morzem. 

•  Let´s go to the mall. •  Chodźmy do centrum handlowego. 

•  Let´s achieve this goal. •  Osiągnijmy ten cel 

•  Let me carry your bag. •  Pozwól mi wziąć twoją torbę. 

•  Let me assure you •  Pozwól, że cię zapewnię. 

•  Let´s make a trip somewhere far. •  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let´s go by train. •  Jedźmy pociągiem. 

•  Let me pass, please. •  Pozwól mi przejść, proszę. 

•  Let me emphasize the fact, that … •  Pozwolę sobie podkreślić, że ... 

•  Let me help you. •  Pozwól, że ci pomogę. 

•  Let´s have a celebration by the sea. •  Zróbmy uroczystość nad morzem. 

•  Let´s go to the beach. •  Chodźmy na plażę. 

•  Let´s do it together. •  Zróbmy to razem. 

•  Let´s make a trip somewhere far. •  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let me give you a practical example. •  Pozwól, że podam ci praktyczny przykład. 

•  Let´s have some pizza. •  Zjedzmy jakąś pizzę. 

•  Let it snow. •  Niech pada śnieg. 

•  Let´s roll •  Zróbmy to. Przewałkujmy to. 

•  Let us go swimming. •  Chodźmy popływać. 

•  Let me tell you a secret. •  Pozwól, że zdradzę ci sekret. 

•  Let me inform you, that … •  Pozwól, że poinformuję cię, że ... 

•  Let me guess. •  Niech zgadnę. 

•  Boys. Let´s get to it. •  Chłopaki. Weźmy się za to. Zróbmy to. 

•  Let me introduce myself. •  Pozwól, że się przedstawię. 

•  Let´s go to the bar. •  Chodźmy do baru. 
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•  Let me introduce myself. •  Pozwól, że się przedstawię. 

•  Let me make it clear. •  Pozwól mi to wyjaśnić. 

•  Let us discuss it later. •  Omówmy to później. 

•  Let us bet. •  Załóżmy się. 

•  Let us tackle that ASAP. •  Stawmy temu czoła tak szybko, jak to 

możliwe. 

•  Let me remind you that … •  Pozwolę sobie przypomnieć ci, że ... 
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Lekcja 06_czasownik LET_karty 

Let´s find it on the map. Let´s do it together. Let us discuss it later. 

Let´s make a trip somewhere 

far. 

Let me give you a practical 

example. 

Let´s have a celebration by 

the sea. 

Let us meet in the afternoon. Let´s go to the beach. Let´s go by train. 

Let´s go to the bar. Boys. Let´s get to it. Let it snow. 

Let´s have a celebration by 

the sea. 
Let me inform you, that … Let´s have some pizza. 

Let´s make a trip somewhere 

far. 
Let me help you. Let me make it clear. 
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Omówmy to później. Zróbmy to razem. Znajdźmy to na mapie. 

Zróbmy uroczystość nad 

morzem. 

Pozwól, że podam ci 

praktyczny przykład. 

Wybierzmy się na wycieczkę 
gdzieś daleko. 

Jedźmy pociągiem. Chodźmy na plażę. Spotkajmy się po południu. 

Niech pada śnieg. 
Chłopaki. Weźmy się za to. 

Zróbmy to. 
Chodźmy do baru. 

Zjedzmy jakąś pizzę. 
Pozwól, że poinformuję cię, 

że ... 

Zróbmy uroczystość nad 

morzem. 

Pozwól mi to wyjaśnić. Pozwól, że ci pomogę. 
Wybierzmy się na wycieczkę 

gdzieś daleko. 
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Let´s achieve this goal. Let me tell you a secret. Let me introduce myself. 

Let me pass, please. Let me guess. Let me introduce myself. 

Let´s go to the mall. Let me check my schedule. Let me carry your bag. 

Let us go swimming. Let´s roll Let´s start the examination. 

Let´s sail on a ship. 
Let me emphasize the fact, 

that … 
Let me assure you 

Let us all gather here at five. Let us bet. Let us find some shelter. 
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Pozwól, że się przedstawię. Pozwól, że zdradzę ci sekret. Osiągnijmy ten cel 

Pozwól, że się przedstawię. Niech zgadnę. Pozwól mi przejść, proszę. 

Pozwól mi wziąć twoją 
torbę. 

Pozwól mi sprawdzić mój 

harmonogram. 

Chodźmy do centrum 

handlowego. 

Rozpocznijmy egzamin. 
Zróbmy to. Przewałkujmy 

to. 
Chodźmy popływać. 

Pozwól, że cię zapewnię. 
Pozwolę sobie podkreślić, że 

... 
Popłyńmy statkiem. 

Znajdźmy jakieś schronienie. Załóżmy się. 
Zbierzmy się tutaj wszyscy o 

piątej. 
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Let us split 50:50 Let us tackle that ASAP. Let us pray. 

Let me remind you that … -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  
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Módlmy się. 
Stawmy temu czoła tak 

szybko, jak to możliwe. 
Podzielmy się 50:50. 

-  -  
Pozwolę sobie przypomnieć 

ci, że ... 
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Lekcja 06_czasownik LET_test 

•  Pozwól, że ci pomogę. ................................................................. 

•  Znajdźmy jakieś schronienie. ................................................................. 

•  Chodźmy do baru. ................................................................. 

•  Jedźmy pociągiem. ................................................................. 

•  Niech zgadnę. ................................................................. 

•  Zróbmy to razem. ................................................................. 

•  Chodźmy na plażę. ................................................................. 

•  Znajdźmy to na mapie. ................................................................. 

•  Pozwól, że poinformuję cię, że ... ................................................................. 

•  Pozwól mi wziąć twoją torbę. ................................................................. 

•  Pozwolę sobie podkreślić, że ... ................................................................. 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. ................................................................. 

•  Pozwól, że zdradzę ci sekret. ................................................................. 

•  Stawmy temu czoła tak szybko, jak to 

możliwe. 

................................................................. 

•  Pozwól mi przejść, proszę. ................................................................. 

•  Pozwól, że cię zapewnię. ................................................................. 

•  Pozwól, że się przedstawię. ................................................................. 

•  Popłyńmy statkiem. ................................................................. 

•  Chłopaki. Weźmy się za to. Zróbmy to. ................................................................. 

•  Załóżmy się. ................................................................. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

................................................................. 

•  Pozwól, że się przedstawię. ................................................................. 

•  Pozwól, że podam ci praktyczny przykład. ................................................................. 

•  Pozwól mi sprawdzić mój harmonogram. ................................................................. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

................................................................. 

•  Omówmy to później. ................................................................. 

•  Zbierzmy się tutaj wszyscy o piątej. ................................................................. 

•  Chodźmy popływać. ................................................................. 
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•  Podzielmy się 50:50. ................................................................. 

•  Niech pada śnieg. ................................................................. 

•  Spotkajmy się po południu. ................................................................. 

•  Rozpocznijmy egzamin. ................................................................. 

•  Chodźmy do centrum handlowego. ................................................................. 

•  Osiągnijmy ten cel ................................................................. 

•  Zjedzmy jakąś pizzę. ................................................................. 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. ................................................................. 

•  Zróbmy to. Przewałkujmy to. ................................................................. 

•  Módlmy się. ................................................................. 

•  Pozwolę sobie przypomnieć ci, że ... ................................................................. 

•  Pozwól mi to wyjaśnić. ................................................................. 
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Lekcja 06_czasownik LET_klucz 

•  Pozwól, że ci pomogę. •  Let me help you. 

•  Znajdźmy jakieś schronienie. •  Let us find some shelter. 

•  Chodźmy do baru. •  Let´s go to the bar. 

•  Jedźmy pociągiem. •  Let´s go by train. 

•  Niech zgadnę. •  Let me guess. 

•  Zróbmy to razem. •  Let´s do it together. 

•  Chodźmy na plażę. •  Let´s go to the beach. 

•  Znajdźmy to na mapie. •  Let´s find it on the map. 

•  Pozwól, że poinformuję cię, że ... •  Let me inform you, that … 

•  Pozwól mi wziąć twoją torbę. •  Let me carry your bag. 

•  Pozwolę sobie podkreślić, że ... •  Let me emphasize the fact, that … 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. •  Let´s have a celebration by the sea. 

•  Pozwól, że zdradzę ci sekret. •  Let me tell you a secret. 

•  Stawmy temu czoła tak szybko, jak to 

możliwe. 

•  Let us tackle that ASAP. 

•  Pozwól mi przejść, proszę. •  Let me pass, please. 

•  Pozwól, że cię zapewnię. •  Let me assure you 

•  Pozwól, że się przedstawię. •  Let me introduce myself. 

•  Popłyńmy statkiem. •  Let´s sail on a ship. 

•  Chłopaki. Weźmy się za to. Zróbmy to. •  Boys. Let´s get to it. 

•  Załóżmy się. •  Let us bet. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let´s make a trip somewhere far. 

•  Pozwól, że się przedstawię. •  Let me introduce myself. 

•  Pozwól, że podam ci praktyczny przykład. •  Let me give you a practical example. 

•  Pozwól mi sprawdzić mój harmonogram. •  Let me check my schedule. 

•  Wybierzmy się na wycieczkę gdzieś 
daleko. 

•  Let´s make a trip somewhere far. 

•  Omówmy to później. •  Let us discuss it later. 

•  Zbierzmy się tutaj wszyscy o piątej. •  Let us all gather here at five. 

•  Chodźmy popływać. •  Let us go swimming. 
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•  Podzielmy się 50:50. •  Let us split 50:50 

•  Niech pada śnieg. •  Let it snow. 

•  Spotkajmy się po południu. •  Let us meet in the afternoon. 

•  Rozpocznijmy egzamin. •  Let´s start the examination. 

•  Chodźmy do centrum handlowego. •  Let´s go to the mall. 

•  Osiągnijmy ten cel •  Let´s achieve this goal. 

•  Zjedzmy jakąś pizzę. •  Let´s have some pizza. 

•  Zróbmy uroczystość nad morzem. •  Let´s have a celebration by the sea. 

•  Zróbmy to. Przewałkujmy to. •  Let´s roll 

•  Módlmy się. •  Let us pray. 

•  Pozwolę sobie przypomnieć ci, że ... •  Let me remind you that … 

•  Pozwól mi to wyjaśnić. •  Let me make it clear. 
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037_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _ Słownictwo - 
słuchaj!   

•  deliberately •  samowolnie 

•  admire •  podziwiać 

•  arrange •  zorganizować 

•  approach •  zbliżyć się, podejść 

•  envy •  zazdrościć 

•  apply •  ubiegać się o pracę 

•  degree •  edukacja 

•  argument •  kłótnia 

•  initial •  wprowadzający 

•  lecture •  wykład 

•  suspicious •  podejrzany 

•  upon •  poniżej, wcześniej 

•  imagination •  pomysł, wyobrażenie 

•  literally •  naprawdę 

•  admire •  podziwiać 

•  apologize •  przepraszać 

•  confirm •  potwierdzić 

•  raise •  wychować 

•  announce •  ogłosić 

•  commit •  popełnić 

•  divide •  dzielić 

•  insist on •  nalegać na 

•  post •  stanowisko 

•  once •  raz 

•  divide •  podzielić 

•  struggle •  walka, potyczka 

•  explore •  badać 

•  by heart •  na pamięć 
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•  prevent •  zabronić 

•  swing •  huśtać się 

•  fail •  zawieść, nie udać się 

•  persuade •  przekonać 

•  hesitate •  wahać się 

•  persuade •  przekonać 

•  substantial •  ważny 

•  replace •  wymienić 

•  assignment •  zadanie 

•  require •  wymagać 

•  crash •  uderzyć 

•  acquire •  nabyć, zdobyć 

•  initially •  początkowo 

•  scratch •  drapać 

•  retire •  iść na emeryturę 

•  insist on •  nalegać na 

•  refuse •  odrzucić 

•  refuse •  odrzucać 

•  expand •  rozszerzać się, rozrastać się 

•  replace •  zastąpić 

•  include •  zawierać 

•  belong •  należeć 

•  award •  nagroda 

•  command •  dowództwo 

•  grand •  tysiąc 

•  post •  publikować coś 

•  approach •  podejście 

•  require •  wymagać 

•  announce •  ogłosić 

•  prize •  nagroda 

•  witness •  świadek 
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•  belong •  należeć 

•  apologize •  przeprosić 

•  hit •  trafić 

•  advance •  awansować 

•  consist of •  składać się z 

•  hesitate •  wahać się 

 

038_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _ Słownictwo - 
przetłumacz!   

•  odrzucić •  refuse 

•  podejrzany •  suspicious 

•  początkowo •  initially 

•  zabronić •  prevent 

•  walka, potyczka •  struggle 

•  edukacja •  degree 

•  wahać się •  hesitate 

•  poniżej, wcześniej •  upon 

•  przepraszać •  apologize 

•  podzielić •  divide 

•  zawierać •  include 

•  odrzucać •  refuse 

•  zadanie •  assignment 

•  wymagać •  require 

•  rozszerzać się, rozrastać się •  expand 

•  potwierdzić •  confirm 

•  należeć •  belong 

•  wykład •  lecture 

•  awansować •  advance 

•  wymienić •  replace 

•  podziwiać •  admire 

•  stanowisko •  post 
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•  wychować •  raise 

•  tysiąc •  grand 

•  zastąpić •  replace 

•  samowolnie •  deliberately 

•  świadek •  witness 

•  przeprosić •  apologize 

•  podziwiać •  admire 

•  zbliżyć się, podejść •  approach 

•  iść na emeryturę •  retire 

•  nalegać na •  insist on 

•  trafić •  hit 

•  ogłosić •  announce 

•  przekonać •  persuade 

•  popełnić •  commit 

•  raz •  once 

•  kłótnia •  argument 

•  dzielić •  divide 

•  drapać •  scratch 

•  dowództwo •  command 

•  uderzyć •  crash 

•  nagroda •  award 

•  nalegać na •  insist on 

•  nabyć, zdobyć •  acquire 

•  wymagać •  require 

•  składać się z •  consist of 

•  wprowadzający •  initial 

•  zawieść, nie udać się •  fail 

•  naprawdę •  literally 

•  przekonać •  persuade 

•  nagroda •  prize 

•  podejście •  approach 
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•  ważny •  substantial 

•  pomysł, wyobrażenie •  imagination 

•  ubiegać się o pracę •  apply 

•  ogłosić •  announce 

•  należeć •  belong 

•  publikować coś •  post 

•  zazdrościć •  envy 

•  badać •  explore 

•  zorganizować •  arrange 

•  na pamięć •  by heart 

•  huśtać się •  swing 

•  wahać się •  hesitate  
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039_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego   
 

Czasownik TO BE ma w czasie przeszłym dwie formy – WAS i WERE. Istnieje zasada, że 

gdy w czasie teraźniejszym jest IS, w czasie przeszłym jest WAS i tak samo jak w czasie 

teraźniejszym ARE, w czasie przeszłym jest WERE. 

 

I was  byłem 

You were byłeś 
He was on był 

She was ona była 

It was  to było 

We were byliśmy 

They were oni byli 

 

Negację tworzymy tak samo jak w czasie teraźniejszym za pomocą NOT 

 

I was not at home.   Nie byłem w domu 

 

Pytanie tworzymy – tak samo jak w czasie teraźniejszym – odwróceniem kolejności zaimka i 

czasownika. 

 

You were – Byłeś  Were you? Byłeś? 

 

Czas przeszły dla czasowników regularnych tworzymy za pomocą dołączenia końcówki– ed  

Ta końcówka ma dwa rodzaje wymowy. 

W sytuacji, gdy czasownik jest zakończony na inną spółgłoskę niż na D, końcówkę 
wymawiamy z T lub D: 

 

I ask  pytam się  I asked pytałem się 
I learn  uczę się  I learned uczyłem się 
I work  pracuję   I worked  pracowałem 

 

W odróżnieniu od czasowników regularnych, czasowniki nieregularne w czasie przeszłym 

mają formę nieregularną. 
 

Czasowniki nieregularne w większości podawane są w trzech formach: 

Pierwsza forma –  to do – bezokolicznik czasu teraźniejszego - robić 
Druga forma     did     forma czasu przeszłego 

Trzecia forma   done       strona bierna   

 

Więc jeżeli mamy czasownik nieregularny TO GO, WENT, GONE, czas przeszły stanowi 

druga forma WENT. 

 

I go to work. chodzę do pracy  I went to work.  Szedłem do pracy. 

 

Najlepiej nauczyć się wszystkich trzech form czasowników nieregularnych.  
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Jeżeli mamy utworzyć czas przeszły negacji lub pytania, to nie interesuje nas, czy czasownik 

jest regularny czy nieregularny. W przypadku negacji zdania lub pytania formę czasownika 

pomocniczego DO przenosimy do czasu przeszłego a czasownik znaczeniowy zostaje w 

czasie teraźniejszym.  

 

I don´t know.   Nie wiem.  I didn´t know. Nie wiedziałem. 

She doesn´t work.   Ona nie pracuje.         She didn´t work.  Nie pracowała. 

We don´t understand.  Nie rozumiemy.    We didn´t understand. Nie rozumieliśmy. 

 

Pytanie: 

Do you know?  Czy ty go znasz?  

Did you know him?  Czy ty go znałeś? 

 

Does she speak English?  Czy ona mówi po angielsku? 

Did she speak English?  Czy ona mówiła po angielsku?  

 

Do they work?    Czy oni pracują?   

Did they work?  Pracowali? 
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040_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _ Ćwiczenia 
sprawdzające - słuchaj!   

•  He did not refuse the offer. •  On nie odrzucił tej oferty. 

•  I did it once. •  Zrobiłem to raz. 

•  We did not admire it. •  Nie podziwialiśmy tego. 

•  It was just my imagination. •  To był tylko mój pomysł. 

•  I didn´t envy them. •  Nie zazdrościłem im. 

•  It was a substantial thing to do. •  To była ważna rzecz do zrobienia. 

•  There were some struggles in the border. •  Na granicach były jakieś potyczki. 

•  It didn´t belong to me. •  To nie należało do mnie. 

•  It cost five grands. •  Kosztowało to pięć tysięcy. 

•  Why did you require it? •  Dlaczego wymagałeś tego? 

•  What did it consist of? •  Z czego to się składało? 

•  He was a witness to an accident. •  On był świadkiem wypadku. 

•  Once upon a time there lived a king. •  Pewnego razu, przed wielu laty, żył jeden 

król. 

•  He won the prize. •  Wygrał tę nagrodę. 

•  Why didn´t you insist on it? •  Dlaczego na to nie nalegałeś? 

•  She scratched my arm. •  Ona podrapała moje ramię. 

•  Did he apply for the job? •  Czy ubiegał się o tę pracę? 

•  He learned it by heart. •  Nauczył się tego na pamięć. 

•  How did they divide the money? •  Jak podzielili sobie pieniądze? 

•  We had an argument. •  Pokłóciliśmy się. 

•  They did not approach me. •  Oni nie zbliżyli się do mnie. Oni nie 

podeszli do mnie. 

•  When did they announce it? •  Kiedy to ogłosili? 

•  He advanced to the following level. •  Awansował do następnego poziomu. 

•  It was a difficult assignment. •  To było trudne zadanie. 

•  He committed suicide. •  Popełnił samobójstwo. 

•  The party was in full swing. •  Impreza była w pełnym rozkwicie. 

•  He prevented me from doing it. •  Zabronił mi w zrobieniu tego. 

•  How did you arrange it? •  Jak to zorganizowałeś? 
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•  He retired in January. •  Odszedł na emeryturę w styczniu. 

•  When did they crash the car? •  Kiedy uderzyli w samochód? 

•  The company expanded in our country. •  Firma rozrosła się w naszym kraju. 

•  He did not replace it. •  On tego nie zastąpił. 

•  They got an award for the film. •  Dostali nagrodę za film. 

•  They were under my command. •  Oni byli pod moim dowództwem. 

•  I raised her on my own. •  Wychowałem ją sam. 

•  Did you hit the target? •  Czy trafiłeś w cel? 

•  Mission failed. •  Misja się nie udała. 

•  The initial ceremony was a great success. •  Ceremonia otwarcia okazała się wielkim 

sukcesem. 

•  He applied for this post. •  On wystąpił o to stanowisko. 

•  Did you confirm the booking? •  Czy potwierdziłeś rezerwację? 

•  Initially things seemed fine. •  Początkowo wszystko wydawało się w 

porządku. 

•  How did you persuade her? •  Jak ją przekonałeś? 

•  When did they post it? •  Kiedy to opublikowali? 

•  This was suspicious. •  To było podejrzane. 

•  Where did he get his degree? •  Gdzie on zdobył wykształcenie? 

•  Did she apologize? •  Czy ona przeprosiła? 

 

041_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _ Ćwiczenia 
sprawdzające - przetłumacz!   

•  Jak ją przekonałeś? •  How did you persuade her? 

•  Odszedł na emeryturę w styczniu. •  He retired in January. 

•  On tego nie zastąpił. •  He did not replace it. 

•  Wygrał tę nagrodę. •  He won the prize. 

•  To była ważna rzecz do zrobienia. •  It was a substantial thing to do. 

•  Zabronił mi w zrobieniu tego. •  He prevented me from doing it. 

•  To było trudne zadanie. •  It was a difficult assignment. 

•  Oni nie zbliżyli się do mnie. Oni nie 

podeszli do mnie. 

•  They did not approach me. 
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•  Ceremonia otwarcia okazała się wielkim 

sukcesem. 

•  The initial ceremony was a great success. 

•  Na granicach były jakieś potyczki. •  There were some struggles in the border. 

•  Kiedy to ogłosili? •  When did they announce it? 

•  Dlaczego na to nie nalegałeś? •  Why didn´t you insist on it? 

•  Nauczył się tego na pamięć. •  He learned it by heart. 

•  Nie podziwialiśmy tego. •  We did not admire it. 

•  Oni byli pod moim dowództwem. •  They were under my command. 

•  Pewnego razu, przed wielu laty, żył jeden 

król. 

•  Once upon a time there lived a king. 

•  Jak podzielili sobie pieniądze? •  How did they divide the money? 

•  Firma rozrosła się w naszym kraju. •  The company expanded in our country. 

•  Misja się nie udała. •  Mission failed. 

•  On nie odrzucił tej oferty. •  He did not refuse the offer. 

•  Zrobiłem to raz. •  I did it once. 

•  Ona podrapała moje ramię. •  She scratched my arm. 

•  Popełnił samobójstwo. •  He committed suicide. 

•  To nie należało do mnie. •  It didn´t belong to me. 

•  To było podejrzane. •  This was suspicious. 

•  Impreza była w pełnym rozkwicie. •  The party was in full swing. 

•  Kosztowało to pięć tysięcy. •  It cost five grands. 

•  On wystąpił o to stanowisko. •  He applied for this post. 

•  Dostali nagrodę za film. •  They got an award for the film. 

•  To był tylko mój pomysł. •  It was just my imagination. 

•  Kiedy uderzyli w samochód? •  When did they crash the car? 

•  Awansował do następnego poziomu. •  He advanced to the following level. 

•  Pokłóciliśmy się. •  We had an argument. 

•  Gdzie on zdobył wykształcenie? •  Where did he get his degree? 

•  Nie zazdrościłem im. •  I didn´t envy them. 

•  Czy trafiłeś w cel? •  Did you hit the target? 

•  Początkowo wszystko wydawało się w 

porządku. 

•  Initially things seemed fine. 
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•  Czy potwierdziłeś rezerwację? •  Did you confirm the booking? 

•  On był świadkiem wypadku. •  He was a witness to an accident. 

•  Kiedy to opublikowali? •  When did they post it? 

•  Wychowałem ją sam. •  I raised her on my own. 

•  Dlaczego wymagałeś tego? •  Why did you require it? 

•  Jak to zorganizowałeś? •  How did you arrange it? 

•  Czy ubiegał się o tę pracę? •  Did he apply for the job? 

•  Z czego to się składało? •  What did it consist of? 

•  Czy ona przeprosiła? •  Did she apologize? 

 

042_Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _Wysluchaj po 
angielsku!   

•  He won the prize. •  Wygrał tę nagrodę. 

•  He was a witness to an accident. •  On był świadkiem wypadku. 

•  There were some struggles in the border. •  Na granicach były jakieś potyczki. 

•  I didn´t envy them. •  Nie zazdrościłem im. 

•  It cost five grands. •  Kosztowało to pięć tysięcy. 

•  When did they post it? •  Kiedy to opublikowali? 

•  When did they announce it? •  Kiedy to ogłosili? 

•  When did they crash the car? •  Kiedy uderzyli w samochód? 

•  How did you arrange it? •  Jak to zorganizowałeś? 

•  I raised her on my own. •  Wychowałem ją sam. 

•  How did you persuade her? •  Jak ją przekonałeś? 

•  He prevented me from doing it. •  Zabronił mi w zrobieniu tego. 

•  He retired in January. •  Odszedł na emeryturę w styczniu. 

•  The initial ceremony was a great success. •  Ceremonia otwarcia okazała się wielkim 

sukcesem. 

•  He applied for this post. •  On wystąpił o to stanowisko. 

•  Why did you require it? •  Dlaczego wymagałeś tego? 

•  They were under my command. •  Oni byli pod moim dowództwem. 

•  It was just my imagination. •  To był tylko mój pomysł. 
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•  He did not refuse the offer. •  On nie odrzucił tej oferty. 

•  Where did he get his degree? •  Gdzie on zdobył wykształcenie? 

•  The company expanded in our country. •  Firma rozrosła się w naszym kraju. 

•  Did you confirm the booking? •  Czy potwierdziłeś rezerwację? 

•  Once upon a time there lived a king. •  Pewnego razu, przed wielu laty, żył jeden 

król. 

•  He did not replace it. •  On tego nie zastąpił. 

•  They did not approach me. •  Oni nie zbliżyli się do mnie. Oni nie 

podeszli do mnie. 

•  The party was in full swing. •  Impreza była w pełnym rozkwicie. 

•  It didn´t belong to me. •  To nie należało do mnie. 

•  It was a difficult assignment. •  To było trudne zadanie. 

•  Why didn´t you insist on it? •  Dlaczego na to nie nalegałeś? 

•  It was a substantial thing to do. •  To była ważna rzecz do zrobienia. 

•  They got an award for the film. •  Dostali nagrodę za film. 

•  What did it consist of? •  Z czego to się składało? 

•  We did not admire it. •  Nie podziwialiśmy tego. 

•  He committed suicide. •  Popełnił samobójstwo. 

•  This was suspicious. •  To było podejrzane. 

•  Did you hit the target? •  Czy trafiłeś w cel? 

•  We had an argument. •  Pokłóciliśmy się. 

•  He learned it by heart. •  Nauczył się tego na pamięć. 

•  Initially things seemed fine. •  Początkowo wszystko wydawało się w 

porządku. 

•  Mission failed. •  Misja się nie udała. 

•  I did it once. •  Zrobiłem to raz. 

•  How did they divide the money? •  Jak podzielili sobie pieniądze? 

•  She scratched my arm. •  Ona podrapała moje ramię. 

•  He advanced to the following level. •  Awansował do następnego poziomu. 

•  Did he apply for the job? •  Czy ubiegał się o tę pracę? 

•  Did she apologize? •  Czy ona przeprosiła? 
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Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _karty 

It was just my imagination. 
They were under my 

command. 

The initial ceremony was a 

great success. 

There were some struggles in 

the border. 
The party was in full swing. It was a difficult assignment. 

It was a substantial thing to 

do. 
This was suspicious. 

He was a witness to an 

accident. 

He applied for this post. 
He prevented me from doing 

it. 
Mission failed. 

Once upon a time there lived 

a king. 
He learned it by heart. I raised her on my own. 

He advanced to the 

following level. 

The company expanded in 

our country. 
Initially things seemed fine. 
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Ceremonia otwarcia okazała 

się wielkim sukcesem. 

Oni byli pod moim 

dowództwem. 
To był tylko mój pomysł. 

To było trudne zadanie. 
Impreza była w pełnym 

rozkwicie. 

Na granicach były jakieś 
potyczki. 

On był świadkiem wypadku. To było podejrzane. 
To była ważna rzecz do 

zrobienia. 

Misja się nie udała. 
Zabronił mi w zrobieniu 

tego. 
On wystąpił o to stanowisko. 

Wychowałem ją sam. Nauczył się tego na pamięć. 
Pewnego razu, przed wielu 

laty, żył jeden król. 

Początkowo wszystko 

wydawało się w porządku. 

Firma rozrosła się w naszym 

kraju. 

Awansował do następnego 

poziomu. 
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She scratched my arm. He retired in January. He committed suicide. 

I did it once. We had an argument. It cost five grands. 

They got an award for the 

film. 
He won the prize. When did they post it? 

Did you hit the target? Where did he get his degree? 
How did they divide the 

money? 

I didn´t envy them. How did you persuade her? We did not admire it. 

It didn´t belong to me. Did he apply for the job? Why did you require it? 
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Popełnił samobójstwo. 
Odszedł na emeryturę w 

styczniu. 
Ona podrapała moje ramię. 

Kosztowało to pięć tysięcy. Pokłóciliśmy się. Zrobiłem to raz. 

Kiedy to opublikowali? Wygrał tę nagrodę. Dostali nagrodę za film. 

Jak podzielili sobie 

pieniądze? 

Gdzie on zdobył 

wykształcenie? 
Czy trafiłeś w cel? 

Nie podziwialiśmy tego. Jak ją przekonałeś? Nie zazdrościłem im. 

Dlaczego wymagałeś tego? Czy ubiegał się o tę pracę? To nie należało do mnie. 
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How did you arrange it? When did they crash the car? They did not approach me. 

He did not refuse the offer. Why didn´t you insist on it? What did it consist of? 

Did you confirm the 

booking? 
He did not replace it. When did they announce it? 

Did she apologize? -  -  

-  -  -  

-  -  -  
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Oni nie zbliżyli się do mnie. 

Oni nie podeszli do mnie. 
Kiedy uderzyli w samochód? Jak to zorganizowałeś? 

Z czego to się składało? 
Dlaczego na to nie 

nalegałeś? 
On nie odrzucił tej oferty. 

Kiedy to ogłosili? On tego nie zastąpił. 
Czy potwierdziłeś 

rezerwację? 

-  -  Czy ona przeprosiła? 
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Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _test 

•  Pewnego razu, przed wielu laty, żył jeden 

król. 

................................................................. 

•  Początkowo wszystko wydawało się w 

porządku. 

................................................................. 

•  Dlaczego wymagałeś tego? ................................................................. 

•  Zabronił mi w zrobieniu tego. ................................................................. 

•  On był świadkiem wypadku. ................................................................. 

•  To był tylko mój pomysł. ................................................................. 

•  Pokłóciliśmy się. ................................................................. 

•  Czy ubiegał się o tę pracę? ................................................................. 

•  Na granicach były jakieś potyczki. ................................................................. 

•  Firma rozrosła się w naszym kraju. ................................................................. 

•  Z czego to się składało? ................................................................. 

•  Kiedy to opublikowali? ................................................................. 

•  Nie zazdrościłem im. ................................................................. 

•  Gdzie on zdobył wykształcenie? ................................................................. 

•  Nauczył się tego na pamięć. ................................................................. 

•  Zrobiłem to raz. ................................................................. 

•  Kosztowało to pięć tysięcy. ................................................................. 

•  To była ważna rzecz do zrobienia. ................................................................. 

•  Dlaczego na to nie nalegałeś? ................................................................. 

•  To nie należało do mnie. ................................................................. 

•  Ceremonia otwarcia okazała się wielkim 

sukcesem. 

................................................................. 

•  Ona podrapała moje ramię. ................................................................. 

•  Kiedy to ogłosili? ................................................................. 

•  On tego nie zastąpił. ................................................................. 

•  Impreza była w pełnym rozkwicie. ................................................................. 

•  Jak ją przekonałeś? ................................................................. 

•  Awansował do następnego poziomu. ................................................................. 

•  To było podejrzane. ................................................................. 
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•  To było trudne zadanie. ................................................................. 

•  Nie podziwialiśmy tego. ................................................................. 

•  Oni nie zbliżyli się do mnie. Oni nie 

podeszli do mnie. 

................................................................. 

•  On wystąpił o to stanowisko. ................................................................. 

•  Jak podzielili sobie pieniądze? ................................................................. 

•  Jak to zorganizowałeś? ................................................................. 

•  Misja się nie udała. ................................................................. 

•  Wychowałem ją sam. ................................................................. 

•  Czy potwierdziłeś rezerwację? ................................................................. 

•  Czy trafiłeś w cel? ................................................................. 

•  Oni byli pod moim dowództwem. ................................................................. 

•  Czy ona przeprosiła? ................................................................. 

•  Kiedy uderzyli w samochód? ................................................................. 

•  On nie odrzucił tej oferty. ................................................................. 

•  Odszedł na emeryturę w styczniu. ................................................................. 

•  Popełnił samobójstwo. ................................................................. 

•  Wygrał tę nagrodę. ................................................................. 

•  Dostali nagrodę za film. ................................................................. 
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Lekcja 07_Podsumowanie czasu przeszłego _klucz 

•  Pewnego razu, przed wielu laty, żył jeden 

król. 

•  Once upon a time there lived a king. 

•  Początkowo wszystko wydawało się w 

porządku. 

•  Initially things seemed fine. 

•  Dlaczego wymagałeś tego? •  Why did you require it? 

•  Zabronił mi w zrobieniu tego. •  He prevented me from doing it. 

•  On był świadkiem wypadku. •  He was a witness to an accident. 

•  To był tylko mój pomysł. •  It was just my imagination. 

•  Pokłóciliśmy się. •  We had an argument. 

•  Czy ubiegał się o tę pracę? •  Did he apply for the job? 

•  Na granicach były jakieś potyczki. •  There were some struggles in the border. 

•  Firma rozrosła się w naszym kraju. •  The company expanded in our country. 

•  Z czego to się składało? •  What did it consist of? 

•  Kiedy to opublikowali? •  When did they post it? 

•  Nie zazdrościłem im. •  I didn´t envy them. 

•  Gdzie on zdobył wykształcenie? •  Where did he get his degree? 

•  Nauczył się tego na pamięć. •  He learned it by heart. 

•  Zrobiłem to raz. •  I did it once. 

•  Kosztowało to pięć tysięcy. •  It cost five grands. 

•  To była ważna rzecz do zrobienia. •  It was a substantial thing to do. 

•  Dlaczego na to nie nalegałeś? •  Why didn´t you insist on it? 

•  To nie należało do mnie. •  It didn´t belong to me. 

•  Ceremonia otwarcia okazała się wielkim 

sukcesem. 

•  The initial ceremony was a great success. 

•  Ona podrapała moje ramię. •  She scratched my arm. 

•  Kiedy to ogłosili? •  When did they announce it? 

•  On tego nie zastąpił. •  He did not replace it. 

•  Impreza była w pełnym rozkwicie. •  The party was in full swing. 

•  Jak ją przekonałeś? •  How did you persuade her? 

•  Awansował do następnego poziomu. •  He advanced to the following level. 

•  To było podejrzane. •  This was suspicious. 
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•  To było trudne zadanie. •  It was a difficult assignment. 

•  Nie podziwialiśmy tego. •  We did not admire it. 

•  Oni nie zbliżyli się do mnie. Oni nie 

podeszli do mnie. 

•  They did not approach me. 

•  On wystąpił o to stanowisko. •  He applied for this post. 

•  Jak podzielili sobie pieniądze? •  How did they divide the money? 

•  Jak to zorganizowałeś? •  How did you arrange it? 

•  Misja się nie udała. •  Mission failed. 

•  Wychowałem ją sam. •  I raised her on my own. 

•  Czy potwierdziłeś rezerwację? •  Did you confirm the booking? 

•  Czy trafiłeś w cel? •  Did you hit the target? 

•  Oni byli pod moim dowództwem. •  They were under my command. 

•  Czy ona przeprosiła? •  Did she apologize? 

•  Kiedy uderzyli w samochód? •  When did they crash the car? 

•  On nie odrzucił tej oferty. •  He did not refuse the offer. 

•  Odszedł na emeryturę w styczniu. •  He retired in January. 

•  Popełnił samobójstwo. •  He committed suicide. 

•  Wygrał tę nagrodę. •  He won the prize. 

•  Dostali nagrodę za film. •  They got an award for the film. 
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043_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _ Słownictwo - słuchaj!   

•  yet •  jeszcze 

•  net •  czysty 

•  I have been •  byłem 

•  recently •  niedawno 

•  effective •  ważny, obowiązujący 

•  significantly •  znacząco 

•  face •  Twarz 

•  share •  udział, akcja 

•  retain •  zachować 

•  rise •  powstać 

•  bid •  oferta 

•  nation •  naród 

•  novel •  powieść 

•  decide •  decydować się 

•  speech •  przemówienie 

•  surgery •  operacja 

•  purple •  purpurowy 

•  movie •  film 

•  already •  już 

•  ultimately •  w końcu 

•  recover •  wyzdrowieć 

•  living •  mieszkanie 

•  product •  produkt 

•  list •  lista 

•  finance •  finanse 

•  sample •  próbka 

•  increase •  zwiększać, wzrastać 

•  despite •  pomimo 

•  fruit •  owoc 

•  shoe •  but 
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•  share •  dzielić 

•  industry •  przemysł 

•  decision •  decyzja 

•  regret •  żałować, przykrość 

•  receive •  otrzymać 

•  helpful •  pomocny 

•  level •  poziom 

•  script •  scenariusz 

 

044_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _ Słownictwo - 
przetłumacz!   

•  jeszcze •  yet 

•  mieszkanie •  living 

•  poziom •  level 

•  próbka •  sample 

•  purpurowy •  purple 

•  zwiększać, wzrastać •  increase 

•  przemówienie •  speech 

•  żałować, przykrość •  regret 

•  pomocny •  helpful 

•  udział, akcja •  share 

•  wyzdrowieć •  recover 

•  oferta •  bid 

•  operacja •  surgery 

•  Twarz •  face 

•  finanse •  finance 

•  już •  already 

•  powieść •  novel 

•  film •  movie 

•  owoc •  fruit 

•  otrzymać •  receive 
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•  niedawno •  recently 

•  naród •  nation 

•  zachować •  retain 

•  lista •  list 

•  przemysł •  industry 

•  decydować się •  decide 

•  czysty •  net 

•  dzielić •  share 

•  byłem •  I have been 

•  pomimo •  despite 

•  w końcu •  ultimately 

•  decyzja •  decision 

•  powstać •  rise 

•  ważny, obowiązujący •  effective 

•  but •  shoe 

•  produkt •  product 

•  znacząco •  significantly 

•  scenariusz •  script 
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045_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _wyjaśnienie 
 

Czas teraźniejszy dokonany tworzymy za pomocą podmiotu, czasownika pomocniczego 

HAVE oraz czasownika znaczeniowego w biernej/trzeciej formie czasownika.  

 

I have seen  Widziałem 

He has asked  Pytał się 
 

Negację tworzymy za pomocą NOT: 

 

I have not seen him.   I haven´t seen him.  Nie widziałam go. 

He has not asked.  He hasn´t asked.  Nie pytał. 

 

Pytanie tworzymy poprzez zamianę szyku w zdaniu oznajmującym.  

 

Have you seen him?   Czy go widziałeś? 

Has she asked?   Czy zapytała cię? 

 

Użycie: 

1) Stosujemy go, by opisać czynności dokonane w czasie przeszłym, których skutki są 

zauważalne i w teraźniejszości.   

 

I have brought the ice cream.It is on the table. Teraz przyniosłem lody, które są 

na stole.  

 

2) Stosujemy go dla czynności, które właśnie nastały (JUST) lub wcześniej niż się 

spodziewaliśmy (ALREADY).  

 

I have just spoken to him.  Właśnie z nim rozmawiałem.  

They have already arrived.  Już przyjechali. 

 

3) Kolejno w pytaniach, w których dowiadujemy się, czy jakaś czynność już nastała lub 

jeszcze nie nastała – za pomocą YET. 

 

Have they arrived yet?   Czy już przyjechali? 

Have you seen him yet?  Czy już go widziałeś? 

 

4) W przeczeniach, kiedy mówimy, że coś się jeszcze nie stało. Znów za pomocą YET. 

 

I haven´t seen him yet.  Jeszcze go nie widziałem. 
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046_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _ Ćwiczenia sprawdzające 
- słuchaj!   

•  They have ultimately done it. •  W końcu to zrobili. 

•  We have seen it recently. •  Widzieliśmy to niedawno. 

•  Have you seen "The King´s Speech"? •  Czy widziałeś "The King's Speech"? (Ten 

film ma polski tytuł: Jak zostać królem.) 

•  The price level has increased. •  Poziom cen wzrósł. 

•  Have you received the finance for the 

house? 

•  Czy masz już pieniądze na ten dom? 

•  He´s gone under a surgery. •  Przeszedł operację. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  You´ve been very helpful. •  Bardzo mi pomogłeś. 

•  Despite all the facts, I have decided to 

start. 

•  Pomimo wszystkich faktów, postanowiłem 

zacząć. 

•  Have you bought new shoes? •  Kupiłeś nowe buty? 

•  Have you read the novel? •  Czy czytałeś tę powieść? 

•  We have already met. •  Już się spotkaliśmy. 

•  Net income has increased. •  Czysty dochód wzrósł. 

•  Have you seen her face? •  Widziałeś jej twarz? 

•  Have you received my e-mail? •  Czy otrzymałeś już mojego maila? 

•  Have you eaten this fruit? •  Czy kiedykolwiek jadłeś ten owoc? 

•  Have you seen "The purple rose from 

Cairo"? 

•  Czy widziałeś "Purpurową różę z Kairu"? 

•  We have not met yet. •  Jeszcze się nie spotkaliśmy. 

•  Living standards have gone up. •  Standardy mieszkaniowe wzrosły. 

•  I have been to London many times. •  Byłem w Londynie wiele razy. 

•  Have you decided? •  Czy zdecydowałeś? Podjąłeś decyzję? 

•  Have you seen this product? •  Widziałeś ten produkt? 

•  Has he recovered from the injury? •  Czy on wyzdrowiał po swoim urazie? 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  The nation has risen against the occupants 

. 

•  Naród powstał przeciw okupantom. 
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•  Sales have increased. •  Sprzedaż wzrosła. 

•  He has worked in more industries. •  Pracował w kilku branżach. 

•  Have you seen this movie? •  Czy widziałeś ten film? 

•  The sales have significantly increased. •  Sprzedaż znacząco wzrosła. 

•  The regulation has been effective since 

last month. 

•  Rozporządzenie obowiązuje od zeszłego 

miesiąca. 

•  The city has retained its old time charm. •  Miasto zachowało swój starodawny urok. 

•  The share of immigrants has risen. •  Wzrósł udział imigrantów. 

•  Have you made a decision? •  Czy podjąłeś decyzję? 

•  We have received your samples. •  Otrzymaliśmy Twoje próbki. 

•  Have you heard about "Schindler´s list"? •  Czy słyszałeś o "Liście Schindlera"? 

•  Have you read the script? •  Czytałeś scenariusz? 

 

047_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _ Ćwiczenia sprawdzające 
- przetłumacz!   

•  Przeszedł operację. •  He´s gone under a surgery. 

•  Standardy mieszkaniowe wzrosły. •  Living standards have gone up. 

•  Czy zdecydowałeś? Podjąłeś decyzję? •  Have you decided? 

•  Czy widziałeś "Purpurową różę z Kairu"? •  Have you seen "The purple rose from 

Cairo"? 

•  Bardzo mi pomogłeś. •  You´ve been very helpful. 

•  W końcu to zrobili. •  They have ultimately done it. 

•  Miasto zachowało swój starodawny urok. •  The city has retained its old time charm. 

•  Czy podjąłeś decyzję? •  Have you made a decision? 

•  Już się spotkaliśmy. •  We have already met. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Pomimo wszystkich faktów, postanowiłem 

zacząć. 
•  Despite all the facts, I have decided to 

start. 

•  Czy widziałeś ten film? •  Have you seen this movie? 

•  Kupiłeś nowe buty? •  Have you bought new shoes? 

•  Widziałeś jej twarz? •  Have you seen her face? 
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•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Czy kiedykolwiek jadłeś ten owoc? •  Have you eaten this fruit? 

•  Wzrósł udział imigrantów. •  The share of immigrants has risen. 

•  Widziałeś ten produkt? •  Have you seen this product? 

•  Rozporządzenie obowiązuje od zeszłego 

miesiąca. 

•  The regulation has been effective since 

last month. 

•  Czy słyszałeś o "Liście Schindlera"? •  Have you heard about "Schindler´s list"? 

•  Pracował w kilku branżach. •  He has worked in more industries. 

•  Naród powstał przeciw okupantom. •  The nation has risen against the occupants 

. 

•  Sprzedaż wzrosła. •  Sales have increased. 

•  Widzieliśmy to niedawno. •  We have seen it recently. 

•  Jeszcze się nie spotkaliśmy. •  We have not met yet. 

•  Czy czytałeś tę powieść? •  Have you read the novel? 

•  Czy on wyzdrowiał po swoim urazie? •  Has he recovered from the injury? 

•  Poziom cen wzrósł. •  The price level has increased. 

•  Czysty dochód wzrósł. •  Net income has increased. 

•  Czy widziałeś "The King's Speech"? (Ten 

film ma polski tytuł: Jak zostać królem.) 

•  Have you seen "The King´s Speech"? 

•  Byłem w Londynie wiele razy. •  I have been to London many times. 

•  Czy masz już pieniądze na ten dom? •  Have you received the finance for the 

house? 

•  Czy otrzymałeś już mojego maila? •  Have you received my e-mail? 

•  Otrzymaliśmy Twoje próbki. •  We have received your samples. 

•  Sprzedaż znacząco wzrosła. •  The sales have significantly increased. 

•  Czytałeś scenariusz? •  Have you read the script? 

 

048_Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _Wysluchaj po angielsku!   

•  Have you seen "The King´s Speech"? •  Czy widziałeś "The King's Speech"? (Ten 

film ma polski tytuł: Jak zostać królem.) 

•  Have you seen this movie? •  Czy widziałeś ten film? 

•  Have you made a decision? •  Czy podjąłeś decyzję? 
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•  Sales have increased. •  Sprzedaż wzrosła. 

•  Have you read the novel? •  Czy czytałeś tę powieść? 

•  The regulation has been effective since 

last month. 

•  Rozporządzenie obowiązuje od zeszłego 

miesiąca. 

•  Have you eaten this fruit? •  Czy kiedykolwiek jadłeś ten owoc? 

•  The nation has risen against the occupants 

. 

•  Naród powstał przeciw okupantom. 

•  Have you decided? •  Czy zdecydowałeś? Podjąłeś decyzję? 

•  The city has retained its old time charm. •  Miasto zachowało swój starodawny urok. 

•  Living standards have gone up. •  Standardy mieszkaniowe wzrosły. 

•  The price level has increased. •  Poziom cen wzrósł. 

•  He´s gone under a surgery. •  Przeszedł operację. 

•  Despite all the facts, I have decided to 

start. 

•  Pomimo wszystkich faktów, postanowiłem 

zacząć. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  We have not met yet. •  Jeszcze się nie spotkaliśmy. 

•  We have already met. •  Już się spotkaliśmy. 

•  Have you heard about "Schindler´s list"? •  Czy słyszałeś o "Liście Schindlera"? 

•  Have you seen "The purple rose from 

Cairo"? 

•  Czy widziałeś "Purpurową różę z Kairu"? 

•  They have ultimately done it. •  W końcu to zrobili. 

•  You´ve been very helpful. •  Bardzo mi pomogłeś. 

•  Have you received the finance for the 

house? 

•  Czy masz już pieniądze na ten dom? 

•  We have received your samples. •  Otrzymaliśmy Twoje próbki. 

•  Have you seen this product? •  Widziałeś ten produkt? 

•  The sales have significantly increased. •  Sprzedaż znacząco wzrosła. 

•  Has he recovered from the injury? •  Czy on wyzdrowiał po swoim urazie? 

•  We have seen it recently. •  Widzieliśmy to niedawno. 

•  The share of immigrants has risen. •  Wzrósł udział imigrantów. 

•  Net income has increased. •  Czysty dochód wzrósł. 

•  I have been to London many times. •  Byłem w Londynie wiele razy. 
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•  Have you seen her face? •  Widziałeś jej twarz? 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  Have you bought new shoes? •  Kupiłeś nowe buty? 

•  Have you received my e-mail? •  Czy otrzymałeś już mojego maila? 

•  He has worked in more industries. •  Pracował w kilku branżach. 

•  Have you read the script? •  Czytałeś scenariusz?  
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Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _karty 

Have you seen this product? 
He has worked in more 

industries. 
Have you seen her face? 

Living standards have gone 

up. 
Have you eaten this fruit? 

Have you received the 

finance for the house? 

Have you bought new shoes? 
I have been to London many 

times. 

Have you heard about 

"Schindler´s list"? 

The price level has 

increased. 
Sales have increased. Have you seen this movie? 

We have already met. We have not met yet. 
The regulation has been 

effective since last month. 

Have you decided? 
The share of immigrants has 

risen. 
Have you made a decision? 
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Widziałeś jej twarz? Pracował w kilku branżach. Widziałeś ten produkt? 

Czy masz już pieniądze na 

ten dom? 

Czy kiedykolwiek jadłeś ten 

owoc? 

Standardy mieszkaniowe 

wzrosły. 

Czy słyszałeś o "Liście 

Schindlera"? 

Byłem w Londynie wiele 

razy. 
Kupiłeś nowe buty? 

Czy widziałeś ten film? Sprzedaż wzrosła. Poziom cen wzrósł. 

Rozporządzenie obowiązuje 

od zeszłego miesiąca. 
Jeszcze się nie spotkaliśmy. Już się spotkaliśmy. 

Czy podjąłeś decyzję? Wzrósł udział imigrantów. 
Czy zdecydowałeś? Podjąłeś 

decyzję? 
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You´ve been very helpful. Have you read the novel? 
We have received your 

samples. 

Has he recovered from the 

injury? 
He´s gone under a surgery. 

The nation has risen against 

the occupants . 

Have you received my e-

mail? 

Despite all the facts, I have 

decided to start. 
They have ultimately done it. 

We have seen it recently. Net income has increased. 
The sales have significantly 

increased. 

The city has retained its old 

time charm. 

Have you seen "The King´s 

Speech"? 

Have you seen "The purple 

rose from Cairo"? 

We regret to inform you that 

your application has been 

refused. 

We regret to inform you that 

your application has been 

refused. 

Have you read the script? 
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Otrzymaliśmy Twoje próbki. Czy czytałeś tę powieść? Bardzo mi pomogłeś. 

Naród powstał przeciw 

okupantom. 
Przeszedł operację. 

Czy on wyzdrowiał po 

swoim urazie? 

W końcu to zrobili. 
Pomimo wszystkich faktów, 

postanowiłem zacząć. 
Czy otrzymałeś już mojego 

maila? 

Sprzedaż znacząco wzrosła. Czysty dochód wzrósł. Widzieliśmy to niedawno. 

Czy widziałeś "Purpurową 
różę z Kairu"? 

Czy widziałeś "The King's 

Speech"? (Ten film ma 

polski tytuł: Jak zostać 
królem.) 

Miasto zachowało swój 

starodawny urok. 

Czytałeś scenariusz? 

Z przykrością informujemy, 

że Twój wniosek został 

odrzucony. 

Z przykrością informujemy, 

że Twój wniosek został 

odrzucony. 
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Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _test 

•  Czy podjąłeś decyzję? ................................................................. 

•  Miasto zachowało swój starodawny urok. ................................................................. 

•  Czy zdecydowałeś? Podjąłeś decyzję? ................................................................. 

•  Otrzymaliśmy Twoje próbki. ................................................................. 

•  Czy słyszałeś o "Liście Schindlera"? ................................................................. 

•  Kupiłeś nowe buty? ................................................................. 

•  Bardzo mi pomogłeś. ................................................................. 

•  Pracował w kilku branżach. ................................................................. 

•  Czy widziałeś ten film? ................................................................. 

•  Byłem w Londynie wiele razy. ................................................................. 

•  Czy otrzymałeś już mojego maila? ................................................................. 

•  Czy kiedykolwiek jadłeś ten owoc? ................................................................. 

•  Czy czytałeś tę powieść? ................................................................. 

•  Przeszedł operację. ................................................................. 

•  Widziałeś ten produkt? ................................................................. 

•  Poziom cen wzrósł. ................................................................. 

•  Czy widziałeś "The King's Speech"? (Ten 

film ma polski tytuł: Jak zostać królem.) 

................................................................. 

•  Standardy mieszkaniowe wzrosły. ................................................................. 

•  Czy on wyzdrowiał po swoim urazie? ................................................................. 

•  Sprzedaż znacząco wzrosła. ................................................................. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

................................................................. 

•  Czy masz już pieniądze na ten dom? ................................................................. 

•  Czysty dochód wzrósł. ................................................................. 

•  Naród powstał przeciw okupantom. ................................................................. 

•  Rozporządzenie obowiązuje od zeszłego 

miesiąca. 

................................................................. 

•  Już się spotkaliśmy. ................................................................. 

•  Jeszcze się nie spotkaliśmy. ................................................................. 

•  Czytałeś scenariusz? ................................................................. 
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•  Sprzedaż wzrosła. ................................................................. 

•  Widzieliśmy to niedawno. ................................................................. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

................................................................. 

•  W końcu to zrobili. ................................................................. 

•  Wzrósł udział imigrantów. ................................................................. 

•  Widziałeś jej twarz? ................................................................. 

•  Czy widziałeś "Purpurową różę z Kairu"? ................................................................. 

•  Pomimo wszystkich faktów, postanowiłem 

zacząć. 
................................................................. 
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Lekcja 08_ Czas teraźniejszy dokonany _klucz 

•  Czy podjąłeś decyzję? •  Have you made a decision? 

•  Miasto zachowało swój starodawny urok. •  The city has retained its old time charm. 

•  Czy zdecydowałeś? Podjąłeś decyzję? •  Have you decided? 

•  Otrzymaliśmy Twoje próbki. •  We have received your samples. 

•  Czy słyszałeś o "Liście Schindlera"? •  Have you heard about "Schindler´s list"? 

•  Kupiłeś nowe buty? •  Have you bought new shoes? 

•  Bardzo mi pomogłeś. •  You´ve been very helpful. 

•  Pracował w kilku branżach. •  He has worked in more industries. 

•  Czy widziałeś ten film? •  Have you seen this movie? 

•  Byłem w Londynie wiele razy. •  I have been to London many times. 

•  Czy otrzymałeś już mojego maila? •  Have you received my e-mail? 

•  Czy kiedykolwiek jadłeś ten owoc? •  Have you eaten this fruit? 

•  Czy czytałeś tę powieść? •  Have you read the novel? 

•  Przeszedł operację. •  He´s gone under a surgery. 

•  Widziałeś ten produkt? •  Have you seen this product? 

•  Poziom cen wzrósł. •  The price level has increased. 

•  Czy widziałeś "The King's Speech"? (Ten 

film ma polski tytuł: Jak zostać królem.) 

•  Have you seen "The King´s Speech"? 

•  Standardy mieszkaniowe wzrosły. •  Living standards have gone up. 

•  Czy on wyzdrowiał po swoim urazie? •  Has he recovered from the injury? 

•  Sprzedaż znacząco wzrosła. •  The sales have significantly increased. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  Czy masz już pieniądze na ten dom? •  Have you received the finance for the 

house? 

•  Czysty dochód wzrósł. •  Net income has increased. 

•  Naród powstał przeciw okupantom. •  The nation has risen against the occupants 

. 

•  Rozporządzenie obowiązuje od zeszłego 

miesiąca. 

•  The regulation has been effective since 

last month. 

•  Już się spotkaliśmy. •  We have already met. 

•  Jeszcze się nie spotkaliśmy. •  We have not met yet. 
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•  Czytałeś scenariusz? •  Have you read the script? 

•  Sprzedaż wzrosła. •  Sales have increased. 

•  Widzieliśmy to niedawno. •  We have seen it recently. 

•  Z przykrością informujemy, że Twój 

wniosek został odrzucony. 

•  We regret to inform you that your 

application has been refused. 

•  W końcu to zrobili. •  They have ultimately done it. 

•  Wzrósł udział imigrantów. •  The share of immigrants has risen. 

•  Widziałeś jej twarz? •  Have you seen her face? 

•  Czy widziałeś "Purpurową różę z Kairu"? •  Have you seen "The purple rose from 

Cairo"? 

•  Pomimo wszystkich faktów, postanowiłem 

zacząć. 
•  Despite all the facts, I have decided to 

start. 
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049_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _ Słownictwo - słuchaj!   

•  rest •  odpoczywać 

•  extend •  poszerzać 

•  generate •  wytworzyć 

•  consult •  konsultować 

•  blood •  krew 

•  avoid •  uniknąć 

•  due to •  z powodu 

•  dark •  ciemny 

•  damage •  uszkodzenie, szkoda 

•  I could •  mogłem, mógłbym 

•  ought to •  powinien 

•  door •  drzwi 

•  therefore •  dlatego 

•  respect •  szacunek 

•  warm •  ciepły 

•  tie •  krawat 

•  react •  reagować 

•  obtain •  uzyskać 

•  local •  lokalny, miejscowy, tutejszy 

•  treat •  traktować, poradzić sobie z czymś 

•  chocolate •  czekolada 

•  kill •  zabić 

•  tip •  napiwek 

•  recent •  niedawny 

•  describe •  opisać 

•  aside •  na bok 

•  difficult •  trudny 

•  network •  sieć 

•  brush •  szczotka 

•  shake •  potrząsnąć 
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•  stick •  trzymaj się czegoś, trzymaj się 

•  appreciate •  doceniać, być wdzięczny 

•  debt •  dług 

•  sleep •  spać 

•  profit •  zysk 

•  essay •  esej, artykuł 

•  I should •  powinienem 

•  moreover •  ponadto 

 

050_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _ Słownictwo - przetłumacz!   

•  wytworzyć •  generate 

•  odpoczywać •  rest 

•  trzymaj się czegoś, trzymaj się •  stick 

•  krawat •  tie 

•  uzyskać •  obtain 

•  zysk •  profit 

•  doceniać, być wdzięczny •  appreciate 

•  krew •  blood 

•  lokalny, miejscowy, tutejszy •  local 

•  traktować, poradzić sobie z czymś •  treat 

•  konsultować •  consult 

•  sieć •  network 

•  szczotka •  brush 

•  z powodu •  due to 

•  spać •  sleep 

•  uszkodzenie, szkoda •  damage 

•  szacunek •  respect 

•  powinienem •  I should 

•  drzwi •  door 

•  esej, artykuł •  essay 

•  ciemny •  dark 
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•  opisać •  describe 

•  reagować •  react 

•  zabić •  kill 

•  dlatego •  therefore 

•  mogłem, mógłbym •  I could 

•  uniknąć •  avoid 

•  niedawny •  recent 

•  dług •  debt 

•  napiwek •  tip 

•  czekolada •  chocolate 

•  ciepły •  warm 

•  trudny •  difficult 

•  powinien •  ought to 

•  poszerzać •  extend 

•  potrząsnąć •  shake 

•  na bok •  aside 

•  ponadto •  moreover 
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051_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający 
 

W języku angielskim tryb przypuszczający tworzymy za pomocą trzech form 

przypuszczających:   

 

WOULD  znaczy  by 

 

SHOULD   znaczy   miałby 

 

i 

 

COULD   znaczy   mógłby 

 

Formy przypuszczające w zdaniach zachowują się tak, jak czasowniki modalne.  

W zdaniach twierdzących stawiamy je pomiędzy podmiotem i orzeczeniem.  

 

I would do it     Zrobiłbym to.  

 

We should help him.   Powinniśmy mu pomóc.  

 

They could wait.   Mogliby poczekać. 
 

Negację tworzymy stosując NOT. Często używamy form ściągniętych WOULDN´T, 

SHOULDN´T i COULDN´T. 
 

I would not wait /I wouldn´t wait.      Nie chciałbym czekać.  
 

You should not ask./ You shouldn´t ask.    Nie powinniście się pytać. 
 

They could not bring it./They couldn´t bring it.   Nie mogliby tego przynieść.  
 

Pytanie tworzymy zmieniając szyk w zdaniu oznajmującym tak, jak na przykład u czasownika 

być.   
 

Would you help him?     Czy mógłbyś mu pomóc? 

 

Could I ask her?     Czy mógłbym się jej zapytać? 

 

Should I stay or should I go?  Czy powinienem zostać, czy powinienem iść? 
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052_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _ Ćwiczenia sprawdzające - 
słuchaj!   

•  How should we react to this? •  Jak powinniśmy na to zareagować? 

•  You should consult it first. •  Powinieneś najpierw to skonsultować. 

•  You should not buy a second hand car. •  Nie powinieneś kupować używanego 

samochodu (samochodu z drugiej ręki). 

•  We should discuss the recent 

development. 

•  Powinniśmy omówić niedawny rozwój. 

•  You should put some money aside. •  Powinieneś odłożyć trochę pieniędzy na 

bok. 

•  Could it ever generate a profit? •  Czy to może kiedykolwiek przynieść 
(wytworzyć) zysk? 

•  How would you describe it? •  Jak byś to opisał? 

•  You should get some sleep. •  Powinieneś się trochę przespać. 

•  We should clean the table. •  Powinniśmy wyczyścić stół. 

•  Could you close the door? •  Czy możesz zamknąć te drzwi? 

•  And therefore we should wait •  I dlatego powinniśmy poczekać 

•  We should pay the debts first. •  Najpierw powinniśmy spłacić długi. 

•  We ought to do it. •  Powinniśmy to zrobić. 

•  Where should we submit the essay? •  Gdzie powinniśmy przesłać ten esej? 

•  Should I wear a tie? •  Czy powinienem mieć krawat? 

•  We should stick to these rules. •  Powinniśmy trzymać się tych zasad. 

•  It could be difficult. •  To by mogło być trudne. 

•  How would you treat the problem? •  Jak poradziłbyś sobie z tym problemem? 

•  We should make some profit on that. •  Powinniśmy na tym coś zarobić. 

•  What should I add? •  Co powinienem dodać? 

•  You should shake hands. •  Powinniście uścisnąć dłonie i potrząść 
rękami. 

•  You should show some respect. •  Powinieneś okazywać szacunek. 

•  I could do it. •  Mogłem to zrobić. Mógłbym to zrobić. 

•  It´s already dark. We should go. •  Już jest ciemno. Powinniśmy iść. 

•  I would really appreciate if •  Naprawdę byłbym wdzięczny, gdyby … 

•  You should avoid drinking alcohol. •  Powinieneś unikać picia alkoholu. 
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•  I should stay at home. •  Powinienem zostać w domu. 

•  Social networks should bring people 

closer. 

•  Sieci społecznościowe powinny zbliżać 
ludzi. 

•  You should pay the damage. •  Powinieneś zapłacić za szkody. 

•  You should leave some tip. •  Powinieneś zostawić jakiś napiwek. 

•  Nice warm cup of coffee would be great. •  Dobra filiżanka ciepłej kawy byłaby 

świetna. 

•  You should try local wine. •  Powinieneś skosztować tutejszego wina. 

•  You should obtain her permission. •  Powinieneś uzyskać jej pozwolenie. 

•  Due to the bad weather we couldn´t go 

out. 

•  Nie mogliśmy wyjść z powodu złej 

pogody. 

•  How could we extend the supplies? •  Jak możemy poszerzyć dostawy? 

 

053_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _ Ćwiczenia sprawdzające - 
przetłumacz!   

•  Powinniśmy to zrobić. •  We ought to do it. 

•  Powinniśmy na tym coś zarobić. •  We should make some profit on that. 

•  Powinieneś unikać picia alkoholu. •  You should avoid drinking alcohol. 

•  Najpierw powinniśmy spłacić długi. •  We should pay the debts first. 

•  Powinniśmy trzymać się tych zasad. •  We should stick to these rules. 

•  Powinieneś skosztować tutejszego wina. •  You should try local wine. 

•  Powinieneś uzyskać jej pozwolenie. •  You should obtain her permission. 

•  I dlatego powinniśmy poczekać •  And therefore we should wait 

•  Czy to może kiedykolwiek przynieść 
(wytworzyć) zysk? 

•  Could it ever generate a profit? 

•  Powinniśmy omówić niedawny rozwój. •  We should discuss the recent 

development. 

•  Powinieneś się trochę przespać. •  You should get some sleep. 

•  Czy powinienem mieć krawat? •  Should I wear a tie? 

•  Gdzie powinniśmy przesłać ten esej? •  Where should we submit the essay? 

•  Powinieneś okazywać szacunek. •  You should show some respect. 

•  Co powinienem dodać? •  What should I add? 

•  To by mogło być trudne. •  It could be difficult. 
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•  Czy możesz zamknąć te drzwi? •  Could you close the door? 

•  Jak powinniśmy na to zareagować? •  How should we react to this? 

•  Jak poradziłbyś sobie z tym problemem? •  How would you treat the problem? 

•  Jak byś to opisał? •  How would you describe it? 

•  Dobra filiżanka ciepłej kawy byłaby 

świetna. 

•  Nice warm cup of coffee would be great. 

•  Powinieneś zapłacić za szkody. •  You should pay the damage. 

•  Już jest ciemno. Powinniśmy iść. •  It´s already dark. We should go. 

•  Powinniśmy wyczyścić stół. •  We should clean the table. 

•  Powinieneś najpierw to skonsultować. •  You should consult it first. 

•  Powinniście uścisnąć dłonie i potrząść 
rękami. 

•  You should shake hands. 

•  Sieci społecznościowe powinny zbliżać 
ludzi. 

•  Social networks should bring people 

closer. 

•  Nie powinieneś kupować używanego 

samochodu (samochodu z drugiej ręki). 

•  You should not buy a second hand car. 

•  Nie mogliśmy wyjść z powodu złej 

pogody. 

•  Due to the bad weather we couldn´t go 

out. 

•  Powinienem zostać w domu. •  I should stay at home. 

•  Powinieneś odłożyć trochę pieniędzy na 

bok. 

•  You should put some money aside. 

•  Mogłem to zrobić. Mógłbym to zrobić. •  I could do it. 

•  Powinieneś zostawić jakiś napiwek. •  You should leave some tip. 

•  Naprawdę byłbym wdzięczny, gdyby … •  I would really appreciate if 

•  Jak możemy poszerzyć dostawy? •  How could we extend the supplies? 

 

054_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _Wysluchaj po angielsku!   

•  Should I wear a tie? •  Czy powinienem mieć krawat? 

•  I should stay at home. •  Powinienem zostać w domu. 

•  We should make some profit on that. •  Powinniśmy na tym coś zarobić. 

•  We should pay the debts first. •  Najpierw powinniśmy spłacić długi. 

•  How would you describe it? •  Jak byś to opisał? 
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•  It could be difficult. •  To by mogło być trudne. 

•  Could you close the door? •  Czy możesz zamknąć te drzwi? 

•  How would you treat the problem? •  Jak poradziłbyś sobie z tym problemem? 

•  You should leave some tip. •  Powinieneś zostawić jakiś napiwek. 

•  We should discuss the recent 

development. 

•  Powinniśmy omówić niedawny rozwój. 

•  You should avoid drinking alcohol. •  Powinieneś unikać picia alkoholu. 

•  And therefore we should wait •  I dlatego powinniśmy poczekać 

•  Nice warm cup of coffee would be great. •  Dobra filiżanka ciepłej kawy byłaby 

świetna. 

•  You should shake hands. •  Powinniście uścisnąć dłonie i potrząść 
rękami. 

•  You should pay the damage. •  Powinieneś zapłacić za szkody. 

•  It´s already dark. We should go. •  Już jest ciemno. Powinniśmy iść. 

•  You should try local wine. •  Powinieneś skosztować tutejszego wina. 

•  Where should we submit the essay? •  Gdzie powinniśmy przesłać ten esej? 

•  You should show some respect. •  Powinieneś okazywać szacunek. 

•  You should obtain her permission. •  Powinieneś uzyskać jej pozwolenie. 

•  You should not buy a second hand car. •  Nie powinieneś kupować używanego 

samochodu (samochodu z drugiej ręki). 

•  We should clean the table. •  Powinniśmy wyczyścić stół. 

•  You should get some sleep. •  Powinieneś się trochę przespać. 

•  You should consult it first. •  Powinieneś najpierw to skonsultować. 

•  Could it ever generate a profit? •  Czy to może kiedykolwiek przynieść 
(wytworzyć) zysk? 

•  I would really appreciate if •  Naprawdę byłbym wdzięczny, gdyby … 

•  We should stick to these rules. •  Powinniśmy trzymać się tych zasad. 

•  I could do it. •  Mogłem to zrobić. Mógłbym to zrobić. 

•  What should I add? •  Co powinienem dodać? 

•  How should we react to this? •  Jak powinniśmy na to zareagować? 

•  You should put some money aside. •  Powinieneś odłożyć trochę pieniędzy na 

bok. 

•  Due to the bad weather we couldn´t go 

out. 

•  Nie mogliśmy wyjść z powodu złej 

pogody. 
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•  We ought to do it. •  Powinniśmy to zrobić. 

•  Social networks should bring people 

closer. 

•  Sieci społecznościowe powinny zbliżać 
ludzi. 

•  How could we extend the supplies? •  Jak możemy poszerzyć dostawy? 
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054_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _karty 

You should try local wine. It could be difficult. 
You should not buy a second 

hand car. 

Social networks should bring 

people closer. 
Could you close the door? You should consult it first. 

I should stay at home. I could do it. We should clean the table. 

And therefore we should 

wait 

We should make some profit 

on that. 

Due to the bad weather we 

couldn´t go out. 

How would you describe it? 
Nice warm cup of coffee 

would be great. 
You should pay the damage. 

You should get some sleep. 
It´s already dark. We should 

go. 
How should we react to this? 
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Nie powinieneś kupować 
używanego samochodu 

(samochodu z drugiej ręki). 

To by mogło być trudne. 
Powinieneś skosztować 

tutejszego wina. 

Powinieneś najpierw to 

skonsultować. 
Czy możesz zamknąć te 

drzwi? 

Sieci społecznościowe 

powinny zbliżać ludzi. 

Powinniśmy wyczyścić stół. 
Mogłem to zrobić. Mógłbym 

to zrobić. 
Powinienem zostać w domu. 

Nie mogliśmy wyjść z 

powodu złej pogody. 

Powinniśmy na tym coś 
zarobić. 

I dlatego powinniśmy 

poczekać 

Powinieneś zapłacić za 

szkody. 

Dobra filiżanka ciepłej kawy 

byłaby świetna. 
Jak byś to opisał? 

Jak powinniśmy na to 

zareagować? 

Już jest ciemno. Powinniśmy 

iść. 
Powinieneś się trochę 

przespać. 
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Where should we submit the 

essay? 

You should show some 

respect. 
Should I wear a tie? 

You should leave some tip. 
You should put some money 

aside. 
You should shake hands. 

What should I add? 
You should avoid drinking 

alcohol. 

We should discuss the recent 

development. 

We should stick to these 

rules. 

Could it ever generate a 

profit? 

You should obtain her 

permission. 

We should pay the debts 

first. 

How would you treat the 

problem? 
I would really appreciate if 

We ought to do it. 
How could we extend the 

supplies? 
-  
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Czy powinienem mieć 
krawat? 

Powinieneś okazywać 
szacunek. 

Gdzie powinniśmy przesłać 
ten esej? 

Powinniście uścisnąć dłonie 

i potrząść rękami. 

Powinieneś odłożyć trochę 
pieniędzy na bok. 

Powinieneś zostawić jakiś 
napiwek. 

Powinniśmy omówić 
niedawny rozwój. 

Powinieneś unikać picia 

alkoholu. 
Co powinienem dodać? 

Powinieneś uzyskać jej 

pozwolenie. 

Czy to może kiedykolwiek 

przynieść (wytworzyć) zysk? 

Powinniśmy trzymać się 
tych zasad. 

Naprawdę byłbym 

wdzięczny, gdyby … 

Jak poradziłbyś sobie z tym 

problemem? 

Najpierw powinniśmy 

spłacić długi. 

-  
Jak możemy poszerzyć 

dostawy? 
Powinniśmy to zrobić. 
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054_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _test  

•  Czy to może kiedykolwiek przynieść 
(wytworzyć) zysk? 

................................................................. 

•  Powinieneś najpierw to skonsultować. ................................................................. 

•  Powinieneś się trochę przespać. ................................................................. 

•  Jak możemy poszerzyć dostawy? ................................................................. 

•  Już jest ciemno. Powinniśmy iść. ................................................................. 

•  I dlatego powinniśmy poczekać ................................................................. 

•  Co powinienem dodać? ................................................................. 

•  Najpierw powinniśmy spłacić długi. ................................................................. 

•  Czy możesz zamknąć te drzwi? ................................................................. 

•  Powinieneś okazywać szacunek. ................................................................. 

•  Powinniśmy na tym coś zarobić. ................................................................. 

•  Powinienem zostać w domu. ................................................................. 

•  Powinieneś zapłacić za szkody. ................................................................. 

•  Powinniśmy omówić niedawny rozwój. ................................................................. 

•  Powinieneś odłożyć trochę pieniędzy na 

bok. 

................................................................. 

•  Jak byś to opisał? ................................................................. 

•  Jak poradziłbyś sobie z tym problemem? ................................................................. 

•  To by mogło być trudne. ................................................................. 

•  Nie mogliśmy wyjść z powodu złej 

pogody. 

................................................................. 

•  Sieci społecznościowe powinny zbliżać 
ludzi. 

................................................................. 

•  Powinniśmy trzymać się tych zasad. ................................................................. 

•  Mogłem to zrobić. Mógłbym to zrobić. ................................................................. 

•  Naprawdę byłbym wdzięczny, gdyby … ................................................................. 

•  Powinniśmy to zrobić. ................................................................. 

•  Powinieneś skosztować tutejszego wina. ................................................................. 

•  Powinieneś unikać picia alkoholu. ................................................................. 

•  Powinieneś zostawić jakiś napiwek. ................................................................. 

•  Gdzie powinniśmy przesłać ten esej? ................................................................. 
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•  Dobra filiżanka ciepłej kawy byłaby 

świetna. 

................................................................. 

•  Nie powinieneś kupować używanego 

samochodu (samochodu z drugiej ręki). 

................................................................. 

•  Powinieneś uzyskać jej pozwolenie. ................................................................. 

•  Powinniśmy wyczyścić stół. ................................................................. 

•  Czy powinienem mieć krawat? ................................................................. 

•  Powinniście uścisnąć dłonie i potrząść 
rękami. 

................................................................. 

•  Jak powinniśmy na to zareagować? ................................................................. 

 

054_Lekcja 09_ Tryb przypuszczający _klucz 

•  Czy to może kiedykolwiek przynieść 
(wytworzyć) zysk? 

•  Could it ever generate a profit? 

•  Powinieneś najpierw to skonsultować. •  You should consult it first. 

•  Powinieneś się trochę przespać. •  You should get some sleep. 

•  Jak możemy poszerzyć dostawy? •  How could we extend the supplies? 

•  Już jest ciemno. Powinniśmy iść. •  It´s already dark. We should go. 

•  I dlatego powinniśmy poczekać •  And therefore we should wait 

•  Co powinienem dodać? •  What should I add? 

•  Najpierw powinniśmy spłacić długi. •  We should pay the debts first. 

•  Czy możesz zamknąć te drzwi? •  Could you close the door? 

•  Powinieneś okazywać szacunek. •  You should show some respect. 

•  Powinniśmy na tym coś zarobić. •  We should make some profit on that. 

•  Powinienem zostać w domu. •  I should stay at home. 

•  Powinieneś zapłacić za szkody. •  You should pay the damage. 

•  Powinniśmy omówić niedawny rozwój. •  We should discuss the recent 

development. 

•  Powinieneś odłożyć trochę pieniędzy na 

bok. 

•  You should put some money aside. 

•  Jak byś to opisał? •  How would you describe it? 

•  Jak poradziłbyś sobie z tym problemem? •  How would you treat the problem? 

•  To by mogło być trudne. •  It could be difficult. 
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•  Nie mogliśmy wyjść z powodu złej 

pogody. 

•  Due to the bad weather we couldn´t go 

out. 

•  Sieci społecznościowe powinny zbliżać 
ludzi. 

•  Social networks should bring people 

closer. 

•  Powinniśmy trzymać się tych zasad. •  We should stick to these rules. 

•  Mogłem to zrobić. Mógłbym to zrobić. •  I could do it. 

•  Naprawdę byłbym wdzięczny, gdyby … •  I would really appreciate if 

•  Powinniśmy to zrobić. •  We ought to do it. 

•  Powinieneś skosztować tutejszego wina. •  You should try local wine. 

•  Powinieneś unikać picia alkoholu. •  You should avoid drinking alcohol. 

•  Powinieneś zostawić jakiś napiwek. •  You should leave some tip. 

•  Gdzie powinniśmy przesłać ten esej? •  Where should we submit the essay? 

•  Dobra filiżanka ciepłej kawy byłaby 

świetna. 

•  Nice warm cup of coffee would be great. 

•  Nie powinieneś kupować używanego 

samochodu (samochodu z drugiej ręki). 

•  You should not buy a second hand car. 

•  Powinieneś uzyskać jej pozwolenie. •  You should obtain her permission. 

•  Powinniśmy wyczyścić stół. •  We should clean the table. 

•  Czy powinienem mieć krawat? •  Should I wear a tie? 

•  Powinniście uścisnąć dłonie i potrząść 
rękami. 

•  You should shake hands. 

•  Jak powinniśmy na to zareagować? •  How should we react to this? 
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055_Lekcja 10 - Strona bierna _ Słownictwo - słuchaj!   

•  limited •  ograniczony 

•  complicated •  skomplikowane 

•  spray •  spray 

•  equipment •  sprzęt, wyposażenie 

•  involve •  angażować 

•  engage •  zaręczyć się 

•  basis •  podstawa 

•  drunk •  pijany 

•  married •  żonaty, mężatka 

•  measurement •  pomiary 

•  educational •  edukacyjny 

•  heart •  serce 

•  accuse •  oskarżać 

•  engine •  silnik 

•  lost •  zagubiony 

•  disappointed •  rozczarowany 

•  involved •  zaangażowany 

•  data •  dane 

•  machine •  maszyna 

•  leader •  lider, przywódca 

•  concern •  dotyczyć 

•  suck •  ssać 

•  extreme •  skrajny 

•  gas •  gaz 

•  sector •  sektor 

•  parking •  parking 

•  session •  spotkanie 

•  formal •  formalny 

•  pleased •  przyjemność 

•  respond •  odpowiadać 
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•  analysis •  analiza 

•  widely •  szeroko 

•  distribution •  dystrybucja 

•  destroy •  zniszczyć 

•  combine •  połączyć, skombinować 

•  immediate •  natychmiastowy 

•  fixed •  naprawiony 

•  concern •  dotyczyć, chodzić o … 

•  performance •  pokaz 

•  advanced •  zaawansowany 

•  annual •  roczny 

•  informal •  nieformalny 

•  daily •  codziennie 

•  estate •  posiadłość 

•  incorporate •  włączyć 

•  glass •  szkło 

•  pure •  czysty 

•  surround •  otaczać 

•  national •  narodowy 

•  approve •  zatwierdzać 

•  specifically •  konkretnie, dokładnie 

•  organized •  zorganizowany 

•  greatly •  bardzo 

•  prompt •  szybki 

•  implement •  wdrożyć 

•  fully •  całkowicie, zupełnie 

•  individual •  indywidualny 

•  almost •  prawie 

•  dinner •  kolacja 

•  concerned •  kogo to dotyczy 

•  hire •  zatrudnić 
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•  establish •  ustanowić 

•  silver •  srebro 

•  zone •  strefa 

•  agreement •  umowa 

•  culture •  kultura 

•  election •  wybór 

•  island •  wyspa 

•  embarrassed •  zażenowany 

•  vehicle •  pojazd 

•  overcome •  przezwyciężać, pokonać 

•  stroke •  udar 

•  convince •  przekonać 

•  closed •  zamknięty 

•  advanced •  zaawansowany 

•  iron •  żelazo 

•  relate •  mieć związek, być związany 

•  surprised •  zaskoczony 

•  provided •  udostępniony 

•  gold •  złoto 

•  sand •  piasek 

•  leadership •  przywództwo 

•  strip •  pasek 

•  article •  artykuł 

•  shot •  zdjęcie, zrealizowanie filmu 

•  impress •  imponować, robić wrażenie 

•  settle •  zgadzać się 

•  passage •  przejście 

•  easily •  łatwo 

•  ring •  pierścień 

•  cover •  pokryć 

•  consider •  rozważać 
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•  release •  wydać 

•  complaint •  skarga 

•  assistance •  wsparcie, pomoc 

•  success •  powodzenie, sukces 

•  guilty •  winny 

 

056_Lekcja 10 - Strona bierna _ Słownictwo - przetłumacz!   

•  indywidualny •  individual 

•  dotyczyć •  concern 

•  pojazd •  vehicle 

•  wdrożyć •  implement 

•  roczny •  annual 

•  zaręczyć się •  engage 

•  zaangażowany •  involved 

•  zamknięty •  closed 

•  szkło •  glass 

•  wydać •  release 

•  formalny •  formal 

•  umowa •  agreement 

•  wyspa •  island 

•  zdjęcie, zrealizowanie filmu •  shot 

•  angażować •  involve 

•  zniszczyć •  destroy 

•  posiadłość •  estate 

•  konkretnie, dokładnie •  specifically 

•  parking •  parking 

•  czysty •  pure 

•  zaawansowany •  advanced 

•  analiza •  analysis 

•  dane •  data 

•  prawie •  almost 
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•  zatwierdzać •  approve 

•  gaz •  gas 

•  szybki •  prompt 

•  maszyna •  machine 

•  zażenowany •  embarrassed 

•  mieć związek, być związany •  relate 

•  srebro •  silver 

•  pokaz •  performance 

•  dystrybucja •  distribution 

•  wybór •  election 

•  ograniczony •  limited 

•  złoto •  gold 

•  silnik •  engine 

•  zagubiony •  lost 

•  pijany •  drunk 

•  rozważać •  consider 

•  dotyczyć, chodzić o … •  concern 

•  zaskoczony •  surprised 

•  zgadzać się •  settle 

•  całkowicie, zupełnie •  fully 

•  włączyć •  incorporate 

•  rozczarowany •  disappointed 

•  strefa •  zone 

•  wsparcie, pomoc •  assistance 

•  natychmiastowy •  immediate 

•  powodzenie, sukces •  success 

•  naprawiony •  fixed 

•  nieformalny •  informal 

•  otaczać •  surround 

•  odpowiadać •  respond 

•  przywództwo •  leadership 
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•  kogo to dotyczy •  concerned 

•  edukacyjny •  educational 

•  udar •  stroke 

•  bardzo •  greatly 

•  skomplikowane •  complicated 

•  lider, przywódca •  leader 

•  spray •  spray 

•  serce •  heart 

•  sektor •  sector 

•  żonaty, mężatka •  married 

•  imponować, robić wrażenie •  impress 

•  szeroko •  widely 

•  skrajny •  extreme 

•  zorganizowany •  organized 

•  przejście •  passage 

•  przezwyciężać, pokonać •  overcome 

•  przyjemność •  pleased 

•  skarga •  complaint 

•  zatrudnić •  hire 

•  łatwo •  easily 

•  żelazo •  iron 

•  piasek •  sand 

•  przekonać •  convince 

•  artykuł •  article 

•  sprzęt, wyposażenie •  equipment 

•  kultura •  culture 

•  spotkanie •  session 

•  pasek •  strip 

•  zaawansowany •  advanced 

•  codziennie •  daily 

•  oskarżać •  accuse 



 217 

•  połączyć, skombinować •  combine 

•  kolacja •  dinner 

•  pierścień •  ring 

•  pomiary •  measurement 

•  udostępniony •  provided 

•  ssać •  suck 

•  ustanowić •  establish 

•  narodowy •  national 

•  podstawa •  basis 

•  pokryć •  cover 

•  winny •  guilty 
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057_Lekcja 10 - Strona bierna _wyjaśnienie 
Tak samo jak w języku polskim, istnieją dwie strony czasownika – czynna i bierna.  
„On napisał książkę“. - jest zdaniem w stronie czynnej. „Książka została napisana (przez niego) jest 
tym samym określeniem za pomocą strony biernej. 

 
Zdanie w stronie biernej składa się z dopełnienia – książka – formy czasownika Być – była – formy 
biernej czasownika – napisana – i w przypadku autora działania – przez niego.  

 
Formę bierną czasowników regularnych utworzymy tak samo jak to jest w przypadku czasu 
przeszłego – poprzez dołączenie końcówki –ed 

 
opened   otwarty 
wanted   poszukiwany, chciany 
called   wezwany, zawołany 

 
U czasowników nieregularnych stronę bierną stanowi trzecia forma czasownika nieregularnego.  
 

written  napisany 
done  zrobiony 
made   wyprodukowany 
 
O tym, czy zdanie jest twierdzące przeczące, oznajmujące bądź pytające, a nawet i to, w jakim czasie 
występuje, decyduje forma czasownika to be. 

 
Czas teraźniejszy: 
The book is written.   Ta książka jest napisana.  
The book is not written.  Ta książka nie jest napisana.  
Is the book written?   Czy ta książka jest napisana? 
 
Czas przeszły: 
It was done.    To było zrobione. 
It wasn´t done.   To nie było zrobione. 
Was it done?   Czy to było zrobione? 
 
Czas przyszły: 
They will be called.   Zostaną wezwani. 
They will not be called.  Nie zostaną wezwani. 
Will they be called?  Czy zostaną wezwani? 
 
Czasownik BYĆ nie musi być samodzielnie, może zostać poszerzony o czasownik modalny: 
 

It can be done.    To może być zrobione. 
 
Lub o tryb przypuszczający: 
 

It should be done.   Powinno to być zrobione. 
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058_Lekcja 10 - Strona bierna _ Ćwiczenia sprawdzające - słuchaj!   

•  This estate was built in 1915. •  Ta posiadłość została zbudowana w 1915 

roku. 

•  The annual meeting is held on Saturday. •  Coroczne spotkanie odbywa się w sobotę. 

•  He was hired early this year. •  Został zatrudniony na początku tego roku. 

•  The agreement is signed. •  Umowa jest podpisana. 

•  It is made of silver. •  To wykonane jest ze srebra. 

•  It is based on different basis. •  To się opiera na innych podstawach. 

•  When will it be released? •  Kiedy zostanie to wydane? 

•  The wall was sprayed. •  Ściana była posprayowana. 

•  It was provided by them. •  Oni to udostępnili. (Było to przez nich 

udostępnione.) 

•  It is made of pure gold. •  To jest wykonane z czystego złota. 

•  We are settled. •  Jesteśmy umówieni. Zgadzamy się. 

•  It must be specifically described. •  To musi być dokładnie opisane. 

•  It´s complicated. •  To jest skomplikowane. 

•  The country is divided in two parts. •  Kraj podzielony jest na dwie części. 

•  American flag is sometimes called stars 

and stripes. 

•  Amerykańska flaga nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

•  The department was incorporated to the 

division. 

•  Wydział został włączony do dywizji. 

•  I am engaged. •  Jestem zaręczony. 

•  Leadership cannot be learned. •  Przywództwa nie można się nauczyć. 

•  The machine will be installed next week. •  Maszyna zostanie zainstalowana w 

przyszłym tygodniu. 

•  An immediate response is required. •  Wymagana jest natychmiastowa 

odpowiedź. 

•  He is advanced in Italian. •  On jest zaawansowany w języku włoskim. 

•  The vehicle is broken. •  Pojazd jest zepsuty. 

•  It is made of glass and metal. •  To jest wykonane ze szkła i metalu. 

•  A temporary government was established 

on Friday. 

•  W piątek ustanowiono tymczasowy rząd. 

•  The land is covered with snow. •  Ziemia pokryta jest śniegiem. 

•  The session is postponed. •  Spotkanie jest przełożone. 
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•  I am pleased to meet you. •  Z przyjemnością się z tobą spotkałem. 

•  An informal dress is required. •  Wymagana jest nieformalna odzież. 

•  He was sentenced to five years in prison. •  On został skazany na pięć lat więzienia. 

Dostał pięcioletni wyrok więzienia. 

•  The car is fixed. •  Samochód jest naprawiony. 

•  I am impressed. •  Jestem pod wrażeniem. 

•  The performance is cancelled. •  Pokaz został anulowany. 

•  The strategy is being implemented. •  Strategia jest wdrażana. 

•  The ring must be destroyed. •  Pierścień musi zostać zniszczony. 

•  What equipment is required? •  Jakie wyposażenie jest wymagane? 

•  It was announced yesterday. •  Zostało to ogłoszone wczoraj. 

•  He was accused of murder. •  Został oskarżony o morderstwo. 

•  He was fired last month. •  Został zwolniony w zeszłym miesiącu. 

•  The water must be sucked out of here. •  Woda musi zostać wyssana z tego miejsca. 

•  The elections are held every four years. •  Wybory odbywają się co cztery lata. 

•  Is she married? •  Czy ona jest mężatką? 

•  An analysis is required in order to 

proceed. 

•  Aby móc kontynuować, wymagana jest 

analiza. 

•  It is made of pure gold. •  To jest wykonane z czystego złota. 

•  Could it be combined? •  Czy można to skombinować razem? 

•  Your complaint was forwarded. •  Twoja skarga została przekazana dalej. 

•  Any efforts are greatly appreciated. •  Wszelkie wysiłki są bardzo doceniane. 

•  The dinner is served. •  Podawana jest kolacja. 

•  As far as I am concerned •  Jeśli chodzi o mnie ... 

•  Who else was involved? •  Kto jeszcze był w to zaangażowany? 

•  The island is surrounded by the sea. •  Wyspa jest otoczona morzem. 

•  It must be duly considered. •  To musi być dokładnie rozważone. 

•  The hotel is fully booked. •  Hotel jest zupełnie zajęty. 

•  This strategy is widely applied. •  To jest szeroko stosowana strategia. 

•  It is a forbidden zone. •  Jest to strefa zabroniona. 

•  They were overcome. •  Zostali pokonani. 

•  The store is closed. •  Sklep jest zamknięty. 
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•  It is written in this article. •  Jest to napisane w tym artykule. 

•  We are lost. •  Jesteśmy zagubieni. 

•  Daily maintenance must be carried out. •  konserwacja musi być przeprowadzona 

codziennie. 

•  It was approved a week ago. •  Zostało to zatwierdzone tydzień temu. 

•  Who else was involved? •  Kto jeszcze był w to zaangażowany? 

•  Is parking allowed here? •  Czy można tu parkować? 

•  The city was destroyed. •  Miasto zostało zniszczone. 

•  As far as I am concerned •  Jeśli o mnie chodzi... 

•  It is related to what he said. •  To jest związane z tym, co on powiedział. 

•  He is involved in educational activities. •  Angażuje się w działaniach edukacyjnych. 

•  He´s quite advanced. •  On jest dość zaawansowany. 

•  It is almost finished. •  To jest prawie ukończone. 

•  The company is well organized. •  Firma jest dobrze zorganizowana. 

•  The film was shot here. •  Film był realizowany tutaj. 

•  Respond when you´re asked! •  Odpowiadaj, gdy jesteś zapytywany! 

•  An individual approach is required. •  Wymagane jest indywidualne podejście. 

•  The passage is jammed. •  Przejście jest zablokowane. 

•  This is a limited company. •  To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

•  He is a born leader. •  On jest urodzonym przywódcą. 

•  His success was attributed to someone 

else. 

•  Jego sukces został przypisany komuś 
innemu. 

•  National gallery is opened every day. •  Galeria narodowa otwarta jest codziennie. 

•  Is a formal dress required? •  Czy wymagany jest strój formalny? 

•  The cultural life is very limited. •  Życie kulturalne jest bardzo ograniczone. 

•  The island is surrounded by the sea. •  Wyspa jest otoczona morzem. 

•  His assistance is no longer required. •  Jego pomoc nie jest już wymagana. 

•  It is made of sand. •  To jest zrobione z piasku. 

•  He´s drunk. •  On jest pijany. 

•  Health care sector is underfinanced. •  Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 

•  It can be done easily. •  Można to łatwo zrobić. 
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•  Please find attached the results of 

measurement. 

•  W załączeniu znajdziesz wyniki pomiaru. 

•  Are you convinced? •  Czy jesteś przekonany? 

•  It is made of iron. •  To jest wykonane z żelaza. 

•  The engine is broken. •  Silnik jest zepsuty. 

•  Prompt action is required. •  Wymagana jest szybka akcja. 

•  Natural gas is imported. •  Gaz ziemny jest importowany. 

•  He was found guilty. •  Został uznany za winnego. 

 

059_Lekcja 10 - Strona bierna _ Ćwiczenia sprawdzające - 
przetłumacz!   

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? •  Who else was involved? 

•  Film był realizowany tutaj. •  The film was shot here. 

•  Życie kulturalne jest bardzo ograniczone. •  The cultural life is very limited. 

•  To jest wykonane z czystego złota. •  It is made of pure gold. 

•  Umowa jest podpisana. •  The agreement is signed. 

•  On jest pijany. •  He´s drunk. 

•  Zostało to zatwierdzone tydzień temu. •  It was approved a week ago. 

•  Wymagana jest natychmiastowa 

odpowiedź. 
•  An immediate response is required. 

•  Wymagana jest nieformalna odzież. •  An informal dress is required. 

•  Przejście jest zablokowane. •  The passage is jammed. 

•  Gaz ziemny jest importowany. •  Natural gas is imported. 

•  To jest wykonane ze szkła i metalu. •  It is made of glass and metal. 

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? •  Who else was involved? 

•  Jeśli chodzi o mnie ... •  As far as I am concerned 

•  Twoja skarga została przekazana dalej. •  Your complaint was forwarded. 

•  Jego sukces został przypisany komuś 
innemu. 

•  His success was attributed to someone 

else. 

•  Czy ona jest mężatką? •  Is she married? 

•  Czy wymagany jest strój formalny? •  Is a formal dress required? 

•  To jest szeroko stosowana strategia. •  This strategy is widely applied. 
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•  Wybory odbywają się co cztery lata. •  The elections are held every four years. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. •  The island is surrounded by the sea. 

•  To jest skomplikowane. •  It´s complicated. 

•  Galeria narodowa otwarta jest codziennie. •  National gallery is opened every day. 

•  Jesteśmy zagubieni. •  We are lost. 

•  Ziemia pokryta jest śniegiem. •  The land is covered with snow. 

•  Wymagane jest indywidualne podejście. •  An individual approach is required. 

•  To jest zrobione z piasku. •  It is made of sand. 

•  Czy można to skombinować razem? •  Could it be combined? 

•  Amerykańska flaga nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

•  American flag is sometimes called stars 

and stripes. 

•  Kraj podzielony jest na dwie części. •  The country is divided in two parts. 

•  Maszyna zostanie zainstalowana w 

przyszłym tygodniu. 

•  The machine will be installed next week. 

•  Zostało to ogłoszone wczoraj. •  It was announced yesterday. 

•  To jest wykonane z żelaza. •  It is made of iron. 

•  Jest to strefa zabroniona. •  It is a forbidden zone. 

•  Został zwolniony w zeszłym miesiącu. •  He was fired last month. 

•  Hotel jest zupełnie zajęty. •  The hotel is fully booked. 

•  Sklep jest zamknięty. •  The store is closed. 

•  Jego pomoc nie jest już wymagana. •  His assistance is no longer required. 

•  To jest wykonane z czystego złota. •  It is made of pure gold. 

•  Pokaz został anulowany. •  The performance is cancelled. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. •  The island is surrounded by the sea. 

•  Pojazd jest zepsuty. •  The vehicle is broken. 

•  To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

•  This is a limited company. 

•  Firma jest dobrze zorganizowana. •  The company is well organized. 

•  Z przyjemnością się z tobą spotkałem. •  I am pleased to meet you. 

•  On jest dość zaawansowany. •  He´s quite advanced. 

•  On został skazany na pięć lat więzienia. 

Dostał pięcioletni wyrok więzienia. 

•  He was sentenced to five years in prison. 
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•  Wydział został włączony do dywizji. •  The department was incorporated to the 

division. 

•  Można to łatwo zrobić. •  It can be done easily. 

•  Zostali pokonani. •  They were overcome. 

•  Coroczne spotkanie odbywa się w sobotę. •  The annual meeting is held on Saturday. 

•  Wszelkie wysiłki są bardzo doceniane. •  Any efforts are greatly appreciated. 

•  Przywództwa nie można się nauczyć. •  Leadership cannot be learned. 

•  Miasto zostało zniszczone. •  The city was destroyed. 

•  Woda musi zostać wyssana z tego miejsca. •  The water must be sucked out of here. 

•  Pierścień musi zostać zniszczony. •  The ring must be destroyed. 

•  Kiedy zostanie to wydane? •  When will it be released? 

•  Samochód jest naprawiony. •  The car is fixed. 

•  W załączeniu znajdziesz wyniki pomiaru. •  Please find attached the results of 

measurement. 

•  Spotkanie jest przełożone. •  The session is postponed. 

•  Podawana jest kolacja. •  The dinner is served. 

•  Jakie wyposażenie jest wymagane? •  What equipment is required? 

•  To musi być dokładnie rozważone. •  It must be duly considered. 

•  Jestem pod wrażeniem. •  I am impressed. 

•  Jeśli o mnie chodzi... •  As far as I am concerned 

•  Angażuje się w działaniach edukacyjnych. •  He is involved in educational activities. 

•  Został oskarżony o morderstwo. •  He was accused of murder. 

•  To wykonane jest ze srebra. •  It is made of silver. 

•  To się opiera na innych podstawach. •  It is based on different basis. 

•  Został zatrudniony na początku tego roku. •  He was hired early this year. 

•  Czy jesteś przekonany? •  Are you convinced? 

•  Odpowiadaj, gdy jesteś zapytywany! •  Respond when you´re asked! 

•  konserwacja musi być przeprowadzona 

codziennie. 

•  Daily maintenance must be carried out. 

•  On jest urodzonym przywódcą. •  He is a born leader. 

•  Jesteśmy umówieni. Zgadzamy się. •  We are settled. 

•  Oni to udostępnili. (Było to przez nich 

udostępnione.) 

•  It was provided by them. 
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•  Silnik jest zepsuty. •  The engine is broken. 

•  Ta posiadłość została zbudowana w 1915 

roku. 

•  This estate was built in 1915. 

•  Aby móc kontynuować, wymagana jest 

analiza. 

•  An analysis is required in order to 

proceed. 

•  Wymagana jest szybka akcja. •  Prompt action is required. 

•  Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 

•  Health care sector is underfinanced. 

•  Ściana była posprayowana. •  The wall was sprayed. 

•  Jestem zaręczony. •  I am engaged. 

•  W piątek ustanowiono tymczasowy rząd. •  A temporary government was established 

on Friday. 

•  To musi być dokładnie opisane. •  It must be specifically described. 

•  On jest zaawansowany w języku włoskim. •  He is advanced in Italian. 

•  Czy można tu parkować? •  Is parking allowed here? 

•  Strategia jest wdrażana. •  The strategy is being implemented. 

•  To jest prawie ukończone. •  It is almost finished. 

•  Jest to napisane w tym artykule. •  It is written in this article. 

•  To jest związane z tym, co on powiedział. •  It is related to what he said. 

•  Został uznany za winnego. •  He was found guilty. 

 

060_Lekcja 10 - Strona bierna _Wysluchaj po angielsku!   

•  Could it be combined? •  Czy można to skombinować razem? 

•  It was approved a week ago. •  Zostało to zatwierdzone tydzień temu. 

•  I am pleased to meet you. •  Z przyjemnością się z tobą spotkałem. 

•  As far as I am concerned •  Jeśli chodzi o mnie ... 

•  It´s complicated. •  To jest skomplikowane. 

•  The wall was sprayed. •  Ściana była posprayowana. 

•  He is a born leader. •  On jest urodzonym przywódcą. 

•  The passage is jammed. •  Przejście jest zablokowane. 

•  The machine will be installed next week. •  Maszyna zostanie zainstalowana w 

przyszłym tygodniu. 

•  It must be duly considered. •  To musi być dokładnie rozważone. 
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•  We are lost. •  Jesteśmy zagubieni. 

•  His success was attributed to someone 

else. 

•  Jego sukces został przypisany komuś 
innemu. 

•  The country is divided in two parts. •  Kraj podzielony jest na dwie części. 

•  It is made of silver. •  To wykonane jest ze srebra. 

•  He was sentenced to five years in prison. •  On został skazany na pięć lat więzienia. 

Dostał pięcioletni wyrok więzienia. 

•  Are you convinced? •  Czy jesteś przekonany? 

•  The engine is broken. •  Silnik jest zepsuty. 

•  It can be done easily. •  Można to łatwo zrobić. 

•  An immediate response is required. •  Wymagana jest natychmiastowa 

odpowiedź. 

•  This strategy is widely applied. •  To jest szeroko stosowana strategia. 

•  As far as I am concerned •  Jeśli o mnie chodzi... 

•  Prompt action is required. •  Wymagana jest szybka akcja. 

•  Your complaint was forwarded. •  Twoja skarga została przekazana dalej. 

•  The film was shot here. •  Film był realizowany tutaj. 

•  An informal dress is required. •  Wymagana jest nieformalna odzież. 

•  It is almost finished. •  To jest prawie ukończone. 

•  Respond when you´re asked! •  Odpowiadaj, gdy jesteś zapytywany! 

•  We are settled. •  Jesteśmy umówieni. Zgadzamy się. 

•  He´s drunk. •  On jest pijany. 

•  It is made of pure gold. •  To jest wykonane z czystego złota. 

•  The vehicle is broken. •  Pojazd jest zepsuty. 

•  National gallery is opened every day. •  Galeria narodowa otwarta jest codziennie. 

•  The company is well organized. •  Firma jest dobrze zorganizowana. 

•  It is made of pure gold. •  To jest wykonane z czystego złota. 

•  They were overcome. •  Zostali pokonani. 

•  I am engaged. •  Jestem zaręczony. 

•  American flag is sometimes called stars 

and stripes. 

•  Amerykańska flaga nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

•  It is made of iron. •  To jest wykonane z żelaza. 
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•  An analysis is required in order to 

proceed. 

•  Aby móc kontynuować, wymagana jest 

analiza. 

•  The island is surrounded by the sea. •  Wyspa jest otoczona morzem. 

•  Leadership cannot be learned. •  Przywództwa nie można się nauczyć. 

•  The hotel is fully booked. •  Hotel jest zupełnie zajęty. 

•  The strategy is being implemented. •  Strategia jest wdrażana. 

•  When will it be released? •  Kiedy zostanie to wydane? 

•  Is a formal dress required? •  Czy wymagany jest strój formalny? 

•  He was accused of murder. •  Został oskarżony o morderstwo. 

•  He was hired early this year. •  Został zatrudniony na początku tego roku. 

•  Please find attached the results of 

measurement. 

•  W załączeniu znajdziesz wyniki pomiaru. 

•  Who else was involved? •  Kto jeszcze był w to zaangażowany? 

•  The island is surrounded by the sea. •  Wyspa jest otoczona morzem. 

•  It was announced yesterday. •  Zostało to ogłoszone wczoraj. 

•  The cultural life is very limited. •  Życie kulturalne jest bardzo ograniczone. 

•  Is parking allowed here? •  Czy można tu parkować? 

•  He was fired last month. •  Został zwolniony w zeszłym miesiącu. 

•  Is she married? •  Czy ona jest mężatką? 

•  It is written in this article. •  Jest to napisane w tym artykule. 

•  His assistance is no longer required. •  Jego pomoc nie jest już wymagana. 

•  The annual meeting is held on Saturday. •  Coroczne spotkanie odbywa się w sobotę. 

•  It is made of glass and metal. •  To jest wykonane ze szkła i metalu. 

•  He´s quite advanced. •  On jest dość zaawansowany. 

•  It was provided by them. •  Oni to udostępnili. (Było to przez nich 

udostępnione.) 

•  This is a limited company. •  To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

•  The water must be sucked out of here. •  Woda musi zostać wyssana z tego miejsca. 

•  The land is covered with snow. •  Ziemia pokryta jest śniegiem. 

•  Any efforts are greatly appreciated. •  Wszelkie wysiłki są bardzo doceniane. 

•  He is involved in educational activities. •  Angażuje się w działaniach edukacyjnych. 

•  It is related to what he said. •  To jest związane z tym, co on powiedział. 
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•  The car is fixed. •  Samochód jest naprawiony. 

•  The session is postponed. •  Spotkanie jest przełożone. 

•  It is based on different basis. •  To się opiera na innych podstawach. 

•  Daily maintenance must be carried out. •  konserwacja musi być przeprowadzona 

codziennie. 

•  The ring must be destroyed. •  Pierścień musi zostać zniszczony. 

•  He is advanced in Italian. •  On jest zaawansowany w języku włoskim. 

•  The city was destroyed. •  Miasto zostało zniszczone. 

•  The store is closed. •  Sklep jest zamknięty. 

•  What equipment is required? •  Jakie wyposażenie jest wymagane? 

•  An individual approach is required. •  Wymagane jest indywidualne podejście. 

•  The dinner is served. •  Podawana jest kolacja. 

•  It is made of sand. •  To jest zrobione z piasku. 

•  Who else was involved? •  Kto jeszcze był w to zaangażowany? 

•  I am impressed. •  Jestem pod wrażeniem. 

•  It must be specifically described. •  To musi być dokładnie opisane. 

•  It is a forbidden zone. •  Jest to strefa zabroniona. 

•  A temporary government was established 

on Friday. 

•  W piątek ustanowiono tymczasowy rząd. 

•  This estate was built in 1915. •  Ta posiadłość została zbudowana w 1915 

roku. 

•  Health care sector is underfinanced. •  Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 

•  The department was incorporated to the 

division. 

•  Wydział został włączony do dywizji. 

•  The agreement is signed. •  Umowa jest podpisana. 

•  The elections are held every four years. •  Wybory odbywają się co cztery lata. 

•  Natural gas is imported. •  Gaz ziemny jest importowany. 

•  The performance is cancelled. •  Pokaz został anulowany. 

•  He was found guilty. •  Został uznany za winnego. 
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Lekcja 10 - Strona bierna _karty 

National gallery is opened 

every day. 

An individual approach is 

required. 
It is based on different basis. 

It can be done easily. 
The machine will be 

installed next week. 

The cultural life is very 

limited. 

Daily maintenance must be 

carried out. 
It´s complicated. Is a formal dress required? 

It is made of glass and metal. It is made of pure gold. Is she married? 

Is parking allowed here? He is a born leader. The dinner is served. 

It is made of iron. 
Health care sector is 

underfinanced. 
The vehicle is broken. 
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To się opiera na innych 

podstawach. 

Wymagane jest 

indywidualne podejście. 

Galeria narodowa otwarta 

jest codziennie. 

Życie kulturalne jest bardzo 

ograniczone. 

Maszyna zostanie 

zainstalowana w przyszłym 

tygodniu. 

Można to łatwo zrobić. 

Czy wymagany jest strój 

formalny? 
To jest skomplikowane. 

konserwacja musi być 
przeprowadzona codziennie. 

Czy ona jest mężatką? 
To jest wykonane z czystego 

złota. 

To jest wykonane ze szkła i 

metalu. 

Podawana jest kolacja. 
On jest urodzonym 

przywódcą. 
Czy można tu parkować? 

Pojazd jest zepsuty. 
Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 
To jest wykonane z żelaza. 
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His assistance is no longer 

required. 
I am pleased to meet you. It is a forbidden zone. 

It is almost finished. What equipment is required? 
An analysis is required in 

order to proceed. 

It is written in this article. This is a limited company. 
The land is covered with 

snow. 

His success was attributed to 

someone else. 

The performance is 

cancelled. 

It must be specifically 

described. 

Natural gas is imported. 
An immediate response is 

required. 

This strategy is widely 

applied. 

He is involved in educational 

activities. 
The hotel is fully booked. 

The company is well 

organized. 
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Jest to strefa zabroniona. 
Z przyjemnością się z tobą 

spotkałem. 

Jego pomoc nie jest już 
wymagana. 

Aby móc kontynuować, 
wymagana jest analiza. 

Jakie wyposażenie jest 

wymagane? 
To jest prawie ukończone. 

Ziemia pokryta jest 

śniegiem. 

To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

Jest to napisane w tym 

artykule. 

To musi być dokładnie 

opisane. 
Pokaz został anulowany. 

Jego sukces został 

przypisany komuś innemu. 

To jest szeroko stosowana 

strategia. 

Wymagana jest 

natychmiastowa odpowiedź. 
Gaz ziemny jest 

importowany. 

Firma jest dobrze 

zorganizowana. 
Hotel jest zupełnie zajęty. 

Angażuje się w działaniach 

edukacyjnych. 
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Any efforts are greatly 

appreciated. 
We are lost. The store is closed. 

He was hired early this year. The agreement is signed. 
The annual meeting is held 

on Saturday. 

The elections are held every 

four years. 

The strategy is being 

implemented. 
It is made of sand. 

The session is postponed. 
Please find attached the 

results of measurement. 
It is made of silver. 

It was provided by them. The wall was sprayed. 
An informal dress is 

required. 

Prompt action is required. 
The island is surrounded by 

the sea. 
The city was destroyed. 
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Sklep jest zamknięty. Jesteśmy zagubieni. 
Wszelkie wysiłki są bardzo 

doceniane. 

Coroczne spotkanie odbywa 

się w sobotę. 
Umowa jest podpisana. 

Został zatrudniony na 

początku tego roku. 

To jest zrobione z piasku. Strategia jest wdrażana. 
Wybory odbywają się co 

cztery lata. 

To wykonane jest ze srebra. 
W załączeniu znajdziesz 

wyniki pomiaru. 
Spotkanie jest przełożone. 

Wymagana jest nieformalna 

odzież. 
Ściana była posprayowana. 

Oni to udostępnili. (Było to 

przez nich udostępnione.) 

Miasto zostało zniszczone. 
Wyspa jest otoczona 

morzem. 

Wymagana jest szybka 

akcja. 
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He´s drunk. 
The island is surrounded by 

the sea. 
The passage is jammed. 

The ring must be destroyed. It must be duly considered. Who else was involved? 

He was fired last month. As far as I am concerned As far as I am concerned 

The film was shot here. The car is fixed. Who else was involved? 

When will it be released? This estate was built in 1915. He is advanced in Italian. 

He´s quite advanced. 
Your complaint was 

forwarded. 
It is made of pure gold. 
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Przejście jest zablokowane. 
Wyspa jest otoczona 

morzem. 
On jest pijany. 

Kto jeszcze był w to 

zaangażowany? 

To musi być dokładnie 

rozważone. 

Pierścień musi zostać 
zniszczony. 

Jeśli o mnie chodzi... Jeśli chodzi o mnie ... 
Został zwolniony w zeszłym 

miesiącu. 

Kto jeszcze był w to 

zaangażowany? 
Samochód jest naprawiony. Film był realizowany tutaj. 

On jest zaawansowany w 

języku włoskim. 

Ta posiadłość została 

zbudowana w 1915 roku. 
Kiedy zostanie to wydane? 

To jest wykonane z czystego 

złota. 

Twoja skarga została 

przekazana dalej. 
On jest dość zaawansowany. 
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I am engaged. The engine is broken. I am impressed. 

American flag is sometimes 

called stars and stripes. 
Could it be combined? 

The country is divided in 

two parts. 

Leadership cannot be 

learned. 
It is related to what he said. We are settled. 

They were overcome. 
He was sentenced to five 

years in prison. 

The department was 

incorporated to the division. 

Respond when you´re asked! Are you convinced? 
A temporary government 

was established on Friday. 

The water must be sucked 

out of here. 
He was accused of murder. It was announced yesterday. 
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Jestem pod wrażeniem. Silnik jest zepsuty. Jestem zaręczony. 

Kraj podzielony jest na dwie 

części. 

Czy można to skombinować 
razem? 

Amerykańska flaga 

nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

Jesteśmy umówieni. 

Zgadzamy się. 
To jest związane z tym, co 

on powiedział. 

Przywództwa nie można się 
nauczyć. 

Wydział został włączony do 

dywizji. 

On został skazany na pięć lat 

więzienia. Dostał pięcioletni 

wyrok więzienia. 

Zostali pokonani. 

W piątek ustanowiono 

tymczasowy rząd. 
Czy jesteś przekonany? 

Odpowiadaj, gdy jesteś 
zapytywany! 

Zostało to ogłoszone 

wczoraj. 

Został oskarżony o 

morderstwo. 

Woda musi zostać wyssana z 

tego miejsca. 
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It was approved a week ago. He was found guilty. -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  

-  -  -  
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-  Został uznany za winnego. 
Zostało to zatwierdzone 

tydzień temu. 
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Lekcja 10 - Strona bierna _test 

•  Twoja skarga została przekazana dalej. ................................................................. 

•  Wszelkie wysiłki są bardzo doceniane. ................................................................. 

•  To musi być dokładnie rozważone. ................................................................. 

•  Zostało to ogłoszone wczoraj. ................................................................. 

•  Aby móc kontynuować, wymagana jest 

analiza. 

................................................................. 

•  Czy ona jest mężatką? ................................................................. 

•  Wymagana jest natychmiastowa 

odpowiedź. 
................................................................. 

•  Ziemia pokryta jest śniegiem. ................................................................. 

•  On jest zaawansowany w języku włoskim. ................................................................. 

•  To musi być dokładnie opisane. ................................................................. 

•  Jestem pod wrażeniem. ................................................................. 

•  Oni to udostępnili. (Było to przez nich 

udostępnione.) 

................................................................. 

•  To jest związane z tym, co on powiedział. ................................................................. 

•  To jest wykonane z czystego złota. ................................................................. 

•  Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 

................................................................. 

•  Odpowiadaj, gdy jesteś zapytywany! ................................................................. 

•  Jest to napisane w tym artykule. ................................................................. 

•  Jeśli o mnie chodzi... ................................................................. 

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? ................................................................. 

•  Z przyjemnością się z tobą spotkałem. ................................................................. 

•  Przywództwa nie można się nauczyć. ................................................................. 

•  To jest wykonane ze szkła i metalu. ................................................................. 

•  Pokaz został anulowany. ................................................................. 

•  W załączeniu znajdziesz wyniki pomiaru. ................................................................. 

•  To jest skomplikowane. ................................................................. 

•  Wymagana jest nieformalna odzież. ................................................................. 

•  Czy wymagany jest strój formalny? ................................................................. 

•  Można to łatwo zrobić. ................................................................. 
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•  Firma jest dobrze zorganizowana. ................................................................. 

•  Galeria narodowa otwarta jest codziennie. ................................................................. 

•  Umowa jest podpisana. ................................................................. 

•  Zostało to zatwierdzone tydzień temu. ................................................................. 

•  Kiedy zostanie to wydane? ................................................................. 

•  Gaz ziemny jest importowany. ................................................................. 

•  Wybory odbywają się co cztery lata. ................................................................. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. ................................................................. 

•  Jestem zaręczony. ................................................................. 

•  Przejście jest zablokowane. ................................................................. 

•  Coroczne spotkanie odbywa się w sobotę. ................................................................. 

•  Został zatrudniony na początku tego roku. ................................................................. 

•  To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

................................................................. 

•  Strategia jest wdrażana. ................................................................. 

•  To jest wykonane z czystego złota. ................................................................. 

•  Spotkanie jest przełożone. ................................................................. 

•  Jesteśmy umówieni. Zgadzamy się. ................................................................. 

•  Ta posiadłość została zbudowana w 1915 

roku. 

................................................................. 

•  Miasto zostało zniszczone. ................................................................. 

•  Jego pomoc nie jest już wymagana. ................................................................. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. ................................................................. 

•  On został skazany na pięć lat więzienia. 

Dostał pięcioletni wyrok więzienia. 

................................................................. 

•  Wydział został włączony do dywizji. ................................................................. 

•  Film był realizowany tutaj. ................................................................. 

•  Maszyna zostanie zainstalowana w 

przyszłym tygodniu. 

................................................................. 

•  Amerykańska flaga nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

................................................................. 

•  konserwacja musi być przeprowadzona 

codziennie. 

................................................................. 
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•  Został zwolniony w zeszłym miesiącu. ................................................................. 

•  Czy można tu parkować? ................................................................. 

•  Podawana jest kolacja. ................................................................. 

•  Czy jesteś przekonany? ................................................................. 

•  On jest dość zaawansowany. ................................................................. 

•  Wymagane jest indywidualne podejście. ................................................................. 

•  To jest szeroko stosowana strategia. ................................................................. 

•  Został oskarżony o morderstwo. ................................................................. 

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? ................................................................. 

•  W piątek ustanowiono tymczasowy rząd. ................................................................. 

•  Czy można to skombinować razem? ................................................................. 

•  Samochód jest naprawiony. ................................................................. 

•  To jest zrobione z piasku. ................................................................. 

•  Jego sukces został przypisany komuś 
innemu. 

................................................................. 

•  Ściana była posprayowana. ................................................................. 

•  To jest wykonane z żelaza. ................................................................. 

•  Pierścień musi zostać zniszczony. ................................................................. 

•  To jest prawie ukończone. ................................................................. 

•  Jest to strefa zabroniona. ................................................................. 

•  Został uznany za winnego. ................................................................. 

•  Jesteśmy zagubieni. ................................................................. 

•  To się opiera na innych podstawach. ................................................................. 

•  Zostali pokonani. ................................................................. 

•  On jest pijany. ................................................................. 

•  Hotel jest zupełnie zajęty. ................................................................. 

•  Woda musi zostać wyssana z tego miejsca. ................................................................. 

•  Silnik jest zepsuty. ................................................................. 

•  Sklep jest zamknięty. ................................................................. 

•  Angażuje się w działaniach edukacyjnych. ................................................................. 

•  On jest urodzonym przywódcą. ................................................................. 
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•  Jeśli chodzi o mnie ... ................................................................. 

•  Kraj podzielony jest na dwie części. ................................................................. 

•  Wymagana jest szybka akcja. ................................................................. 

•  Życie kulturalne jest bardzo ograniczone. ................................................................. 

•  To wykonane jest ze srebra. ................................................................. 
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Lekcja 10 - Strona bierna _klucz 

•  Twoja skarga została przekazana dalej. •  Your complaint was forwarded. 

•  Wszelkie wysiłki są bardzo doceniane. •  Any efforts are greatly appreciated. 

•  To musi być dokładnie rozważone. •  It must be duly considered. 

•  Zostało to ogłoszone wczoraj. •  It was announced yesterday. 

•  Aby móc kontynuować, wymagana jest 

analiza. 

•  An analysis is required in order to 

proceed. 

•  Czy ona jest mężatką? •  Is she married? 

•  Wymagana jest natychmiastowa 

odpowiedź. 
•  An immediate response is required. 

•  Ziemia pokryta jest śniegiem. •  The land is covered with snow. 

•  On jest zaawansowany w języku włoskim. •  He is advanced in Italian. 

•  To musi być dokładnie opisane. •  It must be specifically described. 

•  Jestem pod wrażeniem. •  I am impressed. 

•  Oni to udostępnili. (Było to przez nich 

udostępnione.) 

•  It was provided by them. 

•  To jest związane z tym, co on powiedział. •  It is related to what he said. 

•  To jest wykonane z czystego złota. •  It is made of pure gold. 

•  Sektor opieki zdrowotnej jest 

niedofinansowany. 

•  Health care sector is underfinanced. 

•  Odpowiadaj, gdy jesteś zapytywany! •  Respond when you´re asked! 

•  Jest to napisane w tym artykule. •  It is written in this article. 

•  Jeśli o mnie chodzi... •  As far as I am concerned 

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? •  Who else was involved? 

•  Z przyjemnością się z tobą spotkałem. •  I am pleased to meet you. 

•  Przywództwa nie można się nauczyć. •  Leadership cannot be learned. 

•  To jest wykonane ze szkła i metalu. •  It is made of glass and metal. 

•  Pokaz został anulowany. •  The performance is cancelled. 

•  W załączeniu znajdziesz wyniki pomiaru. •  Please find attached the results of 

measurement. 

•  To jest skomplikowane. •  It´s complicated. 

•  Wymagana jest nieformalna odzież. •  An informal dress is required. 

•  Czy wymagany jest strój formalny? •  Is a formal dress required? 
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•  Można to łatwo zrobić. •  It can be done easily. 

•  Firma jest dobrze zorganizowana. •  The company is well organized. 

•  Galeria narodowa otwarta jest codziennie. •  National gallery is opened every day. 

•  Umowa jest podpisana. •  The agreement is signed. 

•  Zostało to zatwierdzone tydzień temu. •  It was approved a week ago. 

•  Kiedy zostanie to wydane? •  When will it be released? 

•  Gaz ziemny jest importowany. •  Natural gas is imported. 

•  Wybory odbywają się co cztery lata. •  The elections are held every four years. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. •  The island is surrounded by the sea. 

•  Jestem zaręczony. •  I am engaged. 

•  Przejście jest zablokowane. •  The passage is jammed. 

•  Coroczne spotkanie odbywa się w sobotę. •  The annual meeting is held on Saturday. 

•  Został zatrudniony na początku tego roku. •  He was hired early this year. 

•  To jest spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

•  This is a limited company. 

•  Strategia jest wdrażana. •  The strategy is being implemented. 

•  To jest wykonane z czystego złota. •  It is made of pure gold. 

•  Spotkanie jest przełożone. •  The session is postponed. 

•  Jesteśmy umówieni. Zgadzamy się. •  We are settled. 

•  Ta posiadłość została zbudowana w 1915 

roku. 

•  This estate was built in 1915. 

•  Miasto zostało zniszczone. •  The city was destroyed. 

•  Jego pomoc nie jest już wymagana. •  His assistance is no longer required. 

•  Wyspa jest otoczona morzem. •  The island is surrounded by the sea. 

•  On został skazany na pięć lat więzienia. 

Dostał pięcioletni wyrok więzienia. 

•  He was sentenced to five years in prison. 

•  Wydział został włączony do dywizji. •  The department was incorporated to the 

division. 

•  Film był realizowany tutaj. •  The film was shot here. 

•  Maszyna zostanie zainstalowana w 

przyszłym tygodniu. 

•  The machine will be installed next week. 

•  Amerykańska flaga nazywana jest czasami 

gwiazdy i paski. 

•  American flag is sometimes called stars 

and stripes. 
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•  konserwacja musi być przeprowadzona 

codziennie. 

•  Daily maintenance must be carried out. 

•  Został zwolniony w zeszłym miesiącu. •  He was fired last month. 

•  Czy można tu parkować? •  Is parking allowed here? 

•  Podawana jest kolacja. •  The dinner is served. 

•  Czy jesteś przekonany? •  Are you convinced? 

•  On jest dość zaawansowany. •  He´s quite advanced. 

•  Wymagane jest indywidualne podejście. •  An individual approach is required. 

•  To jest szeroko stosowana strategia. •  This strategy is widely applied. 

•  Został oskarżony o morderstwo. •  He was accused of murder. 

•  Kto jeszcze był w to zaangażowany? •  Who else was involved? 

•  W piątek ustanowiono tymczasowy rząd. •  A temporary government was established 

on Friday. 

•  Czy można to skombinować razem? •  Could it be combined? 

•  Samochód jest naprawiony. •  The car is fixed. 

•  To jest zrobione z piasku. •  It is made of sand. 

•  Jego sukces został przypisany komuś 
innemu. 

•  His success was attributed to someone 

else. 

•  Ściana była posprayowana. •  The wall was sprayed. 

•  To jest wykonane z żelaza. •  It is made of iron. 

•  Pierścień musi zostać zniszczony. •  The ring must be destroyed. 

•  To jest prawie ukończone. •  It is almost finished. 

•  Jest to strefa zabroniona. •  It is a forbidden zone. 

•  Został uznany za winnego. •  He was found guilty. 

•  Jesteśmy zagubieni. •  We are lost. 

•  To się opiera na innych podstawach. •  It is based on different basis. 

•  Zostali pokonani. •  They were overcome. 

•  On jest pijany. •  He´s drunk. 

•  Hotel jest zupełnie zajęty. •  The hotel is fully booked. 

•  Woda musi zostać wyssana z tego miejsca. •  The water must be sucked out of here. 

•  Silnik jest zepsuty. •  The engine is broken. 

•  Sklep jest zamknięty. •  The store is closed. 



 249 

•  Angażuje się w działaniach edukacyjnych. •  He is involved in educational activities. 

•  On jest urodzonym przywódcą. •  He is a born leader. 

•  Jeśli chodzi o mnie ... •  As far as I am concerned 

•  Kraj podzielony jest na dwie części. •  The country is divided in two parts. 

•  Wymagana jest szybka akcja. •  Prompt action is required. 

•  Życie kulturalne jest bardzo ograniczone. •  The cultural life is very limited. 

•  To wykonane jest ze srebra. •  It is made of silver. 
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061_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _ 
Słownictwo - słuchaj!   

•  high •  wysoki 

•  useful •  przydatny 

•  encouraging •  zachęcający 

•  gross •  rażący 

•  inevitable •  nieunikniony 

•  excellent •  doskonały 

•  similar •  podobny 

•  experienced •  doświadczony 

•  roof •  dach 

•  landscape •  krajobraz 

•  blind •  ślepy, niewidomy 

•  interest •  odsetki 

•  independent •  niezależny 

•  guy •  facet 

•  sharp •  ostry 

•  major •  główny, podstawowy 

•  anxious •  niecierpliwy 

•  lonely •  samotny 

•  wonderful •  wspaniały, cudowny 

•  thin •  cienki 

•  sufficient •  wystarczający 

•  generally •  ogólnie, generalnie 

•  similar •  podobny 

•  bird •  ptak 

•  attract •  pociągać 

•  acceptable •  do przyjęcia, dopuszczalne 

•  quite •  całkiem 

•  curious •  ciekawy 

•  huge •  ogromny 
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•  internal •  wewnętrzny 

•  powerful •  potężny, silny 

•  competition •  zawody, konkurencja 

•  better •  lepszy 

•  speed •  prędkość 

•  rarely •  rzadko 

•  real •  prawdziwy 

•  wrong •  źle 

•  certain •  pewny 

•  financial •  finansowy 

•  weak •  słaby 

•  confident •  poufne 

•  depth •  głębokość 

•  wealth •  bogactwo 

•  fat •  gruby 

•  wise •  mądry 

•  mud •  błoto 

•  rate •  stawka, kurs 

•  care •  opieka 

•  extension •  wydłużenie 

•  slightly •  nieco 

•  sick •  chory 

•  tough •  trudny 

•  ordinary •  zwyczajny 

•  sensitive •  wrażliwy 

•  freedom •  wolność 

•  rough •  szorstki 

•  strict •  surowy 

•  narrow •  wąski 

•  knowledge •  wiedza 

•  amazing •  niesamowity 
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•  wide •  szeroki 

•  bright •  bystry 

•  conscious •  przytomny, świadomy 

•  highly •  wysoce, bardzo 

•  regular •  regularny 

•  exact •  dokładny 

•  care •  troszczyć się, opiekować się 

•  simple •  prosty 

•  cute •  uroczy 

•  soft •  miękki 

•  taste •  smak 

•  comparison •  porównanie 

•  unhappy •  nieszczęśliwy 

•  priest •  ksiądz 

•  dish •  danie 

•  former •  były 

•  comfortable •  wygodny 

•  dry •  suchy 

•  marriage •  małżeństwo 

•  mostly •  najczęściej 

•  solution •  rozwiązanie 

•  physical •  fizyczny 

•  smart •  mądry 

•  thick •  gruby 

•  weird •  dziwne 

•  exciting •  wzruszający 

•  disease •  choroba 

•  low •  niski 

•  hot •  gorący 

•  roughly •  w przybliżeniu, z grubsza, około 

•  lower •  niższy 
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•  creative •  twórczy, kreatywny 

•  remarkable •  niezwykły 

•  reputation •  reputacja 

•  famous •  słynny, znany 

•  metal •  metal 

•  nearly •  prawie 

•  habit •  nawyk 

•  smooth •  gładki 

•  natural •  naturalny 

•  loud •  głośny 

•  original •  oryginalny 

•  relatively •  stosunkowo 

•  efficiency •  wydajność 

•  heat •  ciepło, upał 

•  inner •  wewnętrzny 

•  frequently •  często 

•  response •  odpowiedź 

•  deeply •  głęboko 

•  worried •  zmartwiony 

•  common •  powszechny 

•  rare •  rzadko spotykany 

•  memory •  pamięć 

•  current •  obecny 

•  especially •  szczególnie 

•  successful •  odnoszący sukcesy 

•  pregnant •  w ciąży 

•  virtually •  praktycznie 

•  suitable •  odpowiedni, nadający się 

•  bitter •  gorzki 

•  appropriate •  odpowiedni 

•  significance •  znaczenie 
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•  honestly •  szczerze 

•  vast •  rozległy 

•  relevant •  istotne 

•  oil •  olej, oliwa 

•  reasonable •  rozsądny 

•  eventually •  ostatecznie, ewentualnie 

•  impossible •  niemożliwy 

•  serious •  poważny 

•  unique •  wyjątkowy 

•  variety •  różnorodność 

•  believe •  wierzyć 

•  society •  społeczeństwo 

•  significant •  znaczący 

•  unusual •  niezwykły 

•  complete •  kompletny, pełny 

•  dangerous •  niebezpieczny 

•  detailed •  szczegółowe 

•  minor •  mniejszościowy 

•  efficient •  skuteczne 

•  dead •  martwy 

•  resort •  kurort 

•  terribly •  strasznie, okropnie 

•  certainly •  na pewno 

•  inflation •  inflacja 

•  honest •  uczciwy 

•  senior •  starszy 

•  occasionally •  sporadycznie 

•  complete •  zakończyć, skończyć 

•  less •  mniej 

•  comprehensive •  kompleksowy 

•  brilliant •  znakomity 
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•  craft •  rzemiosło 

•  contribute •  dokładać 

•  tiny •  drobny 

 

062_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _ 
Słownictwo - przetłumacz!   

•  reputacja •  reputation 

•  rzemiosło •  craft 

•  oryginalny •  original 

•  wygodny •  comfortable 

•  dach •  roof 

•  poważny •  serious 

•  wspaniały, cudowny •  wonderful 

•  wewnętrzny •  inner 

•  zakończyć, skończyć •  complete 

•  głośny •  loud 

•  do przyjęcia, dopuszczalne •  acceptable 

•  wysoki •  high 

•  źle •  wrong 

•  prawie •  nearly 

•  szczegółowe •  detailed 

•  chory •  sick 

•  niebezpieczny •  dangerous 

•  facet •  guy 

•  mniej •  less 

•  ostatecznie, ewentualnie •  eventually 

•  rzadko •  rarely 

•  miękki •  soft 

•  były •  former 

•  niski •  low 

•  regularny •  regular 
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•  szczególnie •  especially 

•  główny, podstawowy •  major 

•  prawdziwy •  real 

•  starszy •  senior 

•  niemożliwy •  impossible 

•  nieunikniony •  inevitable 

•  słaby •  weak 

•  nieco •  slightly 

•  głęboko •  deeply 

•  kurort •  resort 

•  rzadko spotykany •  rare 

•  niższy •  lower 

•  pewny •  certain 

•  ogólnie, generalnie •  generally 

•  dokładny •  exact 

•  najczęściej •  mostly 

•  ślepy, niewidomy •  blind 

•  niezależny •  independent 

•  stosunkowo •  relatively 

•  odpowiedź •  response 

•  danie •  dish 

•  skuteczne •  efficient 

•  wąski •  narrow 

•  gruby •  thick 

•  odpowiedni •  appropriate 

•  stawka, kurs •  rate 

•  metal •  metal 

•  pociągać •  attract 

•  ksiądz •  priest 

•  szeroki •  wide 

•  prędkość •  speed 
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•  finansowy •  financial 

•  prosty •  simple 

•  gruby •  fat 

•  zwyczajny •  ordinary 

•  doskonały •  excellent 

•  wyjątkowy •  unique 

•  opieka •  care 

•  rażący •  gross 

•  gorzki •  bitter 

•  surowy •  strict 

•  choroba •  disease 

•  bystry •  bright 

•  zawody, konkurencja •  competition 

•  uroczy •  cute 

•  rozwiązanie •  solution 

•  pamięć •  memory 

•  wzruszający •  exciting 

•  w ciąży •  pregnant 

•  potężny, silny •  powerful 

•  odnoszący sukcesy •  successful 

•  ogromny •  huge 

•  doświadczony •  experienced 

•  słynny, znany •  famous 

•  mądry •  wise 

•  gładki •  smooth 

•  znakomity •  brilliant 

•  ciekawy •  curious 

•  wydłużenie •  extension 

•  przydatny •  useful 

•  bogactwo •  wealth 

•  smak •  taste 
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•  całkiem •  quite 

•  istotne •  relevant 

•  ostry •  sharp 

•  uczciwy •  honest 

•  naturalny •  natural 

•  poufne •  confident 

•  nawyk •  habit 

•  błoto •  mud 

•  fizyczny •  physical 

•  krajobraz •  landscape 

•  wysoce, bardzo •  highly 

•  trudny •  tough 

•  znaczenie •  significance 

•  olej, oliwa •  oil 

•  obecny •  current 

•  wrażliwy •  sensitive 

•  rozległy •  vast 

•  często •  frequently 

•  w przybliżeniu, z grubsza, około •  roughly 

•  powszechny •  common 

•  mądry •  smart 

•  inflacja •  inflation 

•  lepszy •  better 

•  przytomny, świadomy •  conscious 

•  kompleksowy •  comprehensive 

•  samotny •  lonely 

•  podobny •  similar 

•  sporadycznie •  occasionally 

•  strasznie, okropnie •  terribly 

•  różnorodność •  variety 

•  suchy •  dry 
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•  wystarczający •  sufficient 

•  porównanie •  comparison 

•  społeczeństwo •  society 

•  ptak •  bird 

•  wewnętrzny •  internal 

•  wierzyć •  believe 

•  gorący •  hot 

•  głębokość •  depth 

•  mniejszościowy •  minor 

•  odsetki •  interest 

•  kompletny, pełny •  complete 

•  na pewno •  certainly 

•  znaczący •  significant 

•  ciepło, upał •  heat 

•  praktycznie •  virtually 

•  nieszczęśliwy •  unhappy 

•  dokładać •  contribute 

•  małżeństwo •  marriage 

•  szorstki •  rough 

•  rozsądny •  reasonable 

•  wydajność •  efficiency 

•  odpowiedni, nadający się •  suitable 

•  troszczyć się, opiekować się •  care 

•  wolność •  freedom 

•  szczerze •  honestly 

•  niezwykły •  unusual 

•  zachęcający •  encouraging 

•  twórczy, kreatywny •  creative 

•  martwy •  dead 

•  dziwne •  weird 

•  niecierpliwy •  anxious 
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•  niezwykły •  remarkable 

•  podobny •  similar 

•  cienki •  thin 

•  niesamowity •  amazing 

•  zmartwiony •  worried 

•  wiedza •  knowledge 

•  drobny •  tiny 
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063_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie 
 

Przymiotniki opisują właściwości. Odpowiadają na pytanie JAKI. 

 

young – młody 

big – wielki 

 

Przymiotniki stopniujemy, by wyrazić ich intensywność: 
Młody-młodszy -najmłodszy 

 

Drugi stopień u krótkich, jednosylabowych przymiotników – tworzymy za pomocą dołączenia  

końcówki –er. 

 

young – younger młody – młodszy 

old – older  stary – starszy 

 

Stopień najwyższy jest tworzony poprzez dodanie przedimka określonego przed zaimek, do 

którego dołączymy końcówkę – est. 

 

young  younger the youngest    młody  młodszy najmłodszy 

old  older  the oldest  stary  starszy  najstarszy 

 

Przymiotniki wielosylabowe i te, które zakończone są końcówką ing stopniujemy za pomocą 
MORE i MOST, które stawiamy przed przymiotnikiem. 

 

Stopień wyższy tworzymy za pomocą MORE: 

 

important  more important  ważny      ważniejszy 

interesting   more interesting  ciekawy    bardziej ciekawy 

 

Stopień najwyższy tworzymy za pomocą THE MOST: 

 

important  the most important  ważny  najważniejszy 

interesting  the most interesting  ciekawy najciekawszy 

 

Poznajmy jeszcze przymiotniki nieregularne: 

 

good better the best dobry, lepszy, najlepszy 

bad worse the worst zły, gorszy, najgorszy 

many more  the most dużo, więcej, najwięcej 

little less the least mało, mniej, najmniej 

 

Przysłówki określają intensywność sytuacji. Odpowiadają na pytanie JAK i mają końcówkę -
LY– Quickly - szybko, slowly - powoli, softly - miękko 

 

slow powolny slowly powoli 

quick szybki  quickly szybko 

easy    łatwy  easily łatwo 
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064_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _ 
Ćwiczenia sprawdzające – słuchaj! 

•  He´s nearly blind. •  On jest prawie niewidomy. 

•  The surface is quite rough. •  Powierzchnia jest dość szorstka. 

•  You are too loud. •  Jesteś zbyt głośny. 

•  The upper layer is very smooth. •  Górna warstwa jest bardzo gładka. 

•  One of the biggest problems of the society 

is … 

•  Jednym z największych problemów 

społeczeństwa jest ... 

•  They are smart. •  Oni są mądrzy. 

•  The competition is tough. •  Konkurencja jest twarda. 

•  It´s an original brand. •  To oryginalna marka. 

•  Why are you anxious? •  Dlaczego jesteś niecierpliwy? 

•  We can eventually do this. •  Ostatecznie możemy to zrobić. 

•  They are very similar. •  Są bardzo podobni. 

•  It is huge. •  To jest ogromne. 

•  The revenues are quite low this quarter. •  Przychody w tym kwartale są dość niskie. 

•  Are you serious? •  Mówisz poważnie? 

•  It is quite close. •  To jest całkiem blisko. 

•  She´s cute. •  Ona jest urocza. 

•  In comparison with the last one, this one is 

better. 

•  W porównaniu z tym ostatnim, ten jest 

lepszy. 

•  The significance of this is huge. •  Znaczenie tego jest ogromne. 

•  The heat is unbearable. •  Ten upał jest nie do zniesienia. 

•  He´s very strict person. •  Jest bardzo surową osobą. 

•  This region is famous for metal mining. •  Region ten słynie z wydobycia metali. 

•  She is a remarkably clever girl. •  Ona jest niezwykle mądrą dziewczyną. 

•  Is it acceptable? •  Czy to jest dopuszczalne? 

•  It is a bad habit. •  To zły nawyk. 

•  Taxes are lower there. •  Są tam niższe podatki. 

•  Is it high or low? •  To jest wysokie, czy niskie? 

•  Is it efficient at all? •  Czy to w ogóle skuteczne? 

•  The case is similar. •  Ten przypadek jest podobny. 
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•  His knowledge is outstanding. •  Jego wiedza jest wyjątkowa. 

•  He´s just an ordinary guy. •  On jest zwyczajnym facetem. 

•  Physical exercise is important. •  Ćwiczenia fizyczne są ważne. 

•  He is still very weak. •  Nadal jest bardzo słaby. 

•  It is our local priest. •  To nasz miejscowy ksiądz. 

•  The inflation is low. •  Inflacja jest niska. 

•  It is quite common there. •  To jest tam dość powszechne. 

•  It is quite rare. •  To jest dość rzadkie. 

•  This is a beautiful landscape. •  To jest piękny krajobraz. 

•  Generally, it is good. •  Generalnie jest dobrze. 

•  The period extension is necessary •  Konieczne jest wydłużenie okresu. 

•  It is roughly five miles. •  To około pięciu mil. 

•  It is relatively cheap. •  To jest stosunkowo tanie. 

•  He is an experienced technician. •  On jest doświadczonym technikiem. 

•  He´s fat. •  On jest gruby. 

•  Such load is unbearable. •  Takie obciążenie jest nie do zniesienia. 

•  She´s dead. •  Ona nie żyje. Ona jest martwa. 

•  It is amazing. •  To niesamowite. 

•  Isn´t it dangerous? •  Czy to nie jest niebezpieczne? 

•  Are you blind? •  Jesteś ślepy? Jesteś niewidomy? 

•  This car is the best in crash tests •  Ten samochód jest najlepszy w testach 

zderzeniowych 

•  It is very unique experience. •  To bardzo wyjątkowe doświadczenie. 

•  They rarely meet. •  Rzadko się spotykają. 

•  Exchange rate is high. •  Kurs wymiany jest wysoki. 

•  He contributes regularly. •  Dokłada regularnie. 

•  Our current problem is different. •  Nasz obecny problem jest inny. 

•  It is weird. •  To dziwne. 

•  He´s got an excellent memory. •  On ma doskonałą pamięć. 

•  He comes there frequently. •  Często tam przychodzi. 

•  Is it better now? •  Czy teraz jest lepiej? 
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•  He´s a nice guy. •  To dobry facet. 

•  Be careful! The coffee is hot. •  Bądź ostrożny! Kawa jest gorąca. 

•  Your chair is very comfortable. •  Twoje krzesło jest bardzo wygodne. 

•  The roads are muddy. •  Drogi są błotniste. 

•  Freedom is very precious. •  Wolność jest bardzo cenna. 

•  It is suitable for reading. •  Nadaje się do czytania. 

•  It is an inner space. •  To jest przestrzeń wewnętrzna. 

•  Wealth is not important. •  Bogactwo nie jest ważne. 

•  It is a little bitter. •  To jest trochę gorzkie. 

•  The response is negative. •  Odpowiedź jest negatywna. 

•  He is terribly busy. •  Jest strasznie (okropnie) zajęty. 

•  The depth of the canyon is unknown. •  Głębokość tego kanionu (wąwozu) nie jest 

znana. 

•  This car is unsafe at any speed. •  Ten samochód jest niebezpieczny przy 

każdej prędkości. 

•  They do it occasionally. •  Robią to od czasu do czasu. 

•  He eats less than before. •  On je mniej niż wcześniej. 

•  This is not natural. •  To nie jest naturalne. 

•  Isn´t it exciting? •  Czy to nie jest wzruszające? 

•  It is a consequence of a gross negligence. •  To jest wynik rażącego niedbalstwa. 

•  She is very attractive. •  Ona jest bardzo atrakcyjna (pociągająca). 

•  He is deeply dissatisfied. •  On jest głęboko (bardzo) niezadowolony. 

•  Healthcare is important. •  Opieka zdrowotna jest ważna. 

•  I am so lonely. •  Jestem taki samotny. 

•  You look worried. •  Wyglądasz na zmartwionego. 

•  It tastes great. •  Smakuje to świetnie. 

•  I am sick of it. •  Mam tego dość. 

•  He is very creative. •  On jest bardzo twórczy (kreatywny). 

•  His reputation is harmed. •  Jego reputacja jest uszkodzona. 

•  Honestly, I am fine. •  Szczerze mówiąc, czuję się dobrze. 

•  The box is complete. •  Pudełko jest pełne. 

•  The load is unbearable. •  Obciążenie jest nie do zniesienia. 
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•  This is not relevant. •  To nieistotne. To nie ma znaczenia. 

•  You are worng. •  Mylisz się. 

•  It´s a wonderful life. •  To jest cudowne życie. 

•  It is a detailed description of the problem. •  To jest szczegółowy opis problemu. 

•  Through thick and thin •  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  That´s exact. •  Dokładnie tak. 

•  Through thick and thin •  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  They have a new roof. •  Mają nowy dach. 

•  It is very useful. •  To jest bardzo przydatne. 

•  I am just curious. •  Jestem po prostu ciekaw. 

•  This diesease is not dangerous. •  Ta choroba nie jest niebezpieczna. 

•  He´s just slightly senior. •  Jest tylko trochę starszy (służbowo). 

•  He´s slightly more senior. •  Jest trochę starszy. (służbowo) 

•  This is quite unusual. •  Jest to dość niezwykłe. 

•  The downfall is inevitable. •  Upadek jest nieunikniony. 

•  It is either wet or dry. •  Jest to mokre lub suche. 

•  It´s real love. •  To prawdziwa miłość. 

•  The bird is very shy. •  Ten ptak jest bardzo nieśmiały. 

•  This is especially important. •  To jest szczególnie ważne. 

•  It is a well known resort by the sea. •  Jest to znany kurort nad morzem. 

•  Olive oil is essential. •  Oliwa z oliwek jest niezbędna. 

•  He is self-conscious. •  Jest pewny siebie. 

•  He´s a famous actor. •  On jest znanym aktorem. 

•  It´s tough. •  To jest trudne. 

•  The support is sufficient. •  Wsparcie jest wystarczające. 

•  He´s very reasonable. •  On jest bardzo rozsądny. 

•  This is highly improbable. •  To jest bardzo nieprawdopodobne. 

•  It is an internal regulation. •  To jest instrukcja wewnętrzna. 

•  He is very wise. •  On jest bardzo mądry. 

•  It is unbelievable. •  To niewiarygodne. To nie do wiary. 
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•  The streets are quite narrow, be careful. •  Ulice są dość wąskie, bądź ostrożny. 

•  Is the knife sharp? •  Czy ten nóż jest ostry? 

•  It is certain. •  To pewne. 

•  It is my former boss. •  To mój były szef. 

•  He certainly is a friend. •  On na pewno jest przyjacielem. 

•  This company is independent. •  Ta firma jest niezależna. 

•  He´s very sensitive. •  On jest bardzo wrażliwy. 

•  Her skin is soft. •  Jej skóra jest miękka. 

•  Streets are wide. •  Ulice są szerokie. 

•  It is a major problem. •  To podstawowy problem. 

•  This is a minor problem. •  To jest niewielki problem. 

•  It´s brilliant. •  To znakomicie. 

•  He´s very honest. •  On jest bardzo uczciwy. 

•  Financial situation is not good. •  Sytuacja finansowa nie jest dobra. 

•  It is a regular activity. •  Jest to regularna czynność. 

•  The meat is excellent. •  Mięso jest doskonałe. 

•  It is a vast land. •  To rozległa kraina. 

•  Rate of interest is high. •  Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest wysokie. 

•  He is very unhappy about it. •  On jest bardzo nieszczęśliwy z tego 

powodu. 

•  She´s pregnant. •  Ona jest w ciąży. 

•  They meet mostly in the evenings. •  Najczęściej spotykają się wieczorami. 

•  She is very bright. •  Ona jest bardzo bystra. 

•  It´s quite simple. •  To całkiem proste. 

•  It is just a tiny problem. •  To tylko drobny problem. 

 

065_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _ 
Ćwiczenia sprawdzające - przetłumacz!   

•  Wyglądasz na zmartwionego. •  You look worried. 

•  To niewiarygodne. To nie do wiary. •  It is unbelievable. 

•  Jego wiedza jest wyjątkowa. •  His knowledge is outstanding. 
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•  On jest bardzo rozsądny. •  He´s very reasonable. 

•  Ulice są dość wąskie, bądź ostrożny. •  The streets are quite narrow, be careful. 

•  Są tam niższe podatki. •  Taxes are lower there. 

•  Czy to nie jest wzruszające? •  Isn´t it exciting? 

•  Odpowiedź jest negatywna. •  The response is negative. 

•  On jest prawie niewidomy. •  He´s nearly blind. 

•  Drogi są błotniste. •  The roads are muddy. 

•  To jest szczególnie ważne. •  This is especially important. 

•  Oni są mądrzy. •  They are smart. 

•  To całkiem proste. •  It´s quite simple. 

•  Opieka zdrowotna jest ważna. •  Healthcare is important. 

•  Robią to od czasu do czasu. •  They do it occasionally. 

•  Mam tego dość. •  I am sick of it. 

•  To jest tam dość powszechne. •  It is quite common there. 

•  To jest przestrzeń wewnętrzna. •  It is an inner space. 

•  To bardzo wyjątkowe doświadczenie. •  It is very unique experience. 

•  Ten samochód jest najlepszy w testach 

zderzeniowych 

•  This car is the best in crash tests 

•  On jest znanym aktorem. •  He´s a famous actor. 

•  Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest wysokie. 

•  Rate of interest is high. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  Through thick and thin 

•  To jest trudne. •  It´s tough. 

•  To dziwne. •  It is weird. 

•  To niesamowite. •  It is amazing. 

•  To pewne. •  It is certain. 

•  On jest bardzo wrażliwy. •  He´s very sensitive. 

•  Nadaje się do czytania. •  It is suitable for reading. 

•  Powierzchnia jest dość szorstka. •  The surface is quite rough. 

•  Jestem taki samotny. •  I am so lonely. 

•  On jest doświadczonym technikiem. •  He is an experienced technician. 
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•  On jest zwyczajnym facetem. •  He´s just an ordinary guy. 

•  Dlaczego jesteś niecierpliwy? •  Why are you anxious? 

•  Często tam przychodzi. •  He comes there frequently. 

•  Jego reputacja jest uszkodzona. •  His reputation is harmed. 

•  To jest cudowne życie. •  It´s a wonderful life. 

•  On jest bardzo mądry. •  He is very wise. 

•  Mówisz poważnie? •  Are you serious? 

•  Jest bardzo surową osobą. •  He´s very strict person. 

•  On jest bardzo twórczy (kreatywny). •  He is very creative. 

•  Jesteś zbyt głośny. •  You are too loud. 

•  Czy ten nóż jest ostry? •  Is the knife sharp? 

•  Szczerze mówiąc, czuję się dobrze. •  Honestly, I am fine. 

•  Ćwiczenia fizyczne są ważne. •  Physical exercise is important. 

•  Bogactwo nie jest ważne. •  Wealth is not important. 

•  W porównaniu z tym ostatnim, ten jest 

lepszy. 

•  In comparison with the last one, this one is 

better. 

•  To jest całkiem blisko. •  It is quite close. 

•  To zły nawyk. •  It is a bad habit. 

•  Czy teraz jest lepiej? •  Is it better now? 

•  On je mniej niż wcześniej. •  He eats less than before. 

•  Sytuacja finansowa nie jest dobra. •  Financial situation is not good. 

•  To jest wynik rażącego niedbalstwa. •  It is a consequence of a gross negligence. 

•  To nie jest naturalne. •  This is not natural. 

•  To jest piękny krajobraz. •  This is a beautiful landscape. 

•  Jest strasznie (okropnie) zajęty. •  He is terribly busy. 

•  Ona jest bardzo atrakcyjna (pociągająca). •  She is very attractive. 

•  Ona jest w ciąży. •  She´s pregnant. 

•  On jest gruby. •  He´s fat. 

•  Ten ptak jest bardzo nieśmiały. •  The bird is very shy. 

•  Kurs wymiany jest wysoki. •  Exchange rate is high. 

•  Konkurencja jest twarda. •  The competition is tough. 
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•  Najczęściej spotykają się wieczorami. •  They meet mostly in the evenings. 

•  Ona nie żyje. Ona jest martwa. •  She´s dead. 

•  To około pięciu mil. •  It is roughly five miles. 

•  Jest trochę starszy. (służbowo) •  He´s slightly more senior. 

•  Oliwa z oliwek jest niezbędna. •  Olive oil is essential. 

•  Jest to mokre lub suche. •  It is either wet or dry. 

•  To znakomicie. •  It´s brilliant. 

•  Przychody w tym kwartale są dość niskie. •  The revenues are quite low this quarter. 

•  Ulice są szerokie. •  Streets are wide. 

•  Dokładnie tak. •  That´s exact. 

•  Twoje krzesło jest bardzo wygodne. •  Your chair is very comfortable. 

•  Czy to nie jest niebezpieczne? •  Isn´t it dangerous? 

•  Dokłada regularnie. •  He contributes regularly. 

•  Rzadko się spotykają. •  They rarely meet. 

•  On jest bardzo nieszczęśliwy z tego 

powodu. 

•  He is very unhappy about it. 

•  Czy to w ogóle skuteczne? •  Is it efficient at all? 

•  To jest trochę gorzkie. •  It is a little bitter. 

•  To podstawowy problem. •  It is a major problem. 

•  Jest tylko trochę starszy (służbowo). •  He´s just slightly senior. 

•  Konieczne jest wydłużenie okresu. •  The period extension is necessary 

•  Mylisz się. •  You are worng. 

•  To jest instrukcja wewnętrzna. •  It is an internal regulation. 

•  Wsparcie jest wystarczające. •  The support is sufficient. 

•  To jest niewielki problem. •  This is a minor problem. 

•  Inflacja jest niska. •  The inflation is low. 

•  To jest szczegółowy opis problemu. •  It is a detailed description of the problem. 

•  To jest stosunkowo tanie. •  It is relatively cheap. 

•  Smakuje to świetnie. •  It tastes great. 

•  Pudełko jest pełne. •  The box is complete. 

•  To prawdziwa miłość. •  It´s real love. 
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•  To jest dość rzadkie. •  It is quite rare. 

•  Mięso jest doskonałe. •  The meat is excellent. 

•  Ona jest urocza. •  She´s cute. 

•  Upadek jest nieunikniony. •  The downfall is inevitable. 

•  Ten samochód jest niebezpieczny przy 

każdej prędkości. 

•  This car is unsafe at any speed. 

•  To jest wysokie, czy niskie? •  Is it high or low? 

•  Jednym z największych problemów 

społeczeństwa jest ... 

•  One of the biggest problems of the society 

is … 

•  On na pewno jest przyjacielem. •  He certainly is a friend. 

•  To nasz miejscowy ksiądz. •  It is our local priest. 

•  Ostatecznie możemy to zrobić. •  We can eventually do this. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  Through thick and thin 

•  Jest to dość niezwykłe. •  This is quite unusual. 

•  Ona jest bardzo bystra. •  She is very bright. 

•  Ta firma jest niezależna. •  This company is independent. 

•  Obciążenie jest nie do zniesienia. •  The load is unbearable. 

•  To mój były szef. •  It is my former boss. 

•  To oryginalna marka. •  It´s an original brand. 

•  Jest to znany kurort nad morzem. •  It is a well known resort by the sea. 

•  Generalnie jest dobrze. •  Generally, it is good. 

•  Czy to jest dopuszczalne? •  Is it acceptable? 

•  On jest bardzo uczciwy. •  He´s very honest. 

•  Ona jest niezwykle mądrą dziewczyną. •  She is a remarkably clever girl. 

•  On ma doskonałą pamięć. •  He´s got an excellent memory. 

•  Jest to regularna czynność. •  It is a regular activity. 

•  Jej skóra jest miękka. •  Her skin is soft. 

•  Jest pewny siebie. •  He is self-conscious. 

•  Jestem po prostu ciekaw. •  I am just curious. 

•  Głębokość tego kanionu (wąwozu) nie jest 

znana. 

•  The depth of the canyon is unknown. 

•  To nieistotne. To nie ma znaczenia. •  This is not relevant. 
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•  Nadal jest bardzo słaby. •  He is still very weak. 

•  Nasz obecny problem jest inny. •  Our current problem is different. 

•  Górna warstwa jest bardzo gładka. •  The upper layer is very smooth. 

•  Ta choroba nie jest niebezpieczna. •  This diesease is not dangerous. 

•  To jest bardzo przydatne. •  It is very useful. 

•  Takie obciążenie jest nie do zniesienia. •  Such load is unbearable. 

•  Znaczenie tego jest ogromne. •  The significance of this is huge. 

•  Są bardzo podobni. •  They are very similar. 

•  Mają nowy dach. •  They have a new roof. 

•  On jest głęboko (bardzo) niezadowolony. •  He is deeply dissatisfied. 

•  To jest bardzo nieprawdopodobne. •  This is highly improbable. 

•  Wolność jest bardzo cenna. •  Freedom is very precious. 

•  Region ten słynie z wydobycia metali. •  This region is famous for metal mining. 

•  Ten przypadek jest podobny. •  The case is similar. 

•  To dobry facet. •  He´s a nice guy. 

•  To jest ogromne. •  It is huge. 

•  To rozległa kraina. •  It is a vast land. 

•  Bądź ostrożny! Kawa jest gorąca. •  Be careful! The coffee is hot. 

•  Jesteś ślepy? Jesteś niewidomy? •  Are you blind? 

•  Ten upał jest nie do zniesienia. •  The heat is unbearable. 

•  To tylko drobny problem. •  It is just a tiny problem. 

 

066_Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie 
_Wysluchaj po angielsku!   

•  It´s quite simple. •  To całkiem proste. 

•  Is it better now? •  Czy teraz jest lepiej? 

•  It is my former boss. •  To mój były szef. 

•  He is very creative. •  On jest bardzo twórczy (kreatywny). 

•  This company is independent. •  Ta firma jest niezależna. 

•  Such load is unbearable. •  Takie obciążenie jest nie do zniesienia. 

•  It tastes great. •  Smakuje to świetnie. 
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•  She´s dead. •  Ona nie żyje. Ona jest martwa. 

•  It is unbelievable. •  To niewiarygodne. To nie do wiary. 

•  The upper layer is very smooth. •  Górna warstwa jest bardzo gładka. 

•  I am sick of it. •  Mam tego dość. 

•  The roads are muddy. •  Drogi są błotniste. 

•  The meat is excellent. •  Mięso jest doskonałe. 

•  It´s brilliant. •  To znakomicie. 

•  He is very unhappy about it. •  On jest bardzo nieszczęśliwy z tego 

powodu. 

•  We can eventually do this. •  Ostatecznie możemy to zrobić. 

•  He is still very weak. •  Nadal jest bardzo słaby. 

•  He´s a nice guy. •  To dobry facet. 

•  The response is negative. •  Odpowiedź jest negatywna. 

•  Generally, it is good. •  Generalnie jest dobrze. 

•  She´s cute. •  Ona jest urocza. 

•  He is an experienced technician. •  On jest doświadczonym technikiem. 

•  He´s very honest. •  On jest bardzo uczciwy. 

•  His knowledge is outstanding. •  Jego wiedza jest wyjątkowa. 

•  The depth of the canyon is unknown. •  Głębokość tego kanionu (wąwozu) nie jest 

znana. 

•  He´s fat. •  On jest gruby. 

•  It´s a wonderful life. •  To jest cudowne życie. 

•  He is terribly busy. •  Jest strasznie (okropnie) zajęty. 

•  It is a vast land. •  To rozległa kraina. 

•  She is very bright. •  Ona jest bardzo bystra. 

•  The case is similar. •  Ten przypadek jest podobny. 

•  Financial situation is not good. •  Sytuacja finansowa nie jest dobra. 

•  This diesease is not dangerous. •  Ta choroba nie jest niebezpieczna. 

•  Through thick and thin •  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  That´s exact. •  Dokładnie tak. 

•  It is a little bitter. •  To jest trochę gorzkie. 
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•  The streets are quite narrow, be careful. •  Ulice są dość wąskie, bądź ostrożny. 

•  Exchange rate is high. •  Kurs wymiany jest wysoki. 

•  It is roughly five miles. •  To około pięciu mil. 

•  It is certain. •  To pewne. 

•  It is quite rare. •  To jest dość rzadkie. 

•  You are worng. •  Mylisz się. 

•  He comes there frequently. •  Często tam przychodzi. 

•  It is our local priest. •  To nasz miejscowy ksiądz. 

•  Streets are wide. •  Ulice są szerokie. 

•  It is a bad habit. •  To zły nawyk. 

•  Honestly, I am fine. •  Szczerze mówiąc, czuję się dobrze. 

•  They are very similar. •  Są bardzo podobni. 

•  Why are you anxious? •  Dlaczego jesteś niecierpliwy? 

•  The significance of this is huge. •  Znaczenie tego jest ogromne. 

•  The competition is tough. •  Konkurencja jest twarda. 

•  This is quite unusual. •  Jest to dość niezwykłe. 

•  It is a well known resort by the sea. •  Jest to znany kurort nad morzem. 

•  One of the biggest problems of the society 

is … 

•  Jednym z największych problemów 

społeczeństwa jest ... 

•  It is a detailed description of the problem. •  To jest szczegółowy opis problemu. 

•  Our current problem is different. •  Nasz obecny problem jest inny. 

•  It is huge. •  To jest ogromne. 

•  He´s a famous actor. •  On jest znanym aktorem. 

•  Are you serious? •  Mówisz poważnie? 

•  It is very useful. •  To jest bardzo przydatne. 

•  It is an inner space. •  To jest przestrzeń wewnętrzna. 

•  Taxes are lower there. •  Są tam niższe podatki. 

•  His reputation is harmed. •  Jego reputacja jest uszkodzona. 

•  Is the knife sharp? •  Czy ten nóż jest ostry? 

•  I am just curious. •  Jestem po prostu ciekaw. 

•  This is highly improbable. •  To jest bardzo nieprawdopodobne. 
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•  Your chair is very comfortable. •  Twoje krzesło jest bardzo wygodne. 

•  They rarely meet. •  Rzadko się spotykają. 

•  She is very attractive. •  Ona jest bardzo atrakcyjna (pociągająca). 

•  In comparison with the last one, this one is 

better. 

•  W porównaniu z tym ostatnim, ten jest 

lepszy. 

•  It is either wet or dry. •  Jest to mokre lub suche. 

•  It is suitable for reading. •  Nadaje się do czytania. 

•  The support is sufficient. •  Wsparcie jest wystarczające. 

•  He´s slightly more senior. •  Jest trochę starszy. (służbowo) 

•  It is very unique experience. •  To bardzo wyjątkowe doświadczenie. 

•  This is a minor problem. •  To jest niewielki problem. 

•  It is a consequence of a gross negligence. •  To jest wynik rażącego niedbalstwa. 

•  The downfall is inevitable. •  Upadek jest nieunikniony. 

•  They do it occasionally. •  Robią to od czasu do czasu. 

•  Wealth is not important. •  Bogactwo nie jest ważne. 

•  It´s real love. •  To prawdziwa miłość. 

•  He is very wise. •  On jest bardzo mądry. 

•  He´s just slightly senior. •  Jest tylko trochę starszy (służbowo). 

•  It is weird. •  To dziwne. 

•  She is a remarkably clever girl. •  Ona jest niezwykle mądrą dziewczyną. 

•  You look worried. •  Wyglądasz na zmartwionego. 

•  He´s nearly blind. •  On jest prawie niewidomy. 

•  It is a major problem. •  To podstawowy problem. 

•  He is self-conscious. •  Jest pewny siebie. 

•  Is it high or low? •  To jest wysokie, czy niskie? 

•  It´s an original brand. •  To oryginalna marka. 

•  The bird is very shy. •  Ten ptak jest bardzo nieśmiały. 

•  The box is complete. •  Pudełko jest pełne. 

•  This car is the best in crash tests •  Ten samochód jest najlepszy w testach 

zderzeniowych 

•  The inflation is low. •  Inflacja jest niska. 

•  It is amazing. •  To niesamowite. 



 275 

•  Is it acceptable? •  Czy to jest dopuszczalne? 

•  He´s very sensitive. •  On jest bardzo wrażliwy. 

•  The heat is unbearable. •  Ten upał jest nie do zniesienia. 

•  He´s very reasonable. •  On jest bardzo rozsądny. 

•  The revenues are quite low this quarter. •  Przychody w tym kwartale są dość niskie. 

•  This is especially important. •  To jest szczególnie ważne. 

•  It is an internal regulation. •  To jest instrukcja wewnętrzna. 

•  Healthcare is important. •  Opieka zdrowotna jest ważna. 

•  I am so lonely. •  Jestem taki samotny. 

•  This region is famous for metal mining. •  Region ten słynie z wydobycia metali. 

•  You are too loud. •  Jesteś zbyt głośny. 

•  The period extension is necessary •  Konieczne jest wydłużenie okresu. 

•  They are smart. •  Oni są mądrzy. 

•  He eats less than before. •  On je mniej niż wcześniej. 

•  They have a new roof. •  Mają nowy dach. 

•  It is relatively cheap. •  To jest stosunkowo tanie. 

•  This is a beautiful landscape. •  To jest piękny krajobraz. 

•  Is it efficient at all? •  Czy to w ogóle skuteczne? 

•  Be careful! The coffee is hot. •  Bądź ostrożny! Kawa jest gorąca. 

•  It is quite common there. •  To jest tam dość powszechne. 

•  They meet mostly in the evenings. •  Najczęściej spotykają się wieczorami. 

•  It´s tough. •  To jest trudne. 

•  Through thick and thin •  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  He´s very strict person. •  Jest bardzo surową osobą. 

•  Are you blind? •  Jesteś ślepy? Jesteś niewidomy? 

•  Olive oil is essential. •  Oliwa z oliwek jest niezbędna. 

•  He´s just an ordinary guy. •  On jest zwyczajnym facetem. 

•  Isn´t it exciting? •  Czy to nie jest wzruszające? 

•  This is not relevant. •  To nieistotne. To nie ma znaczenia. 

•  Physical exercise is important. •  Ćwiczenia fizyczne są ważne. 
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•  He´s got an excellent memory. •  On ma doskonałą pamięć. 

•  This is not natural. •  To nie jest naturalne. 

•  She´s pregnant. •  Ona jest w ciąży. 

•  He contributes regularly. •  Dokłada regularnie. 

•  The load is unbearable. •  Obciążenie jest nie do zniesienia. 

•  Rate of interest is high. •  Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest wysokie. 

•  The surface is quite rough. •  Powierzchnia jest dość szorstka. 

•  He is deeply dissatisfied. •  On jest głęboko (bardzo) niezadowolony. 

•  He certainly is a friend. •  On na pewno jest przyjacielem. 

•  Her skin is soft. •  Jej skóra jest miękka. 

•  Freedom is very precious. •  Wolność jest bardzo cenna. 

•  It is a regular activity. •  Jest to regularna czynność. 

•  It is quite close. •  To jest całkiem blisko. 

•  Isn´t it dangerous? •  Czy to nie jest niebezpieczne? 

•  This car is unsafe at any speed. •  Ten samochód jest niebezpieczny przy 

każdej prędkości. 

•  It is just a tiny problem. •  To tylko drobny problem. 
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Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _karty 

Is it better now? The heat is unbearable. He eats less than before. 

Is it high or low? It is certain. The bird is very shy. 

Rate of interest is high. It´s quite simple. 
His knowledge is 

outstanding. 

It´s real love. Healthcare is important. He´s fat. 

It is a major problem. Generally, it is good. Be careful! The coffee is hot. 

This is not natural. 
Physical exercise is 

important. 

One of the biggest problems 

of the society is … 

 

 

 

 

 

 

 



 278 

On je mniej niż wcześniej. 
Ten upał jest nie do 

zniesienia. 
Czy teraz jest lepiej? 

Ten ptak jest bardzo 

nieśmiały. 
To pewne. To jest wysokie, czy niskie? 

Jego wiedza jest wyjątkowa. To całkiem proste. 

Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest 

wysokie. 

On jest gruby. 
Opieka zdrowotna jest 

ważna. 
To prawdziwa miłość. 

Bądź ostrożny! Kawa jest 

gorąca. 
Generalnie jest dobrze. To podstawowy problem. 

Jednym z największych 

problemów społeczeństwa 

jest ... 

Ćwiczenia fizyczne są 
ważne. 

To nie jest naturalne. 
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It is very useful. It is quite close. Olive oil is essential. 

This is especially important. Taxes are lower there. Exchange rate is high. 

It is either wet or dry. 
The revenues are quite low 

this quarter. 
Freedom is very precious. 

The case is similar. 
Financial situation is not 

good. 

This car is unsafe at any 

speed. 

It is a regular activity. 
This company is 

independent. 
It´s an original brand. 

Streets are wide. 
This diesease is not 

dangerous. 

This region is famous for 

metal mining. 
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Oliwa z oliwek jest 

niezbędna. 
To jest całkiem blisko. To jest bardzo przydatne. 

Kurs wymiany jest wysoki. Są tam niższe podatki. To jest szczególnie ważne. 

Wolność jest bardzo cenna. 
Przychody w tym kwartale 

są dość niskie. 
Jest to mokre lub suche. 

Ten samochód jest 

niebezpieczny przy każdej 

prędkości. 

Sytuacja finansowa nie jest 

dobra. 
Ten przypadek jest podobny. 

To oryginalna marka. Ta firma jest niezależna. Jest to regularna czynność. 

Region ten słynie z 

wydobycia metali. 

Ta choroba nie jest 

niebezpieczna. 
Ulice są szerokie. 
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She´s pregnant. You are worng. He certainly is a friend. 

It is unbelievable. The meat is excellent. It is very unique experience. 

Your chair is very 

comfortable. 
It´s a wonderful life. 

He is an experienced 

technician. 

This is highly improbable. It is relatively cheap. Are you serious? 

It is huge. The inflation is low. 
The depth of the canyon is 

unknown. 

This is not relevant. Through thick and thin Isn´t it dangerous? 
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On na pewno jest 

przyjacielem. 
Mylisz się. Ona jest w ciąży. 

To bardzo wyjątkowe 

doświadczenie. 
Mięso jest doskonałe. 

To niewiarygodne. To nie do 

wiary. 

On jest doświadczonym 

technikiem. 
To jest cudowne życie. 

Twoje krzesło jest bardzo 

wygodne. 

Mówisz poważnie? To jest stosunkowo tanie. 
To jest bardzo 

nieprawdopodobne. 

Głębokość tego kanionu 

(wąwozu) nie jest znana. 
Inflacja jest niska. To jest ogromne. 

Czy to nie jest 

niebezpieczne? 

Na dobre i na złe. (przez 

grube i przez cienkie) 

To nieistotne. To nie ma 

znaczenia. 
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He comes there frequently. 
They meet mostly in the 

evenings. 
He´s nearly blind. 

Is it efficient at all? 
He´s got an excellent 

memory. 
They are very similar. 

It is suitable for reading. It is an internal regulation. This is quite unusual. 

He´s a famous actor. This is a minor problem. Her skin is soft. 

It is amazing. She´s dead. 
It is a detailed description of 

the problem. 

Is the knife sharp? Through thick and thin 
The streets are quite narrow, 

be careful. 
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On jest prawie niewidomy. 
Najczęściej spotykają się 

wieczorami. 
Często tam przychodzi. 

Są bardzo podobni. On ma doskonałą pamięć. Czy to w ogóle skuteczne? 

Jest to dość niezwykłe. 
To jest instrukcja 

wewnętrzna. 
Nadaje się do czytania. 

Jej skóra jest miękka. To jest niewielki problem. On jest znanym aktorem. 

To jest szczegółowy opis 

problemu. 

Ona nie żyje. Ona jest 

martwa. 
To niesamowite. 

Ulice są dość wąskie, bądź 
ostrożny. 

Na dobre i na złe. (przez 

grube i przez cienkie) 
Czy ten nóż jest ostry? 
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He is very unhappy about it. Is it acceptable? I am sick of it. 

He is deeply dissatisfied. It is my former boss. It is a bad habit. 

This is a beautiful landscape. You are too loud. The roads are muddy. 

He´s just an ordinary guy. He´s just slightly senior. He is terribly busy. 

This car is the best in crash 

tests 
Isn´t it exciting? Are you blind? 

I am just curious. He´s very honest. It is an inner space. 
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Mam tego dość. Czy to jest dopuszczalne? 
On jest bardzo nieszczęśliwy 

z tego powodu. 

To zły nawyk. To mój były szef. 
On jest głęboko (bardzo) 

niezadowolony. 

Drogi są błotniste. Jesteś zbyt głośny. To jest piękny krajobraz. 

Jest strasznie (okropnie) 

zajęty. 

Jest tylko trochę starszy 

(służbowo). 

On jest zwyczajnym 

facetem. 

Jesteś ślepy? Jesteś 
niewidomy? 

Czy to nie jest wzruszające? 
Ten samochód jest najlepszy 

w testach zderzeniowych 

To jest przestrzeń 
wewnętrzna. 

On jest bardzo uczciwy. Jestem po prostu ciekaw. 
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He is still very weak. You look worried. It is a little bitter. 

It´s brilliant. He´s a nice guy. I am so lonely. 

It is our local priest. His reputation is harmed. 
It is a well known resort by 

the sea. 

They have a new roof. They are smart. It is quite common there. 

Our current problem is 

different. 
He is very creative. We can eventually do this. 

The box is complete. The competition is tough. She´s cute. 
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To jest trochę gorzkie. 
Wyglądasz na 

zmartwionego. 
Nadal jest bardzo słaby. 

Jestem taki samotny. To dobry facet. To znakomicie. 

Jest to znany kurort nad 

morzem. 

Jego reputacja jest 

uszkodzona. 
To nasz miejscowy ksiądz. 

To jest tam dość 
powszechne. 

Oni są mądrzy. Mają nowy dach. 

Ostatecznie możemy to 

zrobić. 
On jest bardzo twórczy 

(kreatywny). 

Nasz obecny problem jest 

inny. 

Ona jest urocza. Konkurencja jest twarda. Pudełko jest pełne. 
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She is very bright. It tastes great. It is quite rare. 

It´s tough. Wealth is not important. They do it occasionally. 

That´s exact. He´s slightly more senior. It is a vast land. 

They rarely meet. The response is negative. 
The upper layer is very 

smooth. 

He contributes regularly. He´s very sensitive. The support is sufficient. 

It is roughly five miles. It is weird. He is very wise. 
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To jest dość rzadkie. Smakuje to świetnie. Ona jest bardzo bystra. 

Robią to od czasu do czasu. Bogactwo nie jest ważne. To jest trudne. 

To rozległa kraina. 
Jest trochę starszy. 

(służbowo) 
Dokładnie tak. 

Górna warstwa jest bardzo 

gładka. 
Odpowiedź jest negatywna. Rzadko się spotykają. 

Wsparcie jest wystarczające. On jest bardzo wrażliwy. Dokłada regularnie. 

On jest bardzo mądry. To dziwne. To około pięciu mil. 
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In comparison with the last 

one, this one is better. 
She is very attractive. 

The period extension is 

necessary 

He´s very reasonable. The surface is quite rough. He´s very strict person. 

The significance of this is 

huge. 

It is a consequence of a gross 

negligence. 
Why are you anxious? 

Such load is unbearable. The load is unbearable. He is self-conscious. 

Honestly, I am fine. The downfall is inevitable. 
She is a remarkably clever 

girl. 

It is just a tiny problem. -  -  
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Konieczne jest wydłużenie 

okresu. 

Ona jest bardzo atrakcyjna 

(pociągająca). 

W porównaniu z tym 

ostatnim, ten jest lepszy. 

Jest bardzo surową osobą. 
Powierzchnia jest dość 

szorstka. 
On jest bardzo rozsądny. 

Dlaczego jesteś 
niecierpliwy? 

To jest wynik rażącego 

niedbalstwa. 
Znaczenie tego jest ogromne. 

Jest pewny siebie. 
Obciążenie jest nie do 

zniesienia. 

Takie obciążenie jest nie do 

zniesienia. 

Ona jest niezwykle mądrą 
dziewczyną. 

Upadek jest nieunikniony. 
Szczerze mówiąc, czuję się 

dobrze. 

-  -  To tylko drobny problem. 
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Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _test 

•  Czy ten nóż jest ostry? ................................................................. 

•  To jest piękny krajobraz. ................................................................. 

•  Jest to znany kurort nad morzem. ................................................................. 

•  Ta firma jest niezależna. ................................................................. 

•  To nasz miejscowy ksiądz. ................................................................. 

•  Dokłada regularnie. ................................................................. 

•  To jest przestrzeń wewnętrzna. ................................................................. 

•  Nadaje się do czytania. ................................................................. 

•  Dlaczego jesteś niecierpliwy? ................................................................. 

•  Wolność jest bardzo cenna. ................................................................. 

•  To bardzo wyjątkowe doświadczenie. ................................................................. 

•  Pudełko jest pełne. ................................................................. 

•  Dokładnie tak. ................................................................. 

•  Czy to jest dopuszczalne? ................................................................. 

•  Jej skóra jest miękka. ................................................................. 

•  On jest bardzo rozsądny. ................................................................. 

•  To nie jest naturalne. ................................................................. 

•  To oryginalna marka. ................................................................. 

•  To jest trochę gorzkie. ................................................................. 

•  Jest to regularna czynność. ................................................................. 

•  Są tam niższe podatki. ................................................................. 

•  Ten upał jest nie do zniesienia. ................................................................. 

•  Mam tego dość. ................................................................. 

•  Jest strasznie (okropnie) zajęty. ................................................................. 

•  Ten przypadek jest podobny. ................................................................. 

•  On ma doskonałą pamięć. ................................................................. 

•  Ona jest bardzo bystra. ................................................................. 

•  Jest to mokre lub suche. ................................................................. 

•  Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest wysokie. 

................................................................. 
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•  Mylisz się. ................................................................. 

•  Mówisz poważnie? ................................................................. 

•  To jest wynik rażącego niedbalstwa. ................................................................. 

•  Konkurencja jest twarda. ................................................................. 

•  To jest bardzo nieprawdopodobne. ................................................................. 

•  Wyglądasz na zmartwionego. ................................................................. 

•  Szczerze mówiąc, czuję się dobrze. ................................................................. 

•  Region ten słynie z wydobycia metali. ................................................................. 

•  To dziwne. ................................................................. 

•  Ulice są szerokie. ................................................................. 

•  Czy to nie jest niebezpieczne? ................................................................. 

•  Jest trochę starszy. (służbowo) ................................................................. 

•  Robią to od czasu do czasu. ................................................................. 

•  Jednym z największych problemów 

społeczeństwa jest ... 

................................................................. 

•  Bogactwo nie jest ważne. ................................................................. 

•  Jest tylko trochę starszy (służbowo). ................................................................. 

•  Sytuacja finansowa nie jest dobra. ................................................................. 

•  W porównaniu z tym ostatnim, ten jest 

lepszy. 

................................................................. 

•  Głębokość tego kanionu (wąwozu) nie jest 

znana. 

................................................................. 

•  Obciążenie jest nie do zniesienia. ................................................................. 

•  Ta choroba nie jest niebezpieczna. ................................................................. 

•  Konieczne jest wydłużenie okresu. ................................................................. 

•  To jest szczególnie ważne. ................................................................. 

•  Znaczenie tego jest ogromne. ................................................................. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

................................................................. 

•  To niesamowite. ................................................................. 

•  Ona nie żyje. Ona jest martwa. ................................................................. 

•  To jest wysokie, czy niskie? ................................................................. 

•  On jest gruby. ................................................................. 
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•  On je mniej niż wcześniej. ................................................................. 

•  Twoje krzesło jest bardzo wygodne. ................................................................. 

•  To podstawowy problem. ................................................................. 

•  To jest szczegółowy opis problemu. ................................................................. 

•  Są bardzo podobni. ................................................................. 

•  To jest tam dość powszechne. ................................................................. 

•  To około pięciu mil. ................................................................. 

•  Najczęściej spotykają się wieczorami. ................................................................. 

•  Czy teraz jest lepiej? ................................................................. 

•  To mój były szef. ................................................................. 

•  Ona jest bardzo atrakcyjna (pociągająca). ................................................................. 

•  Jesteś zbyt głośny. ................................................................. 

•  Jestem taki samotny. ................................................................. 

•  To niewiarygodne. To nie do wiary. ................................................................. 

•  To pewne. ................................................................. 

•  To jest stosunkowo tanie. ................................................................. 

•  To jest niewielki problem. ................................................................. 

•  Czy to w ogóle skuteczne? ................................................................. 

•  Wsparcie jest wystarczające. ................................................................. 

•  Ostatecznie możemy to zrobić. ................................................................. 

•  Ten ptak jest bardzo nieśmiały. ................................................................. 

•  To tylko drobny problem. ................................................................. 

•  Ten samochód jest najlepszy w testach 

zderzeniowych 

................................................................. 

•  To jest instrukcja wewnętrzna. ................................................................. 

•  Ona jest w ciąży. ................................................................. 

•  Rzadko się spotykają. ................................................................. 

•  To nieistotne. To nie ma znaczenia. ................................................................. 

•  To jest bardzo przydatne. ................................................................. 

•  Ona jest niezwykle mądrą dziewczyną. ................................................................. 

•  On na pewno jest przyjacielem. ................................................................. 
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•  Odpowiedź jest negatywna. ................................................................. 

•  Oliwa z oliwek jest niezbędna. ................................................................. 

•  Jest bardzo surową osobą. ................................................................. 

•  To jest całkiem blisko. ................................................................. 

•  To rozległa kraina. ................................................................. 

•  Jest pewny siebie. ................................................................. 

•  To jest ogromne. ................................................................. 

•  On jest prawie niewidomy. ................................................................. 

•  Ulice są dość wąskie, bądź ostrożny. ................................................................. 

•  On jest głęboko (bardzo) niezadowolony. ................................................................. 

•  On jest bardzo mądry. ................................................................. 

•  Ten samochód jest niebezpieczny przy 

każdej prędkości. 

................................................................. 

•  Przychody w tym kwartale są dość niskie. ................................................................. 

•  On jest znanym aktorem. ................................................................. 

•  Drogi są błotniste. ................................................................. 

•  On jest zwyczajnym facetem. ................................................................. 

•  Nadal jest bardzo słaby. ................................................................. 

•  Mają nowy dach. ................................................................. 

•  Ćwiczenia fizyczne są ważne. ................................................................. 

•  Jego reputacja jest uszkodzona. ................................................................. 

•  To prawdziwa miłość. ................................................................. 

•  Generalnie jest dobrze. ................................................................. 

•  To dobry facet. ................................................................. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

................................................................. 

•  Bądź ostrożny! Kawa jest gorąca. ................................................................. 

•  To całkiem proste. ................................................................. 

•  Ona jest urocza. ................................................................. 

•  On jest bardzo twórczy (kreatywny). ................................................................. 

•  On jest doświadczonym technikiem. ................................................................. 

•  To znakomicie. ................................................................. 
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•  On jest bardzo nieszczęśliwy z tego 

powodu. 

................................................................. 

•  To jest trudne. ................................................................. 

•  To zły nawyk. ................................................................. 

•  Górna warstwa jest bardzo gładka. ................................................................. 

•  Nasz obecny problem jest inny. ................................................................. 

•  To jest dość rzadkie. ................................................................. 

•  Jestem po prostu ciekaw. ................................................................. 

•  Czy to nie jest wzruszające? ................................................................. 

•  Często tam przychodzi. ................................................................. 

•  Jego wiedza jest wyjątkowa. ................................................................. 

•  Opieka zdrowotna jest ważna. ................................................................. 

•  Mięso jest doskonałe. ................................................................. 

•  Upadek jest nieunikniony. ................................................................. 

•  Jesteś ślepy? Jesteś niewidomy? ................................................................. 

•  Powierzchnia jest dość szorstka. ................................................................. 

•  On jest bardzo wrażliwy. ................................................................. 

•  Smakuje to świetnie. ................................................................. 

•  To jest cudowne życie. ................................................................. 

•  Takie obciążenie jest nie do zniesienia. ................................................................. 

•  On jest bardzo uczciwy. ................................................................. 

•  Inflacja jest niska. ................................................................. 

•  Oni są mądrzy. ................................................................. 
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Lekcja 11 - przymiotniki, przysłówki i ich stopniowanie _klucz 

•  Czy ten nóż jest ostry? •  Is the knife sharp? 

•  To jest piękny krajobraz. •  This is a beautiful landscape. 

•  Jest to znany kurort nad morzem. •  It is a well known resort by the sea. 

•  Ta firma jest niezależna. •  This company is independent. 

•  To nasz miejscowy ksiądz. •  It is our local priest. 

•  Dokłada regularnie. •  He contributes regularly. 

•  To jest przestrzeń wewnętrzna. •  It is an inner space. 

•  Nadaje się do czytania. •  It is suitable for reading. 

•  Dlaczego jesteś niecierpliwy? •  Why are you anxious? 

•  Wolność jest bardzo cenna. •  Freedom is very precious. 

•  To bardzo wyjątkowe doświadczenie. •  It is very unique experience. 

•  Pudełko jest pełne. •  The box is complete. 

•  Dokładnie tak. •  That´s exact. 

•  Czy to jest dopuszczalne? •  Is it acceptable? 

•  Jej skóra jest miękka. •  Her skin is soft. 

•  On jest bardzo rozsądny. •  He´s very reasonable. 

•  To nie jest naturalne. •  This is not natural. 

•  To oryginalna marka. •  It´s an original brand. 

•  To jest trochę gorzkie. •  It is a little bitter. 

•  Jest to regularna czynność. •  It is a regular activity. 

•  Są tam niższe podatki. •  Taxes are lower there. 

•  Ten upał jest nie do zniesienia. •  The heat is unbearable. 

•  Mam tego dość. •  I am sick of it. 

•  Jest strasznie (okropnie) zajęty. •  He is terribly busy. 

•  Ten przypadek jest podobny. •  The case is similar. 

•  On ma doskonałą pamięć. •  He´s got an excellent memory. 

•  Ona jest bardzo bystra. •  She is very bright. 

•  Jest to mokre lub suche. •  It is either wet or dry. 

•  Stawka odsetek jest wysoka. 

Oprocentowanie jest wysokie. 

•  Rate of interest is high. 

•  Mylisz się. •  You are worng. 
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•  Mówisz poważnie? •  Are you serious? 

•  To jest wynik rażącego niedbalstwa. •  It is a consequence of a gross negligence. 

•  Konkurencja jest twarda. •  The competition is tough. 

•  To jest bardzo nieprawdopodobne. •  This is highly improbable. 

•  Wyglądasz na zmartwionego. •  You look worried. 

•  Szczerze mówiąc, czuję się dobrze. •  Honestly, I am fine. 

•  Region ten słynie z wydobycia metali. •  This region is famous for metal mining. 

•  To dziwne. •  It is weird. 

•  Ulice są szerokie. •  Streets are wide. 

•  Czy to nie jest niebezpieczne? •  Isn´t it dangerous? 

•  Jest trochę starszy. (służbowo) •  He´s slightly more senior. 

•  Robią to od czasu do czasu. •  They do it occasionally. 

•  Jednym z największych problemów 

społeczeństwa jest ... 

•  One of the biggest problems of the society 

is … 

•  Bogactwo nie jest ważne. •  Wealth is not important. 

•  Jest tylko trochę starszy (służbowo). •  He´s just slightly senior. 

•  Sytuacja finansowa nie jest dobra. •  Financial situation is not good. 

•  W porównaniu z tym ostatnim, ten jest 

lepszy. 

•  In comparison with the last one, this one is 

better. 

•  Głębokość tego kanionu (wąwozu) nie jest 

znana. 

•  The depth of the canyon is unknown. 

•  Obciążenie jest nie do zniesienia. •  The load is unbearable. 

•  Ta choroba nie jest niebezpieczna. •  This diesease is not dangerous. 

•  Konieczne jest wydłużenie okresu. •  The period extension is necessary 

•  To jest szczególnie ważne. •  This is especially important. 

•  Znaczenie tego jest ogromne. •  The significance of this is huge. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  Through thick and thin 

•  To niesamowite. •  It is amazing. 

•  Ona nie żyje. Ona jest martwa. •  She´s dead. 

•  To jest wysokie, czy niskie? •  Is it high or low? 

•  On jest gruby. •  He´s fat. 

•  On je mniej niż wcześniej. •  He eats less than before. 
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•  Twoje krzesło jest bardzo wygodne. •  Your chair is very comfortable. 

•  To podstawowy problem. •  It is a major problem. 

•  To jest szczegółowy opis problemu. •  It is a detailed description of the problem. 

•  Są bardzo podobni. •  They are very similar. 

•  To jest tam dość powszechne. •  It is quite common there. 

•  To około pięciu mil. •  It is roughly five miles. 

•  Najczęściej spotykają się wieczorami. •  They meet mostly in the evenings. 

•  Czy teraz jest lepiej? •  Is it better now? 

•  To mój były szef. •  It is my former boss. 

•  Ona jest bardzo atrakcyjna (pociągająca). •  She is very attractive. 

•  Jesteś zbyt głośny. •  You are too loud. 

•  Jestem taki samotny. •  I am so lonely. 

•  To niewiarygodne. To nie do wiary. •  It is unbelievable. 

•  To pewne. •  It is certain. 

•  To jest stosunkowo tanie. •  It is relatively cheap. 

•  To jest niewielki problem. •  This is a minor problem. 

•  Czy to w ogóle skuteczne? •  Is it efficient at all? 

•  Wsparcie jest wystarczające. •  The support is sufficient. 

•  Ostatecznie możemy to zrobić. •  We can eventually do this. 

•  Ten ptak jest bardzo nieśmiały. •  The bird is very shy. 

•  To tylko drobny problem. •  It is just a tiny problem. 

•  Ten samochód jest najlepszy w testach 

zderzeniowych 

•  This car is the best in crash tests 

•  To jest instrukcja wewnętrzna. •  It is an internal regulation. 

•  Ona jest w ciąży. •  She´s pregnant. 

•  Rzadko się spotykają. •  They rarely meet. 

•  To nieistotne. To nie ma znaczenia. •  This is not relevant. 

•  To jest bardzo przydatne. •  It is very useful. 

•  Ona jest niezwykle mądrą dziewczyną. •  She is a remarkably clever girl. 

•  On na pewno jest przyjacielem. •  He certainly is a friend. 

•  Odpowiedź jest negatywna. •  The response is negative. 
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•  Oliwa z oliwek jest niezbędna. •  Olive oil is essential. 

•  Jest bardzo surową osobą. •  He´s very strict person. 

•  To jest całkiem blisko. •  It is quite close. 

•  To rozległa kraina. •  It is a vast land. 

•  Jest pewny siebie. •  He is self-conscious. 

•  To jest ogromne. •  It is huge. 

•  On jest prawie niewidomy. •  He´s nearly blind. 

•  Ulice są dość wąskie, bądź ostrożny. •  The streets are quite narrow, be careful. 

•  On jest głęboko (bardzo) niezadowolony. •  He is deeply dissatisfied. 

•  On jest bardzo mądry. •  He is very wise. 

•  Ten samochód jest niebezpieczny przy 

każdej prędkości. 

•  This car is unsafe at any speed. 

•  Przychody w tym kwartale są dość niskie. •  The revenues are quite low this quarter. 

•  On jest znanym aktorem. •  He´s a famous actor. 

•  Drogi są błotniste. •  The roads are muddy. 

•  On jest zwyczajnym facetem. •  He´s just an ordinary guy. 

•  Nadal jest bardzo słaby. •  He is still very weak. 

•  Mają nowy dach. •  They have a new roof. 

•  Ćwiczenia fizyczne są ważne. •  Physical exercise is important. 

•  Jego reputacja jest uszkodzona. •  His reputation is harmed. 

•  To prawdziwa miłość. •  It´s real love. 

•  Generalnie jest dobrze. •  Generally, it is good. 

•  To dobry facet. •  He´s a nice guy. 

•  Na dobre i na złe. (przez grube i przez 

cienkie) 

•  Through thick and thin 

•  Bądź ostrożny! Kawa jest gorąca. •  Be careful! The coffee is hot. 

•  To całkiem proste. •  It´s quite simple. 

•  Ona jest urocza. •  She´s cute. 

•  On jest bardzo twórczy (kreatywny). •  He is very creative. 

•  On jest doświadczonym technikiem. •  He is an experienced technician. 

•  To znakomicie. •  It´s brilliant. 
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•  On jest bardzo nieszczęśliwy z tego 

powodu. 

•  He is very unhappy about it. 

•  To jest trudne. •  It´s tough. 

•  To zły nawyk. •  It is a bad habit. 

•  Górna warstwa jest bardzo gładka. •  The upper layer is very smooth. 

•  Nasz obecny problem jest inny. •  Our current problem is different. 

•  To jest dość rzadkie. •  It is quite rare. 

•  Jestem po prostu ciekaw. •  I am just curious. 

•  Czy to nie jest wzruszające? •  Isn´t it exciting? 

•  Często tam przychodzi. •  He comes there frequently. 

•  Jego wiedza jest wyjątkowa. •  His knowledge is outstanding. 

•  Opieka zdrowotna jest ważna. •  Healthcare is important. 

•  Mięso jest doskonałe. •  The meat is excellent. 

•  Upadek jest nieunikniony. •  The downfall is inevitable. 

•  Jesteś ślepy? Jesteś niewidomy? •  Are you blind? 

•  Powierzchnia jest dość szorstka. •  The surface is quite rough. 

•  On jest bardzo wrażliwy. •  He´s very sensitive. 

•  Smakuje to świetnie. •  It tastes great. 

•  To jest cudowne życie. •  It´s a wonderful life. 

•  Takie obciążenie jest nie do zniesienia. •  Such load is unbearable. 

•  On jest bardzo uczciwy. •  He´s very honest. 

•  Inflacja jest niska. •  The inflation is low. 

•  Oni są mądrzy. •  They are smart. 

 

  



 303 

067_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _ 

Słownictwo - słuchaj!   

•  department •  dział 

•  row •  rząd 

•  depend •  zależeć 

•  branch •  branża 

•  substance •  materia 

•  category •  Kategoria 

•  company •  firma, spółka 

•  represent •  reprezentować 

•  refer •  odnosić się do 

•  region •  region 

•  distribute •  rozprowadzać 

•  item •  rzecz 

•  event •  zdarzenie 

•  fly •  latać 

•  invest •  inwestować 

•  shift •  zmiana 

•  tend •  mieć tendencję 

•  policy •  ubezpieczenie 

•  passion •  pasja 

•  stable •  stabilny 

•  ensure •  zapewnić 

•  alone •  sam, samotny 

•  glove •  rękawica 

•  skiing •  jazda na nartach 

•  ride •  jechać 

•  allow •  pozwolić 

•  mind •  przeszkadzać 

•  accurate •  dokładny 

•  mind •  przeszkadzać 



 304 

•  poetry •  poezja 

•  afford •  pozwolić sobie 

•  series •  seriale 

•  background •  tło 

•  unable •  niezdolny, nie być w stanie 

•  abroad •  za granicą 

•  season •  pora roku 

•  ambition •  ambicja 

•  audience •  publiczność 

•  ice-cream •  lody 

•  scene •  scena 

•  become •  stać się 

•  I would •  chciałbym 

•  drink •  pić 

•  order •  zamówić 

•  pride •  duma 

•  mind •  umysł 

•  seem •  wydawać się 

•  order •  zamówienie 

•  juice •  sok 

•  wrap •  zapakować 

•  dislike •  nie lubić 

•  possible •  możliwy 

•  candy •  cukierek 

•  judge •  sędzia, sądzić 

•  cooking •  gotowanie 

•  teaching •  uczenie 

•  strongly •  zdecydowanie, solidnie, mocno 

•  phase •  faza 

•  forget •  zapomnieć 

•  desperate •  zdesperowany 
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•  criticize •  krytykować 

•  hunt •  polowanie 

•  protect •  chronić 

•  unlikely •  nieprawdopodobnie 

•  task •  zadanie 

•  marry •  ożenić się, wyjść za mąż, wziąć ślub 

•  enjoy •  cieszyć się 

•  cause •  przyczyna 

•  invite •  Zapraszam 

•  occasion •  okazja 

•  ability •  zdolność 

•  escape •  ucieczka, unikać 

•  hold •  trzymać 

•  intention •  zamiar 

 

068_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _ 

Słownictwo - przetłumacz!   

•  rzecz •  item 

•  zdarzenie •  event 

•  firma, spółka •  company 

•  reprezentować •  represent 

•  rząd •  row 

•  branża •  branch 

•  dział •  department 

•  inwestować •  invest 

•  latać •  fly 

•  Kategoria •  category 

•  materia •  substance 

•  rozprowadzać •  distribute 

•  odnosić się do •  refer 

•  zależeć •  depend 
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•  region •  region 

•  zmiana •  shift 

•  uczenie •  teaching 

•  ambicja •  ambition 

•  zapakować •  wrap 

•  chciałbym •  I would 

•  jechać •  ride 

•  jazda na nartach •  skiing 

•  przyczyna •  cause 

•  okazja •  occasion 

•  stać się •  become 

•  ucieczka, unikać •  escape 

•  poezja •  poetry 

•  faza •  phase 

•  umysł •  mind 

•  ubezpieczenie •  policy 

•  rękawica •  glove 

•  scena •  scene 

•  chronić •  protect 

•  polowanie •  hunt 

•  seriale •  series 

•  zdesperowany •  desperate 

•  zdolność •  ability 

•  cukierek •  candy 

•  cieszyć się •  enjoy 

•  pora roku •  season 

•  tło •  background 

•  sam, samotny •  alone 

•  Zapraszam •  invite 

•  wydawać się •  seem 

•  sok •  juice 
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•  pić •  drink 

•  krytykować •  criticize 

•  zadanie •  task 

•  mieć tendencję •  tend 

•  niezdolny, nie być w stanie •  unable 

•  pozwolić •  allow 

•  zdecydowanie, solidnie, mocno •  strongly 

•  publiczność •  audience 

•  sędzia, sądzić •  judge 

•  przeszkadzać •  mind 

•  stabilny •  stable 

•  dokładny •  accurate 

•  za granicą •  abroad 

•  pasja •  passion 

•  trzymać •  hold 

•  zamówienie •  order 

•  pozwolić sobie •  afford 

•  zapomnieć •  forget 

•  duma •  pride 

•  zapewnić •  ensure 

•  lody •  ice-cream 

•  zamówić •  order 

•  gotowanie •  cooking 

•  nie lubić •  dislike 

•  ożenić się, wyjść za mąż, wziąć ślub •  marry 

•  przeszkadzać •  mind 

•  możliwy •  possible 

•  nieprawdopodobnie •  unlikely 

•  zamiar •  intention 
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069_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing  
 

Pytanie w języku angielskim nie może zaczynać się od przyimka, więc stawiamy go na 

końcu. 

Gdyby się zaczynało, pytanie „Skąd pochodzisz’’ brzmiałoby tak:  

 

FROM WHERE ARE YOU? 

 

Ale dlatego, że przyimek nie może stać na początku zdania, stawiamy go na samym końcu: 

 

WHERE ARE YOU FROM? 

What is it about?   O czym to jest? 

What country is it in?  W którym to jest państwie? 

 

Bezokolicznik i końcówka ING 

 

Czasownik w bezokoliczniku rozpoznamy według cząstki to.  

 

I don´t know what to do.    Nie wiem, co robić.  
I don´t know how to take it.   Nie wiem, jak to wziąć.  
 

Typowe jest używanie czasownika w formie bezokolicznika po czasownikach WANT - 

chcieć, NEED – potrzebować, ALLOW – pozwolić, SEEM – wydaje się i po konstrukcjach 

WOULD LIKE – chciałbym, TO BE ABLE/UNABLE TO – być zdolnym, niezdolnym. 

 

I want to go home.   Chcę iść do domu. 

I need to know it.    Muszę to wiedzieć.  

We would like to order. Chętnie złożyłbym zamówienie. 

 

Istnieje grupa czasowników, po których zamiast bezokolicznika stosujemy czasownik 

znaczeniowy z końcówką–ing. Są to czasowniki wyrażające zwłaszcza pewne więzi 

emocjonalne.  

 

LIKE – lubić, podobać się 
 

I like watching TV – Lubię oglądać telewizję.  
 

HATE - nienawidzieć 
 

I hate waiting for her. – Nienawidzę czekać na nią. 
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070_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _ 
Ćwiczenia sprawdzające - słuchaj!   

•  Who represents you? •  Kto cię reprezentuje? 

•  Where are you flying from? •  Skąd lecisz? 

•  What does it depend on? •  Od czego to zależy? 

•  What department does he work for? •  Dla jakiego działu on pracuje? 

•  What region is it in? •  W jakim to jest regionie? 

•  Who distributes it? •  Kto to dystrybuuje (rozprowadza)? 

•  What company does he work for? •  W jakiej firmie on pracuje? 

•  Who does this item belong to? •  Do kogo należy ta rzecz? 

•  Which row are you in? •  W którym rzędzie jesteś? 

•  What should I invest in? •  W co mam inwestować? 

•  What substance is it made of? •  Z jakiej materii jest to wykonane? 

•  What branch does he work in? •  W jakiej branży on pracuje? 

•  What cathegory is it from? •  Z której (jakiej) to jest kategorii? 

•  What shift does he work on? •  Na jakiej zmianie on pracuje? 

•  I think I wanna marry you. •  Myślę, że chcę się z tobą ożenić. 

•  We would like to ensure you that there is 

no problem. 

•  Chcielibyśmy was zapewnić, że nie ma 

problemu. 

•  Try to be accurate: •  Spróbuj być dokładny! 

•  She enjoys teaching very much. •  Ona bardzo lubi uczyć. 

•  The question is now how to escape. •  Pytanie brzmi, jak teraz uciec (uniknąć). 

•  Would you like it gift-wrapped? •  Czy chcesz zapakować to ładnie jak 

prezent? 

•  What background would you like? •  Jakie tło wolisz? 

•  It is always easy to criticize. •  Zawsze łatwo jest krytykować. 

•  It seems to be good. •  Wydaje się to być dobre. 

•  Would you like a candy? •  Chcesz jakiś słodycz? Chcesz coś 
słodkiego? 

•  I like watching "Pride and Prejudice". •  Lubię oglądać "Dumę i uprzedzenie". 

•  It is not worth trying. •  Nie warto próbować. Gra nie jest warta 

świeczki. 

•  Are you ready to order? •  Jesteś gotowy złożyć zamówienie? 
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•  What season of the year do you like most? •  Którą porę roku lubisz najbardziej? 

•  I don´t want to be alone. •  Nie chcę być sam. 

•  What would you like to drink? •  Czego się napijesz? 

•  I don´t mind working long hours. •  Nie przeszkadza mi pracować do późnych 

godzin. 

•  We want to create a stable business. •  Chcemy stworzyć stabilny biznes. 

•  I want to work abroad. •  Chcę pracować za granicą. 

•  I want to hold your hand. •  Chcę trzymać Cię za rękę. 

•  His ability to speak is outstanding. •  Jego zdolność mówienia jest wyjątkowa 

•  It is important to have a policy. •  Ważne jest, aby mieć ubezpieczenie. 

•  Don´t forget to correct the mistakes. •  Nie zapomnij poprawić błędów. 

•  I want to ride my bicycle. •  Chcę jechać na moim rowerze. 

•  He likes hunting. •  On lubi polować. 

•  Do not hesitate to contact me. •  Nie wahaj skontaktować się ze mną. 

•  Would you like an ice-cream? •  Masz ochotę na lody? 

•  It is a good occasion to start again. •  To dobra okazja, aby zacząć od nowa. 

•  I like watching series. •  Lubię oglądać seriale. 

•  His ambition is to become the boss. •  Jego ambicją jest zostać szefem. 

•  I would like to invite you. •  Chciałbym cię zaprosić. 

•  It is unlikely to happen. •  Prawdopodobnie tak się nie stanie. 

•  Would you like some juice? •  Chcesz trochę soku? 

•  We need to find the cause. •  Musimy znaleźć przyczynę. 

•  It is our duty to help them. •  Naszym obowiązkiem jest im pomóc. 

•  I´d like this pair of gloves, please. •  Poproszę tę parę rękawic. 

•  Do not forget to call him. •  Nie zapomnij zadzwonić do niego. 

•  He is used to speak in front of the large 

audience. 

•  Jest przyzwyczajony do mówienia przed 

dużą publicznością. 

•  Allow me to explain you our plan. •  Pozwól mi wyjaśnić ci nasz plan. 

•  He likes watching "Desperate 

housewives". 

•  Lubi oglądać "Gotowe na wszystko". 

•  Do you like poetry? •  Czy lubisz poezję? 

•  I like some scenes from the movie. •  Lubię niektóre sceny z tego filmu. 
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•  I hate watching commercials. •  Nienawidzę oglądać reklam. 

•  He was unable to help himself. •  Nie był w stanie sam sobie pomóc. 

•  Is it possible to meet you? •  Czy można się z tobą spotkać? 

•  My task is to contact new clients. •  Moim zadaniem jest kontakt z nowymi 

klientami. 

•  It is difficult to judge. •  Trudno to osądzić. 

•  Sales tend to increase. •  Sprzedaż ma tendencję do wzrostu 

•  He wants to become a teacher. •  On chce zostać nauczycielem. 

•  I like snowboarding. •  Lubię jeździć na snowboardzie. 

•  I love cooking •  Uwielbiam gotować 

•  I would like to learn English. •  Chciałbym uczyć się angielskiego. 

•  We love skiing in the mountains. •  Uwielbiamy jeździć na nartach w górach. 

•  Phase one is about to begin. •  Faza pierwsza rozpocznie się wkrótce. 

•  It is my intention to leave. •  Mam zamiar odejść. 

 

071_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _ 
Ćwiczenia sprawdzające - przetłumacz!   

•  Do kogo należy ta rzecz? •  Who does this item belong to? 

•  Skąd lecisz? •  Where are you flying from? 

•  W którym rzędzie jesteś? •  Which row are you in? 

•  Dla jakiego działu on pracuje? •  What department does he work for? 

•  Kto cię reprezentuje? •  Who represents you? 

•  W co mam inwestować? •  What should I invest in? 

•  Z jakiej materii jest to wykonane? •  What substance is it made of? 

•  Kto to dystrybuuje (rozprowadza)? •  Who distributes it? 

•  W jakiej firmie on pracuje? •  What company does he work for? 

•  W jakim to jest regionie? •  What region is it in? 

•  Od czego to zależy? •  What does it depend on? 

•  W jakiej branży on pracuje? •  What branch does he work in? 

•  Z której (jakiej) to jest kategorii? •  What cathegory is it from? 

•  Na jakiej zmianie on pracuje? •  What shift does he work on? 
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•  Ważne jest, aby mieć ubezpieczenie. •  It is important to have a policy. 

•  Zawsze łatwo jest krytykować. •  It is always easy to criticize. 

•  Chciałbym uczyć się angielskiego. •  I would like to learn English. 

•  Chcesz trochę soku? •  Would you like some juice? 

•  Ona bardzo lubi uczyć. •  She enjoys teaching very much. 

•  Chciałbym cię zaprosić. •  I would like to invite you. 

•  Faza pierwsza rozpocznie się wkrótce. •  Phase one is about to begin. 

•  Lubię oglądać "Dumę i uprzedzenie". •  I like watching "Pride and Prejudice". 

•  Masz ochotę na lody? •  Would you like an ice-cream? 

•  Lubię oglądać seriale. •  I like watching series. 

•  Lubię niektóre sceny z tego filmu. •  I like some scenes from the movie. 

•  Nienawidzę oglądać reklam. •  I hate watching commercials. 

•  Myślę, że chcę się z tobą ożenić. •  I think I wanna marry you. 

•  Czego się napijesz? •  What would you like to drink? 

•  Jego zdolność mówienia jest wyjątkowa •  His ability to speak is outstanding. 

•  Nie warto próbować. Gra nie jest warta 

świeczki. 

•  It is not worth trying. 

•  Lubi oglądać "Gotowe na wszystko". •  He likes watching "Desperate 

housewives". 

•  Nie chcę być sam. •  I don´t want to be alone. 

•  Jesteś gotowy złożyć zamówienie? •  Are you ready to order? 

•  Pytanie brzmi, jak teraz uciec (uniknąć). •  The question is now how to escape. 

•  Chcę trzymać Cię za rękę. •  I want to hold your hand. 

•  Wydaje się to być dobre. •  It seems to be good. 

•  Chcę jechać na moim rowerze. •  I want to ride my bicycle. 

•  Nie zapomnij poprawić błędów. •  Don´t forget to correct the mistakes. 

•  To dobra okazja, aby zacząć od nowa. •  It is a good occasion to start again. 

•  Czy lubisz poezję? •  Do you like poetry? 

•  Sprzedaż ma tendencję do wzrostu •  Sales tend to increase. 

•  Chcę pracować za granicą. •  I want to work abroad. 

•  Jest przyzwyczajony do mówienia przed 

dużą publicznością. 
•  He is used to speak in front of the large 

audience. 
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•  Którą porę roku lubisz najbardziej? •  What season of the year do you like most? 

•  Moim zadaniem jest kontakt z nowymi 

klientami. 

•  My task is to contact new clients. 

•  Uwielbiam gotować •  I love cooking 

•  Uwielbiamy jeździć na nartach w górach. •  We love skiing in the mountains. 

•  Musimy znaleźć przyczynę. •  We need to find the cause. 

•  Nie przeszkadza mi pracować do późnych 

godzin. 

•  I don´t mind working long hours. 

•  On lubi polować. •  He likes hunting. 

•  Naszym obowiązkiem jest im pomóc. •  It is our duty to help them. 

•  Chcesz jakiś słodycz? Chcesz coś 
słodkiego? 

•  Would you like a candy? 

•  Czy można się z tobą spotkać? •  Is it possible to meet you? 

•  Trudno to osądzić. •  It is difficult to judge. 

•  Nie wahaj skontaktować się ze mną. •  Do not hesitate to contact me. 

•  Chcielibyśmy was zapewnić, że nie ma 

problemu. 

•  We would like to ensure you that there is 

no problem. 

•  Chcemy stworzyć stabilny biznes. •  We want to create a stable business. 

•  Prawdopodobnie tak się nie stanie. •  It is unlikely to happen. 

•  Nie był w stanie sam sobie pomóc. •  He was unable to help himself. 

•  Nie zapomnij zadzwonić do niego. •  Do not forget to call him. 

•  Spróbuj być dokładny! •  Try to be accurate: 

•  Jego ambicją jest zostać szefem. •  His ambition is to become the boss. 

•  Jakie tło wolisz? •  What background would you like? 

•  Lubię jeździć na snowboardzie. •  I like snowboarding. 

•  On chce zostać nauczycielem. •  He wants to become a teacher. 

•  Czy chcesz zapakować to ładnie jak 

prezent? 

•  Would you like it gift-wrapped? 

•  Poproszę tę parę rękawic. •  I´d like this pair of gloves, please. 

•  Pozwól mi wyjaśnić ci nasz plan. •  Allow me to explain you our plan. 

•  Mam zamiar odejść. •  It is my intention to leave. 
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072_Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing 
_Wysluchaj po angielsku!   

•  Which row are you in? •  W którym rzędzie jesteś? 

•  What region is it in? •  W jakim to jest regionie? 

•  Where are you flying from? •  Skąd lecisz? 

•  What does it depend on? •  Od czego to zależy? 

•  Who represents you? •  Kto cię reprezentuje? 

•  What branch does he work in? •  W jakiej branży on pracuje? 

•  Who distributes it? •  Kto to dystrybuuje (rozprowadza)? 

•  What cathegory is it from? •  Z której (jakiej) to jest kategorii? 

•  What should I invest in? •  W co mam inwestować? 

•  Who does this item belong to? •  Do kogo należy ta rzecz? 

•  What company does he work for? •  W jakiej firmie on pracuje? 

•  What department does he work for? •  Dla jakiego działu on pracuje? 

•  What substance is it made of? •  Z jakiej materii jest to wykonane? 

•  What shift does he work on? •  Na jakiej zmianie on pracuje? 

•  What background would you like? •  Jakie tło wolisz? 

•  It is a good occasion to start again. •  To dobra okazja, aby zacząć od nowa. 

•  Would you like an ice-cream? •  Masz ochotę na lody? 

•  Would you like it gift-wrapped? •  Czy chcesz zapakować to ładnie jak 

prezent? 

•  We would like to ensure you that there is 

no problem. 

•  Chcielibyśmy was zapewnić, że nie ma 

problemu. 

•  He is used to speak in front of the large 

audience. 

•  Jest przyzwyczajony do mówienia przed 

dużą publicznością. 

•  Phase one is about to begin. •  Faza pierwsza rozpocznie się wkrótce. 

•  I like watching series. •  Lubię oglądać seriale. 

•  It is always easy to criticize. •  Zawsze łatwo jest krytykować. 

•  What season of the year do you like most? •  Którą porę roku lubisz najbardziej? 

•  I like snowboarding. •  Lubię jeździć na snowboardzie. 

•  It is not worth trying. •  Nie warto próbować. Gra nie jest warta 

świeczki. 

•  I hate watching commercials. •  Nienawidzę oglądać reklam. 
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•  It is unlikely to happen. •  Prawdopodobnie tak się nie stanie. 

•  Would you like a candy? •  Chcesz jakiś słodycz? Chcesz coś 
słodkiego? 

•  Is it possible to meet you? •  Czy można się z tobą spotkać? 

•  I would like to invite you. •  Chciałbym cię zaprosić. 

•  Would you like some juice? •  Chcesz trochę soku? 

•  I want to work abroad. •  Chcę pracować za granicą. 

•  Do you like poetry? •  Czy lubisz poezję? 

•  It seems to be good. •  Wydaje się to być dobre. 

•  He was unable to help himself. •  Nie był w stanie sam sobie pomóc. 

•  He wants to become a teacher. •  On chce zostać nauczycielem. 

•  Allow me to explain you our plan. •  Pozwól mi wyjaśnić ci nasz plan. 

•  I love cooking •  Uwielbiam gotować 

•  Are you ready to order? •  Jesteś gotowy złożyć zamówienie? 

•  I´d like this pair of gloves, please. •  Poproszę tę parę rękawic. 

•  She enjoys teaching very much. •  Ona bardzo lubi uczyć. 

•  We need to find the cause. •  Musimy znaleźć przyczynę. 

•  We love skiing in the mountains. •  Uwielbiamy jeździć na nartach w górach. 

•  Try to be accurate: •  Spróbuj być dokładny! 

•  His ability to speak is outstanding. •  Jego zdolność mówienia jest wyjątkowa 

•  It is our duty to help them. •  Naszym obowiązkiem jest im pomóc. 

•  Don´t forget to correct the mistakes. •  Nie zapomnij poprawić błędów. 

•  Do not hesitate to contact me. •  Nie wahaj skontaktować się ze mną. 

•  He likes hunting. •  On lubi polować. 

•  Sales tend to increase. •  Sprzedaż ma tendencję do wzrostu 

•  I don´t want to be alone. •  Nie chcę być sam. 

•  The question is now how to escape. •  Pytanie brzmi, jak teraz uciec (uniknąć). 

•  I like watching "Pride and Prejudice". •  Lubię oglądać "Dumę i uprzedzenie". 

•  It is important to have a policy. •  Ważne jest, aby mieć ubezpieczenie. 

•  I think I wanna marry you. •  Myślę, że chcę się z tobą ożenić. 

•  Do not forget to call him. •  Nie zapomnij zadzwonić do niego. 
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•  It is difficult to judge. •  Trudno to osądzić. 

•  We want to create a stable business. •  Chcemy stworzyć stabilny biznes. 

•  His ambition is to become the boss. •  Jego ambicją jest zostać szefem. 

•  I would like to learn English. •  Chciałbym uczyć się angielskiego. 

•  I like some scenes from the movie. •  Lubię niektóre sceny z tego filmu. 

•  He likes watching "Desperate 

housewives". 

•  Lubi oglądać "Gotowe na wszystko". 

•  What would you like to drink? •  Czego się napijesz? 

•  I want to ride my bicycle. •  Chcę jechać na moim rowerze. 

•  I want to hold your hand. •  Chcę trzymać Cię za rękę. 

•  I don´t mind working long hours. •  Nie przeszkadza mi pracować do późnych 

godzin. 

•  My task is to contact new clients. •  Moim zadaniem jest kontakt z nowymi 

klientami. 

•  It is my intention to leave. •  Mam zamiar odejść. 
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Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _karty 

What company does he work 

for? 
What cathegory is it from? What region is it in? 

What department does he 

work for? 

Who does this item belong 

to? 
Where are you flying from? 

What should I invest in? Who represents you? Who distributes it? 

What branch does he work 

in? 
What does it depend on? 

What substance is it made 

of? 

Which row are you in? What shift does he work on? I like snowboarding. 

I like watching series. 
She enjoys teaching very 

much. 

I like some scenes from the 

movie. 
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W jakim to jest regionie? 
Z której (jakiej) to jest 

kategorii? 
W jakiej firmie on pracuje? 

Skąd lecisz? Do kogo należy ta rzecz? 
Dla jakiego działu on 

pracuje? 

Kto to dystrybuuje 

(rozprowadza)? 
Kto cię reprezentuje? W co mam inwestować? 

Z jakiej materii jest to 

wykonane? 
Od czego to zależy? W jakiej branży on pracuje? 

Lubię jeździć na 

snowboardzie. 

Na jakiej zmianie on 

pracuje? 
W którym rzędzie jesteś? 

Lubię niektóre sceny z tego 

filmu. 
Ona bardzo lubi uczyć. Lubię oglądać seriale. 
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What season of the year do 

you like most? 
Do you like poetry? 

He likes watching 

"Desperate housewives". 

I like watching "Pride and 

Prejudice". 
I love cooking 

We love skiing in the 

mountains. 

I don´t mind working long 

hours. 
I hate watching commercials. He likes hunting. 

I would like to learn English. 
He wants to become a 

teacher. 

His ability to speak is 

outstanding. 

Is it possible to meet you? Are you ready to order? I want to hold your hand. 

Allow me to explain you our 

plan. 

My task is to contact new 

clients. 
I don´t want to be alone. 
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Lubi oglądać "Gotowe na 

wszystko". 
Czy lubisz poezję? 

Którą porę roku lubisz 

najbardziej? 

Uwielbiamy jeździć na 

nartach w górach. 
Uwielbiam gotować 

Lubię oglądać "Dumę i 
uprzedzenie". 

On lubi polować. Nienawidzę oglądać reklam. 

Nie przeszkadza mi 

pracować do późnych 

godzin. 

Jego zdolność mówienia jest 

wyjątkowa 

On chce zostać 
nauczycielem. 

Chciałbym uczyć się 
angielskiego. 

Chcę trzymać Cię za rękę. 
Jesteś gotowy złożyć 

zamówienie? 

Czy można się z tobą 
spotkać? 

Nie chcę być sam. 
Moim zadaniem jest kontakt 

z nowymi klientami. 

Pozwól mi wyjaśnić ci nasz 

plan. 
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Don´t forget to correct the 

mistakes. 
Do not forget to call him. Phase one is about to begin. 

What background would you 

like? 

What would you like to 

drink? 
It is our duty to help them. 

Would you like some juice? 
Would you like an ice-

cream? 

It is a good occasion to start 

again. 

It is difficult to judge. 
I´d like this pair of gloves, 

please. 
I want to work abroad. 

He was unable to help 

himself. 

His ambition is to become 

the boss. 
Would you like a candy? 

It is always easy to criticize. I would like to invite you. I think I wanna marry you. 
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Faza pierwsza rozpocznie się 
wkrótce. 

Nie zapomnij zadzwonić do 

niego. 

Nie zapomnij poprawić 
błędów. 

Naszym obowiązkiem jest 

im pomóc. 
Czego się napijesz? Jakie tło wolisz? 

To dobra okazja, aby zacząć 
od nowa. 

Masz ochotę na lody? Chcesz trochę soku? 

Chcę pracować za granicą. Poproszę tę parę rękawic. Trudno to osądzić. 

Chcesz jakiś słodycz? 

Chcesz coś słodkiego? 

Jego ambicją jest zostać 
szefem. 

Nie był w stanie sam sobie 

pomóc. 

Myślę, że chcę się z tobą 
ożenić. 

Chciałbym cię zaprosić. 
Zawsze łatwo jest 

krytykować. 
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Would you like it gift-

wrapped? 
We need to find the cause. 

It is important to have a 

policy. 

It is not worth trying. Sales tend to increase. 
He is used to speak in front 

of the large audience. 

It seems to be good. 
We would like to ensure you 

that there is no problem. 
I want to ride my bicycle. 

Try to be accurate: 
We want to create a stable 

business. 

The question is now how to 

escape. 

It is unlikely to happen. 
Do not hesitate to contact 

me. 
It is my intention to leave. 

-  -  -  
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Ważne jest, aby mieć 
ubezpieczenie. 

Musimy znaleźć przyczynę. 
Czy chcesz zapakować to 

ładnie jak prezent? 

Jest przyzwyczajony do 

mówienia przed dużą 
publicznością. 

Sprzedaż ma tendencję do 

wzrostu 

Nie warto próbować. Gra nie 

jest warta świeczki. 

Chcę jechać na moim 

rowerze. 

Chcielibyśmy was zapewnić, 
że nie ma problemu. 

Wydaje się to być dobre. 

Pytanie brzmi, jak teraz 

uciec (uniknąć). 
Chcemy stworzyć stabilny 

biznes. 
Spróbuj być dokładny! 

Mam zamiar odejść. 
Nie wahaj skontaktować się 

ze mną. 
Prawdopodobnie tak się nie 

stanie. 
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Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _test 

•  Na jakiej zmianie on pracuje? ................................................................. 

•  Czy lubisz poezję? ................................................................. 

•  Kto cię reprezentuje? ................................................................. 

•  Chciałbym uczyć się angielskiego. ................................................................. 

•  Nie wahaj skontaktować się ze mną. ................................................................. 

•  Wydaje się to być dobre. ................................................................. 

•  Jest przyzwyczajony do mówienia przed 

dużą publicznością. 
................................................................. 

•  Faza pierwsza rozpocznie się wkrótce. ................................................................. 

•  Lubię niektóre sceny z tego filmu. ................................................................. 

•  Jego zdolność mówienia jest wyjątkowa ................................................................. 

•  Dla jakiego działu on pracuje? ................................................................. 

•  Trudno to osądzić. ................................................................. 

•  Lubię jeździć na snowboardzie. ................................................................. 

•  Musimy znaleźć przyczynę. ................................................................. 

•  Nie zapomnij zadzwonić do niego. ................................................................. 

•  Mam zamiar odejść. ................................................................. 

•  Myślę, że chcę się z tobą ożenić. ................................................................. 

•  Chcemy stworzyć stabilny biznes. ................................................................. 

•  Skąd lecisz? ................................................................. 

•  Którą porę roku lubisz najbardziej? ................................................................. 

•  W jakim to jest regionie? ................................................................. 

•  W co mam inwestować? ................................................................. 

•  Lubi oglądać "Gotowe na wszystko". ................................................................. 

•  Pytanie brzmi, jak teraz uciec (uniknąć). ................................................................. 

•  Nie był w stanie sam sobie pomóc. ................................................................. 

•  Spróbuj być dokładny! ................................................................. 

•  Nie przeszkadza mi pracować do późnych 

godzin. 

................................................................. 

•  Chcesz trochę soku? ................................................................. 

•  Chcę pracować za granicą. ................................................................. 
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•  Zawsze łatwo jest krytykować. ................................................................. 

•  Czego się napijesz? ................................................................. 

•  Od czego to zależy? ................................................................. 

•  Do kogo należy ta rzecz? ................................................................. 

•  Chcielibyśmy was zapewnić, że nie ma 

problemu. 

................................................................. 

•  Naszym obowiązkiem jest im pomóc. ................................................................. 

•  Chcę trzymać Cię za rękę. ................................................................. 

•  Kto to dystrybuuje (rozprowadza)? ................................................................. 

•  Nie zapomnij poprawić błędów. ................................................................. 

•  Pozwól mi wyjaśnić ci nasz plan. ................................................................. 

•  Masz ochotę na lody? ................................................................. 

•  Uwielbiam gotować ................................................................. 

•  Lubię oglądać seriale. ................................................................. 

•  Nie chcę być sam. ................................................................. 

•  Chciałbym cię zaprosić. ................................................................. 

•  Chcesz jakiś słodycz? Chcesz coś 
słodkiego? 

................................................................. 

•  Z której (jakiej) to jest kategorii? ................................................................. 

•  W jakiej firmie on pracuje? ................................................................. 

•  On lubi polować. ................................................................. 

•  Jakie tło wolisz? ................................................................. 

•  Z jakiej materii jest to wykonane? ................................................................. 

•  Nie warto próbować. Gra nie jest warta 

świeczki. 

................................................................. 

•  Jego ambicją jest zostać szefem. ................................................................. 

•  Poproszę tę parę rękawic. ................................................................. 

•  Ona bardzo lubi uczyć. ................................................................. 

•  To dobra okazja, aby zacząć od nowa. ................................................................. 

•  W którym rzędzie jesteś? ................................................................. 

•  W jakiej branży on pracuje? ................................................................. 

•  Uwielbiamy jeździć na nartach w górach. ................................................................. 
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•  Ważne jest, aby mieć ubezpieczenie. ................................................................. 

•  Lubię oglądać "Dumę i uprzedzenie". ................................................................. 
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Lekcja 12 -przyimek na końcu, bezokolicznik i końcówka – ing _klucz 

•  Na jakiej zmianie on pracuje? •  What shift does he work on? 

•  Czy lubisz poezję? •  Do you like poetry? 

•  Kto cię reprezentuje? •  Who represents you? 

•  Chciałbym uczyć się angielskiego. •  I would like to learn English. 

•  Nie wahaj skontaktować się ze mną. •  Do not hesitate to contact me. 

•  Wydaje się to być dobre. •  It seems to be good. 

•  Jest przyzwyczajony do mówienia przed 

dużą publicznością. 
•  He is used to speak in front of the large 

audience. 

•  Faza pierwsza rozpocznie się wkrótce. •  Phase one is about to begin. 

•  Lubię niektóre sceny z tego filmu. •  I like some scenes from the movie. 

•  Jego zdolność mówienia jest wyjątkowa •  His ability to speak is outstanding. 

•  Dla jakiego działu on pracuje? •  What department does he work for? 

•  Trudno to osądzić. •  It is difficult to judge. 

•  Lubię jeździć na snowboardzie. •  I like snowboarding. 

•  Musimy znaleźć przyczynę. •  We need to find the cause. 

•  Nie zapomnij zadzwonić do niego. •  Do not forget to call him. 

•  Mam zamiar odejść. •  It is my intention to leave. 

•  Myślę, że chcę się z tobą ożenić. •  I think I wanna marry you. 

•  Chcemy stworzyć stabilny biznes. •  We want to create a stable business. 

•  Skąd lecisz? •  Where are you flying from? 

•  Którą porę roku lubisz najbardziej? •  What season of the year do you like most? 

•  W jakim to jest regionie? •  What region is it in? 

•  W co mam inwestować? •  What should I invest in? 

•  Lubi oglądać "Gotowe na wszystko". •  He likes watching "Desperate 

housewives". 

•  Pytanie brzmi, jak teraz uciec (uniknąć). •  The question is now how to escape. 

•  Nie był w stanie sam sobie pomóc. •  He was unable to help himself. 

•  Spróbuj być dokładny! •  Try to be accurate: 

•  Nie przeszkadza mi pracować do późnych 

godzin. 

•  I don´t mind working long hours. 

•  Chcesz trochę soku? •  Would you like some juice? 
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•  Chcę pracować za granicą. •  I want to work abroad. 

•  Zawsze łatwo jest krytykować. •  It is always easy to criticize. 

•  Czego się napijesz? •  What would you like to drink? 

•  Od czego to zależy? •  What does it depend on? 

•  Do kogo należy ta rzecz? •  Who does this item belong to? 

•  Chcielibyśmy was zapewnić, że nie ma 

problemu. 

•  We would like to ensure you that there is 

no problem. 

•  Naszym obowiązkiem jest im pomóc. •  It is our duty to help them. 

•  Chcę trzymać Cię za rękę. •  I want to hold your hand. 

•  Kto to dystrybuuje (rozprowadza)? •  Who distributes it? 

•  Nie zapomnij poprawić błędów. •  Don´t forget to correct the mistakes. 

•  Pozwól mi wyjaśnić ci nasz plan. •  Allow me to explain you our plan. 

•  Masz ochotę na lody? •  Would you like an ice-cream? 

•  Uwielbiam gotować •  I love cooking 

•  Lubię oglądać seriale. •  I like watching series. 

•  Nie chcę być sam. •  I don´t want to be alone. 

•  Chciałbym cię zaprosić. •  I would like to invite you. 

•  Chcesz jakiś słodycz? Chcesz coś 
słodkiego? 

•  Would you like a candy? 

•  Z której (jakiej) to jest kategorii? •  What cathegory is it from? 

•  W jakiej firmie on pracuje? •  What company does he work for? 

•  On lubi polować. •  He likes hunting. 

•  Jakie tło wolisz? •  What background would you like? 

•  Z jakiej materii jest to wykonane? •  What substance is it made of? 

•  Nie warto próbować. Gra nie jest warta 

świeczki. 

•  It is not worth trying. 

•  Jego ambicją jest zostać szefem. •  His ambition is to become the boss. 

•  Poproszę tę parę rękawic. •  I´d like this pair of gloves, please. 

•  Ona bardzo lubi uczyć. •  She enjoys teaching very much. 

•  To dobra okazja, aby zacząć od nowa. •  It is a good occasion to start again. 

•  W którym rzędzie jesteś? •  Which row are you in? 

•  W jakiej branży on pracuje? •  What branch does he work in? 
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•  Uwielbiamy jeździć na nartach w górach. •  We love skiing in the mountains. 

•  Ważne jest, aby mieć ubezpieczenie. •  It is important to have a policy. 

•  Lubię oglądać "Dumę i uprzedzenie". •  I like watching "Pride and Prejudice". 
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